
 

 

Programma 1 Bestuur 
  



 

 

Algemeen 

2021 was een bijzonder en uitdagend jaar 
Het jaar 2021 was in vele opzichten bijzonder te noemen. De coronapandemie beïnvloedt helaas nog steeds 
ons dagelijks leven en welzijn. De beperkingen zoals de verplichte 1,5 meter afstand en lockdowns raken onze 
gemeenschap en vragen om extra inspanning. Bijvoorbeeld bij de organisatie van evenementen. Daarnaast 
waren er natuurlijk de ontwikkelingen rondom de Purmer en Lange Weeren.  
 
Ondanks alles hebben we het afgelopen jaar veel bereikt. Direct zichtbaar door de realisatie van projecten en 
verbetering van de openbare ruimte. Maar ook achter de schermen is er veel verbeterd in onze organisatie, 
dienstverlening en processen. 
 
Een aantal zaken hebben om extra aandacht gevraagd: 

• De organisatie van evenementen, de kermis en het Sinterklaasfeest met alle geldende 
coronabeperkingen.  

• De ambitieuze en ingrijpende besluiten rondom de ontwikkeling van de Purmer. 

• De voorbereiding van de besluitvorming over de Lange Weeren begin 2022.  
 
Stap voor stap hebben we hierin voortgang geboekt. 
 

Dienstverlening 
De uitrol van de MijnGemeente-app en de verbetering van vele uitgaande (standaard)brieven aan inwoners en 
ondernemers zijn zichtbare resultaten van het programma Dienstverlening. Daarnaast monitoren we wekelijks 
onze telefonische dienstverlening om deze verder te kunnen optimaliseren. Ook hebben we onze 
werkprocessen tegen het licht gehouden en waar nodig verbeterd. Hierdoor kunnen we onze klanten sneller en 
beter ondersteunen. Een voorbeeld hiervan is de inrichting van een frontoffice voor de Wmo. 
 
Vanaf 2021 is het mogelijk om digitaal een rijbewijs te verlengen. Dit kan bij een hiervoor erkende fotograaf en 
met behulp van de DigiD-app. Alleen voor het afhalen is een bezoek aan ons stadskantoor nog nodig. Ook is het 
mogelijk om een verklaring omtrent gedrag vanaf nu volledig digitaal aan te vragen.  
 

Regionale samenwerking 
In 2021 zijn we als gemeente op verschillende manieren actief betrokken geweest in de regio. En hebben we 
zowel bestuurlijk als ambtelijk een belangrijke ondersteunende en coördinerende rol gehad in verschillende 
samenwerkingsverbanden. Vooral op het gebied van zorg en veiligheid hebben we nauw samengewerkt met 
onder meer de GGD, VRZW, Politie en andere gemeenten. Dit om de ontstane uitdagingen het hoofd te bieden. 
Daarnaast hebben we op het gebied van economie samengewerkt om ondernemers zo veel mogelijk te 
ondersteunen binnen de wettelijke mogelijkheden. Los van corona was het oprichten van de Regionale 
Ontwikkel Maatschappij (ROM) in 2021 een belangrijke stap die kansen biedt aan ons bedrijfsleven. 
 
Eind 2021 zijn de nieuwe samenwerkingsafspraken voor de Metropool Regio Amsterdam (MRA) ingegaan. In 
2022 kunnen we ervaring opdoen met een nieuwe aansturing via de Raadstafel, de Algemene Vergadering en 
het Bestuur van de MRA. Met de bestuurlijk vastgestelde propositie Zaanstreek-Waterland heeft de regio een 
duidelijke gespreksagenda met de MRA, provincie en andere partners. Dit geeft richting aan de samenwerking 
voor de periode 2022 en verder. 
  



 

 

Dienstverlening 

Portefeuillehouder:  Wim Runderkamp 
 

Coalitieakkoord  
De dienstverlening zal worden verbeterd, vanuit het perspectief van de burger. De dienstverlening wordt 
zoveel mogelijk digitaal, of het nu gaat om informatie inwinnen, meldingen doen of producten aanvragen. 
Digitaal wordt de basis, maar persoonlijke dienstverlening blijft zeker bestaan. Een klantcontactcentrum, de 
brede loket-benadering en een serviceloket in Oosthuizen zijn daarbij belangrijke elementen. Een onderdeel 
van deze verbeterslag is het inzichtelijk maken van wat burgers en ondernemers van de gemeente mogen 
verwachten, doen wat wordt beloofd en aansluiten bij de behoefte van burgers en ondernemers. 
 

Nadere toelichting 
Functionaliteit blijft hierbij belangrijk: hoe makkelijk is het om een dienst te vragen en welke mogelijkheden 
zijn er? Maar de klantbenadering is minstens zo belangrijk. Deze zorgt er namelijk voor dat de klant zich goed 
behandeld voelt. In de voorgaande periode is vooral ingezet op de vergroting van de functionaliteit. Om de 
volgende stap voorwaarts te zetten in onze dienstverlening, zal de nadruk meer moeten gaan liggen op de 
klantbenadering. Dit vraagt om een klantgerichte houding en gedrag van iedereen binnen onze organisatie. De 
wijze van communicatie naar inwoners en bedrijven toe maakt het verschil tussen een redelijke 
klantwaardering en een uitstekende. 
 

Doelen en ambities 
Het doel van het programma Gewoon Goed/Dienstverlening is het verder verbeteren van de dienstverlening, 
waardoor de klant zich gewaardeerd en ontzorgd voelt. Dat kan met een organisatie die gericht is op een 
dienstverlenende houding, een participatieve en communicatieve insteek. En die zich als eigenaar van de 
problemen van de gemeenschap opstelt. In 2020 zijn vier leidende principes afgesproken voor onze 
dienstverlening. Deze zijn bepalend voor de manier waarop we als totale organisatie onze dienstverlening 
uitvoeren en zoals onze inwoners en ondernemers onze dienstverlening ervaren. Ons streven is een 
klantbeleving die ten allen tijde voldoet aan deze leidende principes. 
 

Wat wilden we daarvoor doen 
In 2019 hebben we een plan van aanpak gemaakt om focus aan te brengen in de activiteiten van het 
programma Gewoon Goed. Er zijn zeven speerpunten benoemd, opgepakt en inmiddels goeddeels afgerond. 
Bijvoorbeeld werken op afspraak en uitreiken van reisdocumenten. De volgende activiteiten lopen door in 
2021: 

• Implementatie en uitrol van de MijnGemeente-app voor inwoners/ondernemers. 

• Verbeteren van uitgaande brieven van alle organisatieonderdelen. 

• Verbeteren van telefonische bereikbaarheid en reactiesnelheid. Met name bij onderdelen waarnaar 
veel wordt gebeld, zoals Verkeer en het Breed Sociaal Loket. 

 
In 2020 heeft de gemeenteraad een eerste rapportage Dienstverlening ontvangen. Deze rapportage breiden 
we in 2021 verder uit. 

Voor 2021 benoemen we een aantal nieuwe speerpunten. Deze zijn enerzijds gericht op monitoring van de 
beleving en waardering van de klant. En anderzijds op het inhoudelijk afstemmen van onze dienstverlening op 
de wens en verwachting van de klant. Zoals snellere doorlooptijden, heldere communicatie en een 
klantgerichte houding van onze medewerkers. Een ander speerpunt is het opstellen van serviceformules voor 
de diensten van de gemeente op het gebied van de leefomgeving. Dit ter voorbereiding op de invoering van de 
Omgevingswet per 1 januari 2022. 

• Opzetten permanent monitoringsysteem klantbeleving. 

• Afstemmen gemeentelijke diensten op de verwachting en beleving van de klant. 

• Digitaliseren serviceformules op grond van de Omgevingswet. 
 
  



 

 

In 2021 maken we een startfoto van alle werkprocessen en organisatieonderdelen die voor inwoners en 
ondernemers relevant zijn. Hierbij bekijken we in hoeverre we voldoen aan onze eerder vastgestelde leidende 
principes. Op basis van deze startfoto bepalen we per organisatieonderdeel welke inzet nodig is om te voldoen 
aan een 8+ voor onze dienstverlening. Deze inzet is vooral gericht op het aanpassen van onze werkprocessen, 
organisatie en houding en gedrag. 
 

Wat hebben we daarvoor gedaan? 
Implementatie en uitrol van de MijnGemeente-app voor inwoners/ondernemers 
De MijnGemeente-app is ingevoerd op 1 maart 2021. We monitoren het gebruik en afhankelijk van de 
bevindingen voeren we verbeteringen uit. De focus ligt momenteel op de terugkoppeling naar de melders. 
Verbeteringen zijn inmiddels aangebracht in de tekst van de terugmelding en in de afhandeling van de 
aangedragen meldingen vanuit onze organisatie. 
 
Verbeteren van uitgaande brieven vanuit alle organisatieonderdelen 
We verwachten het traject in het voorjaar van 2022 af te kunnen ronden. Sinds de start van het project in 2020 
zijn dan in totaal bijna vijfhonderd brieven herschreven. Heldere communicatie en voor iedereen begrijpelijke 
brieven blijft uiteraard ook daarna een aandachtspunt. 
 
Verbeteren van telefonische bereikbaarheid en reactiesnelheid van vaak gebelde organisatieonderdelen 
zoals Verkeer en het Breed Sociaal Loket 
We monitoren structureel de bereikbaarheid van onze organisatie. Hierbij sturen we actief aan op verdere 
verbetering van de bereikbaarheid en snelheid van terugbellen van klanten. Voor het onderdeel Verkeer is 
specifiek inzet vrijgemaakt om de bereikbaarheid en communicatie te verbeteren. Voor het Breed Sociaal Loket 
hebben we een frontoffice opgezet om de klanten sneller te woord te staan en verder te helpen. De 
verbetering van de directe bereikbaarheid van de medewerkers blijft een punt van aandacht. 
 
Opzetten permanent monitoringsysteem klantbeleving 
Voor het opzetten van een monitoringsysteem hebben we met de aanschaf van specifieke programmatuur een 
eerste stap gezet. In eerste instantie doen we tijdens een pilot voor de Omgevingswet ervaringen op met een 
juiste benadering van de klant. 
 
Afstemmen van onze diensten op de verwachtingen en beleving van de klant 
Hierin zijn eveneens de nodige stappen gezet. De klantbeleving via enquêtes of klantreizen hebben we in 2021 
niet kunnen uitvoeren. Onderzoek naar de klantbeleving maakt onderdeel uit van het vervolgtraject voor het 
onderdeel dienstverlening. 
 
Digitaliseren serviceformules op grond van de Omgevingswet 
Dit onderdeel is in uitvoering. De definitieve keuzes hangen af van de resultaten van het onderzoek naar de 
klantbeleving in 2022 en de opvolging daarvan. Volgens de huidige inzichten wordt de Omgevingswet 
ingevoerd op 1 juli 2022. 
 
Startfoto van alle werkprocessen/organisatieonderdelen 
Hier is invulling aan gegeven binnen de kaders van de activiteiten die we willen gaan uitvoeren. We hebben de 
reikwijdte van de startfoto uitgebreid om meer inzicht te krijgen in de hele keten van dienstverlening. Dit heeft 
nog geen inzicht opgeleverd in wat er precies voor nodig is om de gewenste 8+ te behalen.  
  



 

 

Intergemeentelijke samenwerking 

Portefeuillehouder: Lieke Sievers 
 

Coalitieakkoord  
De samenwerkingsverbanden waaraan Edam-Volendam deelneemt zijn divers. Er is sprake van veel bestuurlijke 
drukte. In allerlei samenwerkingsverbanden is sprake van een actuele dynamiek. Het college hanteert een 
aantal criteria bij haar positiebepaling. Ze willen hierbij een volwaardige rol vervullen, goede relaties met de 
buurgemeenten onderhouden, vroegtijdig geïnformeerd zijn en aan tafel te zitten, met zo weinig mogelijk 
bestuurlijke drukte en structuren, met aandacht voor de diverse overlappingen. 
 

Nadere toelichting 
Niet van toepassing. 
 

Doelen en ambities 
• Goede onderlinge relaties met mede-overheden.  

• Actief bijdragen aan de gezamenlijke doelstellingen c.q. het voortouw nemen.  

• Vroegtijdig geïnformeerd zijn over voor Edam-Volendam relevante ontwikkelingen. 
 

Wat wilden we daarvoor doen 
• Actief deelnemen aan regionale ontwikkelingen 

• Bestuurlijk participeren aan platform- en portefeuillehoudersoverleggen 

• Uitvoering geven aan convenant met MRA 

• Participeren in de regionale ontwikkeling van de RES, deelnemen aan de Corridorstudie A7 alsmede de 
doorontwikkeling van de 'Hoornse Lijn' en Bereikbaar Waterland.   

• Actief betrokken bij de Vervoerregio, GGD Zaanstreek-Waterland, Veiligheidsregio Zaanstreek-
Waterland, 'Allen voor een' en in de Regioraad. 

• Ambtelijke ondersteuning in de regio.  
 

Wat hebben we daarvoor gedaan? 
We hebben actief deelgenomen aan de regionale overleggen en onze inbreng geleverd voor de verschillende 
inhoudelijke speerpunten zoals hierboven beschreven. We zijn een van de voortrekkers op het terrein van Zorg 
en Veilig. Daarnaast bieden we ambtelijk een belangrijke ondersteunende en coördinerende rol ten behoeve 
van de transparantie in alle samenwerkingsverbanden. En zijn raadsleden actief in de Vervoersregio 
Amsterdam, wat veel betekent qua invloed en informatiepositie. 
 
Daarmee zijn onze voornemens ruimschoots bereikt.  
 
De gemeente Edam-Volendam is voorzitter van het portefeuillehoudersoverleg Economische Zaken (hierna: 
PHO EZ) in de regio Zaanstreek-Waterland. Vanuit die rol neemt onze gemeente tevens deel aan het MRA-
brede Platform Economie. En waren we nauw betrokken bij de oprichting van de Regionale 
Ontwikkelmaatschappij (ROM). De ROM moet onze ondernemers in staat stellen hun bedrijfsvoering te 
verduurzamen, mogelijk in combinatie met een verplaatsing naar het bedrijventerrein in oprichting in de 
Purmer. In het PHO EZ zijn afspraken gemaakt om als regio een belangrijke speler te worden in houtbouw. Een 
onderwerp dat past bij onze regionale traditie en de kwaliteiten van de bouw- en aannemersbedrijven in onze 
gemeente. 
 
In 2021 zijn de nieuwe samenwerkingsafspraken MRA bekrachtigd. Deze vormen de afronding van een 
tweejarig traject waarin de governance van de MRA opnieuw is ingericht. Burgemeester Sievers was tot eind 
2021 lid van de Regiegroep MRA en is vanaf 2022 lid van de Algemene Vergadering van de MRA. Edam-
Volendam heeft in 2020 het voortouw genomen om met de regio een ‘propositie Zaanstreek-Waterland’ te 
schrijven.  
Deze propositie bevat een samenvatting van het aanbod en de ambities van de regio. Dit traject is in 2021 
afgerond. Met de regio wordt een uitvoeringsprogramma opgesteld om onze doelen samen met de MRA en 
provincie zo goed mogelijk te realiseren. 



 

 

 
Tot slot zijn er regionale raadsbijeenkomsten georganiseerd door alle griffiers. 
 
  



 

 

Participatie en dorpsraden 

Portefeuillehouder Participatie: Hans Schütt 
 

Coalitieakkoord  
Wijk- en dorpsraden spelen een belangrijke rol tussen inwoners en gemeente. Deze vorm van 
burgerparticipatie zal ook in de toekomst verder aangemoedigd worden.  
Doelen: 

• Een goede samenwerking waarin gemeente en burger(initiatieven) elkaar weten te vinden en 
versterken 

• Gevraagde en ongevraagde adviezen vanuit de kernen 

• Podium voor voorlichting 
 

Nadere toelichting 
Participatie (binnen de kaderstellende rol van de gemeenteraad) speelt een steeds belangrijkere rol in 
beleidsontwikkeling en uitvoering.  
 
De Omgevingswet nodigt mensen nadrukkelijk uit deel te nemen aan het opstellen van een omgevingsvisie. Het 
is van belang om als gemeente bij onderhoud van wegen en groen omwonenden te betrekken. Ook bij sociale 
beleidsontwikkeling hebben inwoners een stem.  
 
Participatie speelt breed binnen onze gemeente (inwoners en ondernemers). We benaderen participatie zoveel 
mogelijk multidisciplinair, tegelijkertijd is het maatwerk. Per onderwerp moeten we bekijken welke vorm het 
beste past. De visie Participatiebeleid 2020 wordt nauw verbonden aan onze communicatievisie.  
 
Participatie is van oorsprong vooral overheidsparticipatie. De inspraak in het Sociale Domein hebben we 
inmiddels gedeeltelijk geformaliseerd:  

• In 2016 is de Verordening Adviesraad Sociaal Domein vastgesteld.  

• In 2017 is de Koepel Sociaal Domein geïnstalleerd. Deze Koepel geeft gevraagd en ongevraagd advies 
als het gaat over gemeentelijke activiteiten in de samenleving. 

• Voor vertegenwoordigers van vrijwilligersorganisaties organiseren we netwerkbijeenkomsten. 

• De voorzitters of bestuursleden van de belangenverenigingen hebben elk kwartaal de gelegenheid om 
met ons in gesprek te gaan (ter versterking van de vitaliteit van de dorpskernen). 

• Initiatiefnemers kunnen zich tot ons wenden om met ons in gesprek te gaan.  
 
In 2020 heeft de gemeenteraad de visie Participatiebeleid 2020 vastgesteld. Met deze visie beschrijven we 
welke spelregels we willen hanteren. We bieden ruimte aan participatie in een vroeg stadium, dus ruim 
voordat plannen verder gestalte krijgen. De visie sluit aan bij de Omgevingswet die naar verwachting in 2021 
ingaat. In de toekomst zijn initiatiefnemers verantwoordelijk voor het participatieproces. Dit kunnen 
projectontwikkelaars zijn, maar ook de gemeente. De gemeente faciliteert het proces onder meer met een 
leidraad en met voorbeelden van participatie. 
 

Doelen en ambities 
We gaan inwoners en hun vertegenwoordigers, ondernemers, (wettelijke)adviesraden en organisaties 
betrekken bij de totstandkoming van ons beleid en plannen. We bieden hierbij ruimte om initiatieven vanuit de 
samenleving te stimuleren en te faciliteren. Daarbij maken we optimaal gebruik van hun eigen kracht. En 
sluiten we aan op overlegstructuren die in het verleden al hun succes hebben bewezen, zoals het periodieke 
overleg met de participatieraad. Dit overleg is gebouwd op: 

• Vroegtijdige uitwisseling van informatie, 

• Vroegtijdige betrokkenheid bij beleidsontwikkeling, 

• Heldere en duidelijke communicatie en afspraken over de werkwijze, 

• Gelijkwaardigheid van partijen. 

  



 

 

Wat wilden we daarvoor doen 
• We stimuleren inwonersinitiatieven. 

• We versterken inwonersparticipatie vanuit de directe leefomgeving. 

• We stimuleren inwonersparticipatie door een projectmatige aanpak. 

• We formaliseren inwonersparticipatie. 
 

Wat hebben we daarvoor gedaan? 
Formaliseren van de inwonersparticipatie 
Op 9 juni hebben we een convenant ondertekend met de dorpsraden Beets, Hobrede, Kwadijk, Middelie, 
Oosthuizen, Warder en Wijkraad Oude Kom. Het convenant beschrijft hoe de raden functioneren en wat de 
relatie tussen de gemeente, de wijk- en dorpsraden en het gezamenlijke dorpsradenoverleg (GDO) is. Het GDO 
heeft sinds september een onafhankelijk voorzitter. Het secretariaat en de vergaderlocatie rouleren.  
 
Eind 2021 kreeg ook Schardam officieel een dorpsraad. De leden van de dorpsraad namen al ruim voor die tijd 
actief deel aan het GDO. Ook de Purmer, waar een dorpsraad in oprichting is, is regelmatig vertegenwoordigd 
in het GDO. De actieve inzet van bewoners in de Purmer krijgt een extra impuls door hun inspanningen voor de 
viering van 400 Jaar Purmer in 2022. Mogelijk wordt ook in Etersheim in 2022 een dorpsraad opgericht. 
 
Het GDO kwam in 2021 zeven maal bij elkaar. Er is onder andere een gevraagd advies uitgebracht over de 
Horecavisie.  
 
Gehonoreerde inwonersinitiatieven 
We hebben als gemeente meerdere inwonersinitiatieven gehonoreerd, te weten:  

• Renovatie steiger Kanovereniging Edam. 

• Oprichting stichting Purmer 400 Jaar. 

• Vervaardiging en plaatsing beeld ‘Veenus’ door Rob Cerneüs bij Warder. 

• Aanschaf bedieningspaneel en onderhoud dorpshuis Hobrede. 

• Renovatie brandweerhuisje Beets. 

• Vervaardiging en verlichting van twee wandfoto’s in de Oude Kom Volendam. 

• Plaatsen van aankondigingsborden 400 jaar Purmer bij zeven toegangswegen. 

• Feestelijke oprichting Dorpsraad Schardam. 

• Zwemsteiger Middelie. 
 
Het grote aantal initiatieven dat we in 2021 hebben gehonoreerd, hangt samen met het vrijvallen van de 
voormalige reserve vitalisering kernen ultimo 2021. Hier bekostigen we initiatieven uit die nog dit jaar zijn 
ingediend. Vanaf 2022 is voor dit soort initiatieven een regulier budget beschikbaar. Dit wordt deels verdeeld 
op basis van de subsidieregeling incidentele subsidies. Daarnaast blijft een budget beschikbaar voor initiatieven 
die niet in de subsidieregeling passen. 
  



 

 

Programma 2 Publiek, Veiligheid en Juridische zaken 
  



 

 

Algemeen 

Afgelopen jaar was een jaar vol met uitdagingen. De coronamaatregelen en het soms handhaven daarvan 
vroegen vrijwel continu onze aandacht. Zowel op klein als op groter niveau is er veel van de afdeling gevraagd. 
De verharding en de polarisering van de samenleving is zichtbaar en merkbaar. Helaas ook in onze gemeente. 
We hebben altijd gezocht naar samenwerking met inwoners, organisaties en bedrijven om binnen de kaders 
met elkaar dingen mogelijk te maken. En natuurlijk moesten we ook ingrijpen als dat nodig was. Onze 
buitengewoon opsporingsambtenaren (boa’s) zijn in 2021 voor een groot deel ingezet voor corona-
gerelateerde handhaving.  
 
Eerlijk zijn in wat er kan en zoeken naar oplossingen was ons motto afgelopen jaar. Dit alles met een doel: met 
elkaar onze gemeente leefbaar en veilig houden.  
 
Naast corona ging al het reguliere werk ook gewoon door. Zo hebben we met onze ketenpartners gezorgd dat 
de basis voor een veilige publieke ruimte op orde is. Waar repressief opgetreden moest worden hebben we 
samengewerkt met politie, RIEC, CTER, Top-X, het Veiligheidshuis en de Veiligheidsregio. Daarnaast was er ook 
aandacht voor het zoeken naar samenwerking voor het Actieprogramma Integrale Veiligheid (AIV),  
Uitvoeringsplan handhaving openbare ruimte en Buurtbemiddeling. Een speerpunt van het afgelopen jaar en 
de komende jaren is ondermijning. In de aanpak daarvan zijn vorig jaar al mooie resultaten geboekt. 
 
Aanpak ondermijning 
In 2021 zijn twee integrale controles gehouden op industrieterreinen in Oosthuizen en in Volendam. Het doel 
van de acties was fraude en verboden gedragingen aan het licht te brengen. Deze vonden plaats in 
samenwerking met onder andere de Omgevingsdienst, politie, douane en nutsbedrijven. Hierbij zijn een 
hennepknipperij (waar oogsten verwerkt worden) en maar liefst vijf professionele kwekerijen ontdekt. Voor 
ons een bevestiging dat dergelijke criminaliteit ook in onze gemeente aanwezig is en in veel gevallen 'onder de 
radar' kan blijven. Deze integrale controleacties zetten we ook voort in 2022.  
  



 

 

Openbare orde & Veiligheid 

Portefeuillehouder: Lieke Sievers, Wim Runderkamp (Uitvoeringsprogramma openbare ruimte) 
 

Coalitieakkoord  
Veiligheid vormt de basis voor een leefbare samenleving. Voorkomen is beter dan genezen. Daar waar sprake is 
van ernstige overlast, is een stevige integrale aanpak nodig vanuit de gemeente. In dit verband krijgen de 
problematiek op het Zuideinde (kern Volendam tussen de Haven en het Marinapark) en in de omgeving van 
basisschool De Piramide (kern Edam) prioriteit. Hierbij wordt ingezet op de combinatie van preventie en 
repressie. Zichtbaarheid en de feedback op meldingen zijn daarbij belangrijke elementen bij zowel de preventie 
als de subjectieve veiligheidsbeleving. Naast investeren in de relatie met de bewoners en bedrijven in buurten 
en wijken en de zichtbare inzet met o.a. drugshonden in het uitgaansgebied in Volendam wordt waar mogelijk 
onder meer gedacht aan de inzet van mobiel cameratoezicht als instrument. 
 

Nadere toelichting 
Het veiligheidsdomein bevindt zich momenteel in een transitie richting een bottom-up benadering. 
‘Inwonersparticipatie’ en ‘overheidsparticipatie’ zijn hierin essentieel. Samen met onze inwoners delen we de 
verantwoordelijkheid voor een leefbare en veilige woon- en leefomgeving. Het streven naar veerkracht en 
vertrouwen staan centraal in onze veiligheidsbenadering. Thema's die binnen dit programma spelen lichten we 
hieronder toe. Doordat we continue nieuwe maatregelen voor corona moesten nemen, was er minder 
capaciteit beschikbaar. Hierdoor konden we enkele activiteiten, waaronder publieksbijeenkomsten, niet 
organiseren. 
 

Doelen en ambities 
Gebiedsgerichte participatie  
Met het Actieprogramma Integrale Veiligheid 2018-2022 (AIV) beschikken we over een breed gedragen, 
gebiedsgebonden en meerjarig actieprogramma voor het veiligheidsdomein. Dit is tot stand gekomen voor en 
door de inwoners van onze wijken, buurten en dorpen. Op basis van een positieve houding focussen we op de 
toekomstbeelden van onze inwoners. Deze zijn opgenomen in het AIV om een heldere koers en 
gebiedsgebonden prioritering te bepalen voor de lange termijn.  
 
Prettige woon- en leefomgeving in dorpen en wijken 
Het doel van het AIV en de inzet van buitengewoon opsporingsambtenaren (boa’s) is een verdere verbetering 
van de leefbaarheid en veiligheid. Zowel feitelijk als in de veiligheidsbeleving. De welzijnsbeleving in de eigen 
woon- en leefomgeving is groter naarmate sociaal-hinderlijk gedrag minder kans krijgt. Zichtbaar toezicht voedt 
bij veel mensen het besef dat een goede leefbaarheid ertoe doet. Met de handhaving als stok achter de deur 
groeien de veerkracht en het vertrouwen van inwoners. Men voelt zich gesteund door de zorg voor het sociale 
klimaat in de woonomgeving. Ook de stelselmatige aanpak van ondermijning, radicalisering, extremisme en 
regionale veiligheidsthema’s werken door naar de veiligheid in onze samenleving. 
 

Wat wilden we daarvoor doen 
Uitvoeringsprogramma Integrale Veiligheid 2021 
Het uitvoeringsprogramma is een weergave van relevante veiligheidsthema’s en de vertaling hiervan naar 
concrete activiteiten binnen onze gemeente. De aanpak kent een sterk preventief karakter en streeft ernaar de 
veerkracht van inwoners te vergroten. Dit met het doel een leefbare en veilige samenleving te stimuleren. 
Naast de Singelwijk krijgen de Oude Kom en het Middengebied van Volendam prioriteit. 
 
Uitvoeringsprogramma Handhaving Openbare Ruimte 2021 
Dit programma bevat onze speerpunten voor de realisatie van een veilige woon-, werk- en leefomgeving. 
Toezicht en handhaving van de boa’s zijn essentieel. Zij pakken allerlei grote en kleine ergernissen aan en 
beperken hinder en overlast in de openbare ruimte. Het uitvoeringsprogramma bevat de thema’s die prioriteit 
hebben. 
 
  



 

 

Integraal Meerjarenbeleidsplan Veiligheid  
De komende jaren geven we vorm aan de regionale samenwerking in de politie-eenheid Noord-Holland aan de 
hand van het Integraal Meerjarenbeleidsplan Veiligheid (IMV). Het IMV bevat gemeente overschrijdende 
thema’s. Gemeenten, openbaar ministerie en politie zien het als prioriteit en committeren zich hieraan als 
regionale inspanning. Het gaat om ondermijning, zorg en veiligheid, contraterrorisme en tegengaan van 
polarisering, radicalisering en extremisme, aanpak cybercrime en gedigitaliseerde vormen van criminaliteit. 
Prominent thema is Zorg en Veiligheid. Dit zetten we in de vorm van “Allen voor Een” in 2020 krachtig voort.  
 
Evaluatie beleidsnota evenementenveiligheid ‘Een dijk van een evenement’  
We ontvangen jaarlijks vele aanvragen voor evenementen. Ons beleid is beschreven in de nota "Een dijk van 
een evenement". Deze nota gaan we evalueren. Doel van de evaluatie is om een heldere en voorspelbare wijze 
van het vergunningsverleningsproces te beschrijven, ook voor de aanvragers. Hierbij speelt de nieuwe 
Algemene plaatselijke verordening (APV) eveneens een belangrijke kaderstellende rol. In een nieuwe versie van 
het evenementenbeleid nemen we de inhoudelijke samenhang met nieuw beleid (toerisme, havenfront, 
terrassenbeleid) op. De kaders uit deze beleidsvelden zullen inhoudelijk richtinggevend zijn voor het 
vergunningsverleningsproces. 
 
De beleidsuitvoering omvat verder onder andere de invulling van: 

• Samenwerking politie. Boa’s en wijkagenten gaan samenwerken vanuit pand Zeestraat 35A. 

• Regionale samenwerking van onder andere Veiligheidshuis en Top-X, Zorg en Veiligheid, CTER, RIEC, Samen 
Veilig. 

• Programma LEF. 

• Jongerenwerk. 

• Buurtbemiddeling. 

• Cameratoezicht. 

• Aanpak vuurwerkoverlast. 

• Veiligheid op het open water (dienstverleningsovereenkomst met Reddingsstation Warder). 

• Aanpak overlast uitgaansgebied Oude Kom en Zuideinde met onder andere cameratoezicht. 

• Publieksveiligheid tijdens evenementen (waaronder kermissen). 
 

Projecten in het Programma Projecten 
 
Verplaatsing Brandweer Kwadijk (zie ook programma 3) 
Realisatie van een brandweerpost in Kwadijk op een nieuwe locatie en verkoop van de bestaande locatie. In 
2021 ronden we de omgevingsvergunningsprocedure af en start de bouw. De gemeenteraad heeft in het eerste 
kwartaal van 2021 de kredietaanvraag behandeld. Status project: ontwerpfase. 
 
Tijdelijke verplaatsing Brandweer Edam (zie ook programma 3) 
De brandweer Edam moet in het eerste kwartaal van 2021 (tijdelijk) verhuizen om de voortgang van de 
stadsherstelontwikkeling aan de Hoogstraat niet te vertragen. De gemeenteraad heeft in het vierde kwartaal 
van 2020 de kredietaanvraag behandeld. Status project: definitiefase. 
 

Wat hebben we daarvoor gedaan? 
 
Uitvoeringsprogramma Integrale Veiligheid 2021 

Veiligheidsmonitor  
Beleidsprioriteiten kiezen we mede op basis van de feitelijke cijfers. We nemen daarom deel aan de 
Veiligheidsmonitor. Overlast en onveiligheid worden daarin geduid aan de hand van lokale metingen en een 
vergelijking met andere gemeenten. In 2021 hebben we opdracht verstrekt voor een nieuwe versie van de 
Veiligheidsmonitor en hebben we enquêtes onder inwoners uitgezet. In 2022 wordt de nieuwe 
Veiligheidsmonitor opgeleverd. 

 
  



 

 

Ketensamenwerking 
Het initiatief ‘Allen voor een’ en de TopX-aanpak van een aantal zorgvragende jongeren hebben we in 2021 
voortgezet. In samenwerking met het zorgdomein en ketenpartners zoals politie en zorgverleners zijn enkele 
persoonsgerichte trajecten ingezet. Doel is overlast van de betrokkenen te stoppen of te verminderen, en te 
voorkomen dat zij de justitiële kant opgaan. 
 
Jongerenwerk  
Naast boa's en wijkagenten volgen ook jongerenwerkers de jeugd op straat. Zij spreken aan, leggen contact en 
proberen een inschatting te maken van eventuele problematiek. De jongerenwerkers nemen deel aan regulier 
overleg met de boa's en de wijkagenten en staan ook in verbinding met het zorgdomein. 
 
Reddingsstation Warder  
De samenwerking met het aan de KNRM gelieerde Reddingsstation Warder (RSW) hebben we in 2021 
voortgezet. Het RSW is een waardevolle partner voor onze gemeente en levert een onmisbare bijdrage aan de 
veiligheid op het water. Afgelopen jaar hebben we onder andere afspraken gemaakt met de politie over 
versterking van de samenwerking. In 2022 rollen we dit verder uit.  
 
Buurtbemiddeling 
We zijn opdrachtgever voor de Stichting BeterBuren, samen met de woningcorporaties De Vooruitgang en 
Wooncompagnie. Bemiddeling ondersteunt inwoners bij het zelf vinden van een oplossing voor hun onderlinge 
problemen. Oorspronkelijk werd geschat dat er 40 zaken per jaar aan de orde zouden zijn. In 2021 zijn we 
uitgekomen op een drievoud hiervan. Dit toont aan dat deze dienstverlening in een behoefte voorziet.  
 
Samenwerking boa's en politie 
De verhuizing van de sectie Veiligheid en het boa-team naar een gezamenlijk onderkomen met de wijkagenten 
(aan de Zeestraat 35A) heeft een positieve invloed op de samenwerking en uitwisseling van kennis. Voor de 
uitwisseling van gegevens met de politie hebben we een convenant gesloten. Voor de boa’s stelt de politie 
informatie uit briefings beschikbaar. De boa’s delen op hun beurt weer hun dagrapporten inclusief 
waarnemingen met de wijkagenten.  
 
Cameratoezicht 
Het camerasysteem dat met name het horecagebied rondom de Volendamse haven observeert is in 2021 
operationeel gebleven. Door de verplichte langdurige sluitingen van de horeca afgelopen jaar is het 
werkaanbod voor de cameracentrale beperkt gebleven. 
 
Toezicht Alcoholwet 
De Alcoholwet voorziet in een controle- en handhavingsplicht voor de gemeente. Toen de horeca in 2021 na de 
zomer weer open mocht is het reguliere toezicht dan ook hervat. Er is gecontroleerd op de vereisten van de 
Alcoholwet en op de juistheid van vergunningen. Hiervoor hebben we ‘mystery shoppers' ingezet. Over de 
resultaten bij horecaondernemingen hebben we gecommuniceerd met de Edam-Volendamse afdeling van de 
brancheorganisatie Koninklijke Horeca Nederland (KHN). En ook met afzonderlijke horecaondernemers. Naast 
horeca zijn ook winkels en supermarkten gecontroleerd. 
 
Jongeren en hangjeugd 
Twee boa's hebben zich in 2021 gespecialiseerd en zijn nu jeugd-boa. Zij werken samen met de 
jongerenwerkers. Hun inzet is gericht op het tegengaan van overlast. 
 
Vuurwerk  
In november en december hebben de boa's surveillance-acties gehouden, waarbij ook in burger is gewerkt om 
de pakkans te vergroten. Hierbij is samengewerkt met de politie, die hiervoor personeel beschikbaar heeft 
gesteld. 
 

  



 

 

Uitvoeringsprogramma Handhaving Openbare Ruimte 2021 
Ook op het Uitvoeringsprogramma Handhaving Openbare Ruimte heeft de coronacrisis in 2021 veel impact 
gehad. De rijksoverheid heeft het toezicht op de coronamaatregelen voor een belangrijk deel in handen van de 
gemeenten gelegd. De gemeentelijke boa's zijn in 2021 voor een groot deel ingezet voor corona-gerelateerde 
handhaving.  
 
Parkeren 
Fout parkeren blijft een overtreding die bij omwonenden voor ergernissen zorgt. De boa’s hebben afgelopen 
jaar hun toezicht op de normale wijze voortgezet. Door het uitblijven van grote aantallen toeristen, is de 
parkeeroverlast in de centra een stuk minder geweest als in voorgaande jaren. Dit gaf de boa's ruimte om in 
samenwerking met de sectie Verkeer te inventariseren of verkeersmaatregelen en bebording nog voldoen. 
 
Afvalhandhaving 
De boa’s houden controlerondes om toe te zien op het juist aanbieden van afval. In het geval van ‘dumpings’ 
proberen zij de overtreder te achterhalen. Bij de automatische inzamelingscontainers (met een pas) is het 
onjuist aanbieden van afval afgenomen. Inwoners zijn hier niet meer aangewezen op vaste inzamelingsdagen. 
Met hun pas hebben zij de hele week toegang tot deze containers. 
 

Integraal Meerjarenbeleidsplan Veiligheid  
In het kader van het Integraal Meerjarenbeleidsplan Veiligheid zijn activiteiten uitgevoerd op het gebied van 
mensenhandel, ondermijning en cyberveiligheid. Daarnaast hebben we sterk ingezet op de problematiek van 
mensen met onbegrepen (verward) gedrag. Door corona konden activiteiten waarbij 
voorlichtingsbijeenkomsten stonden gepland niet doorgaan. 
 
Mensenhandel 
We participeren in een regionaal initiatief om controletaken uit te kunnen voeren. Deze taken zullen als gevolg 
van de nieuwe Wet regulering sekswerk bij de gemeente terechtkomen. De casuïstiek benaderen we niet 
alleen vanuit een veiligheidsperspectief. We delen hierover informatie met de afdeling Samenleving, zodat ook 
de weg naar hulpverlening snel gevonden kan worden. 
 
Ondermijning  
In 2021 zijn twee integrale controles gehouden op industrieterreinen in Oosthuizen en in Volendam. Het doel 
van de acties was fraude en verboden gedragingen aan het licht te brengen. Deze vonden plaats in 
samenwerking met onder andere de Omgevingsdienst, politie, douane en nutsbedrijven. Hierbij zijn een 
hennepknipperij (waar oogsten verwerkt worden) en maar liefst vijf professionele kwekerijen ontdekt. Voor 
ons een bevestiging dat dergelijke criminaliteit ook in onze gemeente aanwezig is en in veel gevallen 'onder de 
radar' kan blijven. Deze integrale controleacties zetten we ook voort in 2022.  
 
Cyberveiligheid  
Voor in cyberveiligheid geïnteresseerde jongeren heeft het project Hack-Shield plaatsgevonden. In een digitale 
omgeving hebben zij kennis kunnen maken met thema's zoals cyberpesten, misbruik van privacy en 
identiteitsfraude. Doel van Hack-Shield is het verstevigen van de digitale weerbaarheid van de deelnemers.  
 

Evaluatie beleidsnota evenementenveiligheid ‘Een dijk van een evenement’  
Een evaluatie van de beleidsnota evenementenveiligheid heeft in 2021 niet plaatsgevonden. Het noodzakelijke 
overleg met stakeholders, zoals de horeca en organisatoren, was door de coronabeperkingen niet mogelijk. 
Ook kwam dit gezien de negatieve omstandigheden in de bedrijfstak evenementen niet gelegen. De 
werkcapaciteit van onze ambtelijke organisatie hebben we anders ingezet. Vanuit onze deelname aan 
werkgroepen van de Veiligheidsregio Zaanstreek-Waterland hebben we kunnen adviseren over evenementen 
die in aangepaste vorm toch doorgang konden vinden. Rekening houdend met de beperkingen en wettelijke 
regels. Zo kon afgelopen jaar toch een kermis plaatsvinden. Dit keer niet op de traditionele plek Europaplein, 
maar op het Marinapark. En met een aangepast thema: ‘Familiekermis’.  

  



 

 

Projecten in het Programma Projecten 
 
Tijdelijke verplaatsing Brandweer Edam  
Eind 2021 starten we met de werkzaamheden. 
 
Verplaatsing Brandweer Kwadijk 
Samen met een bouwteam werken we aan de optimalisatie van het ontwerp en de uitwerking van het 
technische ontwerp. In januari 2022 publiceren we de omgevingsvergunning. De aanbesteding vindt plaats als 
we de optimalisatie hebben afgerond en de omgevingsvergunning onherroepelijk is. Status project: 
voorbereidingsfase. 
 
Singelwijk (zie ook programma 5) 
We hebben in het vierde kwartaal van 2021 een integrale enquête gehouden naar ervaringen en 
verbetermogelijkheden op verschillende terreinen, zoals zorg, wonen, openbare ruimte, veiligheid en scholing. 
We gaan een plan van aanpak formuleren voor een integrale, gebiedsgerichte benadering van de Singelwijk op 
alle benodigde terreinen. Deze leggen we begin 2022 aan het college voor. 
 
  



 

 

Alcoholontmoediging- en drugsbestrijding 

Portefeuillehouders: Vincent Tuijp, Lieke Sievers 
 

Coalitieakkoord  
Dit onderwerp blijft permanente aandacht vragen. Zowel qua handhaving als preventie. Goede voorlichting 
voor de jeugd en ouders speelt hierin een belangrijke rol. Ook maatschappelijke — en sportinstellingen moeten 
in staat worden gesteld hierin een alternatief te kunnen bieden en hun rol te pakken. Nu de jeugdzorg een 
verantwoordelijkheid van de gemeente is geworden, is dit des te belangrijker geworden. 
 
In 2018 is het programma LEF opgestart, met ondersteuning vanuit wetenschappelijk onderzoek. LEF is een 
programma geïnspireerd op het IJslandse model voor een gezonde en gelukkige samenleving, waarin overmatig 
middelengebruik en verslavingen worden voorkomen/bestreden door een brede bottom-up benadering die zijn 
wortels heeft in onze eigen samenleving. De impact hiervan is in potentie groot, en zal bij voldoende 
aansluiting vanuit de bevolking een stevige impact hebben. Daarom is investeren voor de lange termijn 
belangrijk: het programma verdient een stevige basis en verankering binnen het sociaal domein en onze 
samenleving, met een passend communicatieprogramma. 
 

Nadere toelichting 
Binnen het veiligheidsdomein maken we gebruik van een brede integrale visie en werkwijze. Hierbij vormt 
preventief beleid en handelen te allen tijde ons uitgangspunt. Daar waar geen respect is voor onze waarden en 
normen treden we handhavend op. En zetten zo de bestaande kaders kracht bij. Preventie en repressie gaan 
hand-in-hand bij onze brede benadering van het veiligheidsdomein. 

Ons preventieve beleid is ondergebracht in programma 5: Sociaal Domein/Samenleving. De hieronder 
beschreven activiteiten maken onderdeel uit van het handhavingsbeleid van programma LEF. 
 

Doelen en ambities 
Alcoholontmoediging en drugsbestrijding dragen bij aan een veiligere en gezondere samenleving. Daarnaast 
geven we hiermee als lokaal bevoegd gezag het signaal af dat we alcohol- en drugsmisbruik niet accepteren als 
maatschappelijke fenomeen. 
 

Wat wilden we daarvoor doen 
Programma LEF 
Het tegengaan van alcohol- en middelengebruik door minderjarigen is een speerpunt van het programma LEF. 
LEF is niet alleen handhavend, maar is ook bedoeld om het denken over alcoholgebruik door jeugd te 
veranderen. Daarbij wordt ook de horeca als partner gezien, en wordt LEF in overleg met deze bedrijfstak 
uitgerold. Er zijn afspraken over de ‘huisregels’ die de horeca hanteert, en er is regelmatig overleg tussen de 
brancheorganisatie KHN, de politie en de gemeente. De rol van de ouders zal nadrukkelijker en meer concreet 
inhoud moeten krijgen bij de vermindering van het alcohol en middelengebruik van hun kinderen. 
 
De gemeente voert binnen horecazaken controles uit op schenken aan minderjarigen (de zgn. 
leeftijdscontroles’). Voor deze controles worden ‘mysterie shoppers’ ingezet, die uitproberen waar een 
minderjarige drank kan kopen. 
In het kader van het programma LEF (tegengaan van middelengebruik) wordt ook gebruik gemaakt van een 
narcoticahond (een speurhond die getraind is op het ruiken van drugs). 
 
Optreden tegen drugs / drugsproductie 
Tussen het OM, de politie en de gemeente geldt een ‘hennepconvenant’. Dit regelt de samenwerking en de 
informatie-uitwisseling bij het vinden van hennepkwekerijen of productievoorzieningen voor andere drugs. 
De gemeente kan, bij vondst van drugs in een pand, tot (tijdelijke) sluiting van dit adres overgaan. Uiteraard 
met mede weging van feiten en omstandigheden. Verder wordt de regionale aanpak tegen dealende jeugd 
(harddrugs) lokaal uitgewerkt. 

  



 

 

Wat hebben we daarvoor gedaan? 
Uitvoering programma LEF 
Kort samengevat gaat LEF over het terugdringen van middelengebruik door jongeren tot 18 jaar. Daarvoor 
organiseren we onder andere alternatieve activiteiten op vrijdag- en zaterdagavond. Ook dit jaar heeft het 
programma geleden onder de coronamaatregelen. De beperkende maatregelen hebben niet alleen invloed 
gehad op het aantal activiteiten, maar ook op onderzoek en handhaving. Hierdoor zijn we min of meer in een 
pauzestand gezet.  
 
Onder de noemer ‘Weekend Fun Nights’ (WFN) organiseert LEF alternatieve activiteiten. Tussen alle lockdowns 
door was WFN een groot succes. Ondanks de beperkingen werden ieder weekend gemiddeld vijf activiteiten 
georganiseerd door de aangesloten organisatoren. Dit heeft geresulteerd in meer dan 1.000 aanmeldingen van 
jongeren voor de alternatieve activiteiten. Al met al een mooi resultaat in een moeilijk jaar.  
 
Drugsbestrijding 
In 2021 zouden we de narcoticahond inzetten om te controleren bij evenementen. Door corona konden er 
geen evenementen plaatsvinden. Als er in 2022 weer evenementen gaan plaatsvinden, staat dit opnieuw 
gepland. 
 
  



 

 

Programma 3 Ruimtelijke Ontwikkeling 
  



 

 

Algemeen 

Het kunnen voorzien in de woningbehoefte van de lokale bevolking was in 2021 voor de ruimtelijke 
ontwikkeling het belangrijkste aandachtspunt. Dit komt onder meer tot uitdrukking door de grote inspanningen 
die zijn geleverd voor de ontwikkeling van Lange Weeren. En door verschillende kleinere projecten die 
(nagenoeg) tot uitvoering zijn gekomen. 
 
Steeds meer gaat het bij projecten om de haalbaarheid in relatie tot andere onderdelen van de leefomgeving. 
Zoals duurzaamheid, mobiliteit, klimaatbestendigheid en ruimtelijke kwaliteit. Ons beleid is gericht op het op 
hoog niveau brengen, houden en versterken van de ruimtelijke kwaliteit, het leefklimaat, de voorzieningen in 
de wijk en de woningvoorraad in onze gemeente. 
 
Daarnaast is met de ontwikkeling van een deel van de Purmer een belangrijke stap gezet voor de strategische 
ontwikkeling van de gemeente op langere termijn. 
  



 

 

Dijkversterking 

Portefeuillehouder: Wim Runderkamp, Hans Schütt 
 

Coalitieakkoord  
De veiligheid en 'droge voeten' staan voorop bij de afweging van de aanstaande dijkversterking. De gemeente 
zet daarbij in op behoud van het weidse, karakteristieke aanzicht van de huidige dijk en op het benutten van de 
dijkversterking om recreatieve fiets- en voetpaden aan te leggen. Lopende onderzoeken naar nut en noodzaak 
van versterkingsvarianten worden afgewacht. De te kiezen en uit te voeren optie(s) moeten gedragen worden 
door onze bevolking en een goede landschappelijke, economische en rekenkundige onderbouwing hebben. 
  
Voor het Noordeinde van Volendam wordt in beginsel vastgehouden aan het huidige beleid: een zo autoluw 
mogelijke dijk. Daarbij moet het toeristisch centrum bereikbaar blijven. Het vastgestelde plan voor het 
parkeerterrein Parallelweg en omgeving zal worden uitgevoerd. Inzet is de parkeerplaatsen bij het Marinapark 
optimaal te benutten voor bussen en auto’s.  
 
De veiligheid ter hoogte van het toeristische deel van het Noordeinde en de Haven moet worden gewaarborgd. 
Wanneer er geen of een beperkte dijkversterking nodig blijkt, dan worden alternatieven gerealiseerd om een 
veilige bereikbaarheid te realiseren. Daarbij kan gedacht worden aan een afrit en/of een pendel.  
 

Nadere toelichting 
HHNK/ De Alliantie is verantwoordelijk voor de dijkversterking en de provincie Noord-Holland voor de 
vergunningverlening. De vergunningverlening is voor de gemeenten gemandateerd aan Omgevingsdienst 
Noordzeekanaalgebied.  
 

Doelen en ambities 
De veiligheid en ‘droge voeten’ staan voorop bij de afweging van de aanstaande dijkversterking. De doelen en 
ambities in dat kader zijn: 
1. Versterking van de ruimtelijke kwaliteit. Wij zetten in op behoud van het weidse, karakteristieke aanzicht 

van de huidige dijk en op het benutten van de dijkversterking om recreatieve fiets- en voetpaden aan te 
leggen.  

2. Veilige dijk en autoluw ter hoogte van Volendam.  
 

Wat wilden we daarvoor doen 
De samenwerking met HHNK/Alliantie wordt voortgezet betreffende de afstemming van de uitvoering van de 
werkzaamheden. Zie ook gebiedsontwikkeling, meekoppelkansen. 
 

Wat hebben we daarvoor gedaan? 
De dijkversterking is inmiddels volop in uitvoering. Over de voortgang vindt regelmatig afstemming plaats met 
alle betrokken partijen. Het bestuur ontvangt regelmatig een terugkoppeling van de resultaten. 
  



 

 

Economie en toerisme 

Portefeuillehouder: Hans Schütt 
 

Coalitieakkoord  
 

Nadere toelichting 
Ontwikkelingen Purmer 
Op 17 september 2020 heeft de gemeenteraad een tweetal besluiten genomen over het gebied de Purmer. Ten 
eerste: opdracht aan het college om samen met de colleges van de gemeenten Waterland en Purmerend te 
komen tot een gebiedsvisie voor de gehele Purmer. Ten tweede: een deel van de Purmer is aangewezen als 
gebied waarvoor een aanwijzing geldt op grond van de Wet voorkeursrecht gemeenten (Wvg). Doel hiervan is 
te komen tot een visie die uiteenzet welke rol het gebied kan spelen in de gemeentelijke ontwikkeling tot 2040. 
Er is nog geen financiële vertaling gemaakt van deze besluitvorming. Deze hangt af van de invulling van de 
genomen besluiten. 
 
Toerisme 
We streven naar een harmonieuze relatie tussen onze inwoners, ondernemers en de gasten en toeristen met 
een langere verblijfsduur. Verbeteren van de faciliteiten en het uiterlijk aanzien zijn pijlers onder het beleid 
voor toeristische kwaliteitsverbetering. Het noordelijke gedeelte van de Metropoolregio Amsterdam (MRA) 
wordt uit toeristisch oogpunt versterkt voor de spreiding van het kwaliteitstoerisme. Hierbij kan de Provincie 
en de MRA-Noord een belangrijke rol spelen.  
 
Economische zaken 
In een snel veranderend ondernemersklimaat heeft de overheid een belangrijke rol om deze verandering 
mogelijk te maken. In samenwerking met zeer betrokken ondernemers zetten we stappen naar het economisch 
klimaat van de toekomst. Dit vereist van ons een zeer flexibele opstelling en meer ‘maatwerk’ oplossingen voor 
het omgevingsbeleid en de vergunningverlening. Dit met inachtneming van de beheersbaarheid, transparantie 
en het algemeen belang. Het thema circulaire economie is een actueel thema, ook in regionaal opzicht, waar 
we op inspelen. 
 
Corona 
In MRA en BTLH verband spelen we in op de effecten die door de coronacrisis zijn en worden veroorzaakt. De 
gevolgen van corona raken zowel het toerisme als de economische ontwikkelingen in de regio. 
 

Doelen en ambities 
Toerisme 

• Aansluiten bij regionale ontwikkelingen in MRA verband 

• Uitvoering toeristische visie voortzetten 
 
Economische Zaken 

• Solide contact en relatie met lokale ondernemers 

• Stevige samenwerking in regionaal verband 

• Intensieve samenwerking met onderwijsinstellingen 
 

Wat wilden we daarvoor doen 
Toerisme 

• Een vervolg geven aan de uitwerking toeristische visie van Edam-Volendam. 

• Kwaliteitsimpulsen openbare ruimte toeristische kernen . 

• Deelnemen aan regionale overlegstructuren. 

• Faciliteren, opstarten en ontwikkelen van het toeristisch platform Edam-Volendam. 
 
Economische Zaken 

• Door-ontwikkelen van het Economisch Platform. 

• Uitvoering Economische Agenda. 



 

 

• Uitwerking en uitvoering Bedrijvigheidsvisie. 

• Uitvoering geven aan Economische Toekomst 2040. 
 

Wat hebben we daarvoor gedaan? 
Toeristische visie 
Door de bijzondere situatie die is ontstaan door het coronavirus heeft het zoeken naar 
ondersteuningsmogelijkheden voor de detailhandel en horeca prioriteit gekregen. De uitwerking van de 
toeristische visie en het verder verbeteren van de kwaliteit van de openbare ruimte zijn hierdoor in een ander 
daglicht komen te staan. Met de regio en het Toeristisch platform Edam-Volendam hebben we hierover 
intensief contact gehad. 
 
Toeristisch en Ondernemers Platform Volendam (TOP) 
Het Toeristisch en Ondernemers Platform Edam Volendam (TOP) is in november 2019 opgericht. Hierin zijn 
diverse ondernemers- en brancheverenigingen afgevaardigd. Het TOP heeft een aanbevelingsrapport laten 
maken en op basis van dit rapport een eerste opzet voor een uitvoeringsprogramma. Dit 
uitvoeringsprogramma zal in 2022 verder worden uitgewerkt. Als gemeente nemen we sinds de oprichting deel 
aan de bestuursvergaderingen en hebben een adviserende en informerende rol.  
 
Economisch Platform 
Zoals afgesproken hebben we als gemeente het Economisch Platform gefaciliteerd. Ook hier heeft het 
coronavirus effect gehad op de prioriteiten voor de bedrijven. De aandacht lag minder op de uitvoering van de 
Economische Agenda en de uitwerking van de bedrijvigheidsvisie. Dat geldt ook voor de uitwerking van de 
Economische Toekomstvisie 2040.  
 
Ontwikkeling van de Purmer (zie ook programma 1) 
De mogelijke ontwikkeling van de Purmer was voor het bedrijfsleven wel een actueel thema. Hierbij hebben we 
de mogelijkheden voor bedrijven voor transformatie en uitbreiding in beeld gebracht. 
  



 

 

Milieu en Duurzaamheid 

Portefeuillehouder: Wim Runderkamp 
 

Coalitieakkoord  
Duurzaamheid is een belangrijke prioriteit en dit staat centraal in de duurzaamheidsagenda.  
 
Door uitvoering van de duurzaamheidsagenda gaat de gemeente haar voorbeeldrol invulling geven door de 
openbare verlichting te verduurzamen, maar ook verduurzamen van maatschappelijk en gemeentelijk vastgoed 
waaronder buurthuizen, scholen, bibliotheken, sporthallen, zwembad, ambtelijke huisvesting, et cetera.  
 
Inmiddels is ook het besluit genomen om nieuwbouw gas-loos uit te voeren uitgaande van bijna energie 
neutrale gebouwen (BENG) tot ‘0-energie op de meter’ als uitgangspunt te (laten) hanteren. Ook initiatieven 
vanuit het bedrijfsleven worden in dat kader gestimuleerd.  
 
Voor windmolens is in onze gemeente geen plaats. Het belang van een open horizon en toerisme wegen in dit 
verband zwaarder.  
 
Door duurzaamheid structureel op te nemen in de Meerjaren Onderhoudsplanning (MOP) van gemeentelijk 
vastgoed kan de gemeente Edam-Volendam kansen benutten om duurzaamheid op een kostendekkende 
manier mee te nemen bij het reguliere onderhoud.  
 

Nadere toelichting 
De duurzaamheidsagenda is eind 2017 vastgesteld en met het nieuwe klimaatakkoord krijgt duurzaamheid ook 
landelijk een belangrijke rol. De energietransitie van de bestaande omgeving is momenteel in onderzoek en 
vormt een wezenlijk onderdeel van de op te stellen omgevingsvisie. 
 

Doelen en ambities 
1. Een bijdrage leveren aan een beter milieu.  
2. Lagere energiekosten gemeentelijk vastgoed.  
3. Invulling geven aan de voorbeeldfunctie van de overheid.  
4. Verduurzaming, reductie CO2-uitstoot en energiebesparing door inwoners, bedrijven binnen de 

gemeente en de gemeente zelf. 
 

Wat wilden we daarvoor doen 
• Realiseren van het project om de openbare verlichting om te zetten naar LED verlichting (valt onder 

programma 4). 

• Opstellen duurzaamheidsplan gemeentelijk vastgoed (valt onder programma 6). 

• Uitvoeren duurzaamheidsagenda. 

• Duurzaamheid zichtbaar meewegen bij elke ontwikkeling en beleidsnotities. 

• Vorm geven aan de energietransitie (d.w.z. opstellen/ ontwikkelen Regionale Energie Strategie (RES), 
Transitie Visie Warmte (TVW) en wijk uitvoeringsplannen). 

 

Wat hebben we daarvoor gedaan? 
Duurzaamheidsagenda 
De werving van een projectleider voor de energietransitie en wijkuitvoeringsplannen (WUP’s) heeft nog geen 
geschikte kandidaat opgeleverd. De marktsituatie is zodanig, dat elke gemeente op zoek is naar deskundigen 
op dit gebied. Een plan van aanpak voor de WUP’s is de eerste prioriteit zodra de organisatie op sterkte is. In de 
uitvoering van de duurzaamheidsagenda heeft de nadruk gelegen op het stimuleren van energiebesparende 
maatregelen. 2021 is het laatste jaar in de planperiode van de duurzaamheidsagenda. De voorbereidingen voor 
een actualisatie zijn inmiddels gestart. Duurzaamheid krijgt ook een steeds meer prominente plaats in de 
andere beleidsvelden.  
 
  



 

 

RES, TVW en WUP 
De RES, TVW en WUP zijn nieuwe onderdelen van de gemeentelijke taakuitvoering. Voor de RES werken we 
uiteraard in belangrijke mate regionaal samen. Voor de RES 1.0 is er in regioverband (NHZ) inmiddels hard 
gewerkt aan een Uitvoeringsprogramma RES 1.0. Dit is bedoeld om de afspraken, kaders en aanpak vast te 
leggen voor het proces naar de RES 2.0. Dit proces start in 2022. De volgende stap voor de TVW is om voor de 
vier zogeheten kansrijke wijken die in het document zijn aangewezen, verschillende Wijkuitvoeringsplannen 
(WUP’s) uit te werken. De WUP’s zullen naar verwachting de komende jaren een aanzienlijke inspanning van de 
gemeente vragen. 
 
MRA Duurzaamheid Top 
Verder heeft Edam-Volendam dit jaar op de MRA Duurzaamheid Top ingestemd met een vijftal afspraken. Drie 
Green Deals voor de onderwerpen circulaire houtbouw, circulair textiel en de MRA als fietsmetropool. En twee 
afspraken voor het MRA Circulaire Economie programma. Deze hebben betrekking op de inzet van circulaire 
plastics en op de concretisering van de in 2018 gemaakte afspraken over circulair inkopen. 
  



 

 

Monumentenbeleid 

Portefeuillehouder: Wim Rijkenberg 
 

Coalitieakkoord  
Het beleid ten aanzien van gemeentelijke monumenten zal worden geëvalueerd. De huidige beoordeling loopt 
soms niet in de pas met de ervaring van de bewoners/eigenaren. Echter, de monumentale elementen binnen 
onze gemeente moeten wel goed worden bewaard voor onze toekomstige generaties.  
 

Nadere toelichting 
Niet van toepassing. 
 

Doelen en ambities 
Het streven is om de monumentale elementen in onze gemeente te bewaren. Dit stimuleren wij bijvoorbeeld 
door het verstrekken van subsidies bij verbouwingen en onderhoud. 
 

Wat wilden we daarvoor doen 
Er wordt antwoord of uitvoering gegeven aan de aanbevelingen die uit de evaluatie van 2020 zijn gekomen.  
 

Wat hebben we daarvoor gedaan? 
Mede door personele wisselingen en de invoering van de Omgevingswet per 1 juli 2022 is het niet gelukt om 
tussentijds het monumentenbeleid aan te passen. Herijking van het beleid staat gepland voor 2022, waarna we 
de uitwerking ervan in de Omgevingswet zullen verwerken. 
  



 

 

Natuur en Landschap 

Portefeuillehouder: Hans Schütt 
 

Coalitieakkoord  
Gemeente Edam-Volendam bestaat voor het grootste gedeelte uit landelijk agrarisch- en natuurgebied 
waarvan een 
groot gedeelte de status heeft van Natura 2000. Het beheer en gebruik is in handen van de agrarische sector en 
Staatsbosbeheer (SBB). Belangrijke partijen als Land- en tuinbouworganisatie Nederland (LTO), Provincie, 
Hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier (HHNK), Staatsbosbeheer en gemeente dienen de juiste balans 
te vinden tussen alle belangen die hiermee gemoeid zijn. Denk hierbij aan natuurbeheer, subsidies, 
waterhuishouding, milieu, dier- en volksgezondheid, algemeen beheer en economische waarden als toerisme 
en recreatie en de agrarische sector.  
 
Over populatie (bijvoorbeeld door ganzen en smienten) moet worden tegengegaan en tegenover de schade 
van agrariërs dient een redelijke provinciale vergoeding te blijven bestaan. De gemeente zal dit belang richting 
de provincie Noord-Holland en Faunabeheer ondersteunen. Daarnaast zullen we bij deze instanties pleiten 
voor behoud van een natuurbeheersvergoeding voor de agrariërs die actief zijn in onze gemeente.  
 
Het buitengebied in de Purmer en Zeevang blijft open, groen en agrarisch.  
 
Ook het buitendijkse gebied bestaat uit Natura 2000 en vraagt de nodige zorg. De luwte-maatregelen, zijde 
Archipel Oost, zullen een nadere invulling krijgen. De verwachting is dat door deze maatregelen de groei van 
waterplanten sterk zal toenemen en daardoor overlast (zelfs gevaar) voor de watersport op kan leveren. 
Hiervoor dient maaibeleid ontwikkeld te worden. Deze actie past bij de doelstelling van het intergemeentelijk 
samenwerkingsverband door met elkaar te zorgen voor een goede ruimtelijke kwaliteit van ons prachtige 
waterrijke gebied, zowel buitendijks als binnendijks en het scheppen van de mogelijkheden om daar op allerlei 
manieren van te genieten.  
 

Nadere toelichting 
In een sterk veranderende omgeving en met ambitieuze doelstellingen is het nodig om te investeren in positie 
binnen de MRA en bewaken van lokale belangen. Hiervoor is een breed draagvlak noodzakelijk.  
 

Doelen en ambities 
Wij streven ernaar om provinciale ontwikkelingen bij te houden en voor urgente gebieden een passend 
beleidsplan vast te stellen. We willen hierbij een kwetsbare omgeving zoveel mogelijk beheersen waarbij de 
balans van economie (agrarisch), wonen, toerisme & recreatie en natuur in balans is.  
 

Wat wilden we daarvoor doen 
De provincie heeft op dit moment urgente gebieden aangewezen, daarvan liggen er geen in onze gemeente. 
Wij blijven in overleg met de provincie om op de hoogte te zijn van alle ontwikkelingen omtrent dit thema. 
In onze omgevingsvisie, die in 2020 concreet vorm krijgt, nemen we natuur en landschap integraal mee in onze 
afweging voor wat we definiëren als een goede leefomgeving van Edam-Volendam. De omgevingsvisie neemt 
de plaats in van de (verouderde) structuurvisies van Zeevang en Edam-Volendam en daarmee wordt dus een 
actuele visie op dit onderwerp vastgesteld. 
Daarnaast participeren wij actief in het actualiseren van het provinciaal beleid, dat vorm krijgt in de 
omgevingsverordening. De provinciale omgevingsverordening is bepalend voor de kaders voor gemeenten voor 
het thema natuur en landschap. 
 

Wat hebben we daarvoor gedaan? 
In de overleggen met de provincie en met de contactfunctionaris binnen de MRA kijken we naar 
maatwerkoplossingen voor behoud van het specifieke cultuurlandschap van onze gemeente. De vastgestelde 
provinciale omgevingsverordening kent een regulerend detailniveau dat niet veel ruimte biedt voor lokale 
afwegingen. 
  



 

 

Wonen 

Portefeuillehouder: Wim Rijkenberg  
 

Coalitieakkoord  
De Woonvisie is in 2017 gereed gekomen. Parallel daaraan is de Woonzorgvisie opgesteld en eind 2018 
vastgesteld. Belanghebbende partijen zoals corporaties en zorgaanbieders zijn hierbij betrokken. Op basis van 
deze documenten zal worden bepaald wat wenselijke programma's zijn voor specifieke inbrei-locaties zodat op 
de juiste plaatsen en naar behoefte onder meer eengezinswoningen, seniorenwoningen, zorgwoningen en 
woningen voor éénpersoonshuishoudens worden gerealiseerd. De urgentie voor woningzoekende senioren in 
onze hele gemeente, met name in Edam en Oosthuizen is hoog en dient zo snel als mogelijk te worden 
opgelost.  
 
Er zal een visie op de ouder wordende inwoner worden opgesteld om bij nieuwe ontwikkelingen goed te 
kunnen anticiperen op de toekomst.  
 

Nadere toelichting 
Het opstellen van een woonvisie als basis waarop de corporaties voorstellen kunnen doen voor het opstellen 
van prestatieafspraken is een wettelijke taak. De woonvisie is in 2017 vastgesteld en daarop volgend is de 
woonzorgvisie in 2018 vastgesteld. 
Op basis van de geactualiseerde demografische gegevens zullen op inbreilocaties onder andere de benodigde 
woningen voor senioren en eenpersoonshuishoudens ingepland worden. Voor de woonzorgvisie wordt 
verwezen naar programma 5 Sociaal Domein/ Samenleving.  
 
Wonen is lokaal en regionaal een belangrijk en veelbesproken beleidsveld. Het is daarom van belang dit 
onderwerp integraal mee te nemen in de in 2021 vast te stellen omgevingsvisie. De woonvisie en 
woonzorgvisie geldt daarvoor als basis.  
 

Doelen en ambities 
• Het bevorderen van een goed woonklimaat in alle kernen, met respect voor lintbebouwing en passend 

in de omgeving van het landschap. 

• Het realiseren van een evenwichtige woningvoorraad en doorstroming op de woningmarkt. Hiertoe zal 
per separaat te ontwikkelen locatie worden gekeken naar de specifieke woningbehoefte. 

• Het inspelen op behoeften van specifieke doelgroepen, zoals senioren en starters, jonge gezinnen en 
éénpersoonshuishoudens bij de herontwikkeling en herbestemming van vrijkomende locaties. 

 

Wat wilden we daarvoor doen 
We onderhouden de relaties met de woningcorporaties in onze gemeente, we werken samen in MRA en 
regionaal verband om deze gemeente-overstijgende opgave aan te pakken.  
Daarbij werken we aan het opstellen van een meerjarig overzicht van woningbouwplannen zodat we regie 
kunnen voeren op het te bouwen aan tal woningen en de doelgroepen die daarmee worden geholpen. 
 

Wat hebben we daarvoor gedaan? 
De Woonvisie is geactualiseerd en hebben we in december aan de gemeenteraad ter vaststelling aangeboden. 
De samenwerking met beide woningcorporaties verloopt zeer goed. Een overzicht van de voorgenomen 
bouwplannen maakt deel uit van de Woonvisie en biedt inzicht in de aantallen. We informeren de 
gemeenteraad periodiek over de voortgang van projecten via een afzonderlijke projectrapportage. In MRA 
verband zoeken we afstemming via directe en indirecte deelname aan verschillende overlegvormen. 
  



 

 

Grondzaken 

Portefeuillehouder: Wim Runderkamp (grondzaken)  
 

Coalitieakkoord  
De gemeente kiest bij toekomstige ruimtelijke ontwikkelingen in beginsel de rol van regisseur en niet die van 
projectontwikkelaar. Strategische aankopen zijn een optie, maar worden in dit licht kritisch beschouwd. 
Publiek-private samenwerking heeft de voorkeur.  
 

Nadere toelichting 
Niet van toepassing. 
 

Doelen en ambities 
Een bestendige bedrijfsvoering met actueel beleid voeren. 
 

Wat wilden we daarvoor doen 
We evalueren, actualiseren en voeren de nota Bovenwijks en de nota Grondbeleid uit, zoals in de 
beleidsdocumenten is vastgesteld. 
 

Wat hebben we daarvoor gedaan? 
De evaluatie van en verslaglegging over de uitvoering van de nota's is in gang gezet, maar nog niet afgerond. De 
verwachting is dat we dit in het eerste kwartaal van 2022 kunnen afronden. 
  



 

 

Gebiedsontwikkeling 

Portefeuillehouder: College 
 

Coalitieakkoord  
• In bestemmingsplannen meer rekening houden met wenselijke toekomstige ontwikkelingen. 

• Met de herontwikkeling van de Maria Goretti locatie streven naar een kwaliteitsverbetering van de 
leefomgeving in het centrum van Volendam.  

• Het Europaplein ontwikkelen tot een belangrijker, levendig onderdeel van het centrum van Volendam. 

• De Lange Weeren wordt gezien als de ruimtelijke afronding van Volendam.  

• Korsnäss is een belangrijke woningbouwontwikkeling voor Edam. 

• Het Tase-terrein in Volendam moet worden ontwikkeld, rekening houdend met de omgeving. 

• Wij streven naar een goede doorstroming en veiligheid van het verkeer in onze gemeente. Projecten 
en aandachtspunten in dit kader zijn o.a. de verkeersontsluiting Broeckgouw, Waterrijk en Dijkgraaf 
Poschlaan. 

 

Nadere toelichting 
Niet van toepassing. 
 

Doelen en ambities 
In 2019 is het programma Projecten opgestart. In het programma Projecten hebben we alle ruimtelijke 
projecten ondergebracht zodat eenduidige sturing en regie mogelijk zijn.  
 
Eén van de sturingsonderdelen is een vastgesteld ruimtelijk planproces voor Edam-Volendam. Deze leidraad 
maakt voor een project het ruimtelijke proces van het begin tot het eind inzichtelijk. Eerder hebben we 
hierover gerapporteerd in de kwartaalrapportage Projecten. 
 
De ruimtelijke projecten zijn onder te verdelen aan de hand van de rol die we als gemeente hebben: 
 
Realisatie van sportaccommodaties/scholen/maatschappelijke voorzieningen/inrichting openbare ruimte 
Hierin hebben we als gemeente de regie.  
Het gaat om de volgende projecten:  

• Gymsportcentrum, nieuwbouw Haye en Vincentiusschool, bouwspeelplaats en kindcentrum. In de 
begroting vindt u deze terug in programma 5. 

• Nieuw Parkeerterrein Singelweg en Parkeerterrein Oosthuizen. Deze vindt u terug in programma 4. 

• De Scheepswerf Botter+, de meekoppelkansen bij de dijkversterking, Derde ontsluitingsweg, 
herontwikkeling Deimpt en Tase-terrein. Deze vindt u terug in programma 3. 

• De brandweer Kwadijk en tijdelijke huisvesting Brandweer Edam vindt u in deze begroting ook terug in 
programma 2. 

 
Realisatie van ruimtelijke initiatieven (van derden). Hierin hebben we als gemeente een faciliterende rol. De 
ontwikkelaar is de trekker.  
 
In 2019 is, mede naar aanleiding van het vaststellen van het EVRPP, een pilot gestart waarin een projectleider 
deze initiatieven integraal begeleidt en faciliteert. De kosten die de gemeente maakt voor de 
projectbegeleiding belasten we 1-op-1 door aan de ontwikkelende partij. Dit gebeurt via intentie- en/of 
anterieure overeenkomsten. 
 
Ook de verschillende locaties die wij als gemeente verkopen, vallen onder deze categorie. De verkoop van de 
locaties is/wordt door de gemeenteraad voorbereid onder ruimtelijke kaderstelling (definitiefase). De 
ontwikkeling van de locaties verloopt volgens de vervolgfases van het planproces, hierin hebben we een 
faciliterende rol. 
  



 

 

Wat wilden we daarvoor doen 
Realisatie van sportaccommodaties/scholen/maatschappelijke voorzieningen/nieuwe 
openbare ruimte 
 
Scheepswerf Botter+  
Met dit project ontwikkelen we een multifunctioneel gebouw met Scheepswerf op het Slobbeland. Het doel is 
om hier historisch, drijvend erfgoed (Kwakken) te onderhouden en restaureren. In 2021 ronden we de 
omgevingsvergunningprocedure af en start de bouw. De subsidie vanuit het Ambitieprogramma/ 
Meekoppelkansen vragen we aan bij de provincie. De kredietaanvraag is in januari 2021 door de gemeenteraad 
goedgekeurd. Status project: ontwerpfase/voorbereidingsfase. 
 
Meekoppelkansen  
Als de gemeenteraad besluit een of meerdere meekoppelkansen* uit te voeren en krediet hiervoor 
beschikbaar te stellen, dan werken we deze verder uit met het Hoogheemraadschap en de Alliantie. Als het 
mogelijk is vragen we subsidie aan. Status project: initiatieffase. 
 
*Kruising Warder, Afrit Noordeinde, Steiger en dijkovergang en Kitesurflocaties. 
 
Deimpt  
De gemeenteraad heeft in januari 2020 het besluit genomen krediet beschikbaar te stellen voor de aankoop 
van de locatie Deimpt 7, Volendam (momenteel het politiebureau). Dit is een strategische aankoop voor 
gebiedsontwikkeling. We hebben met de eigenaar van het pand van de Rabobank aan de Christiaan van 
Abcoudestraat 1, een gesprek gevoerd over een integrale herontwikkeling. Deze kan een combinatie van 
woningbouw, kantoor en maatschappelijke functie bevatten. Het projectencollege heeft besloten dit initiatief 
uit te werken naar twee scenario’s. Totdat hierover een besluit kan worden genomen is scenario 1 ‘huisvesting 
van de brandweer’ een mogelijkheid. In 2021 leggen we de besluitvorming hierover voor aan het college en de 
gemeenteraad. Status project: initiatieffase. 
 
Tase  
Als de gemeenteraad in 2020 instemt met de visie voor het gebied, beginnen we in 2021 met de uitvoering van 
het project Tase. Status project: initiatieffase. 
 
Steven van Dorpelhal  
We hebben de grond onder de hal terug in beheer genomen voor de ontwikkeling van het Tase-terrein. Met de 
FC en RKAV hebben we een compensatie voor speel- en trainingsruimte afgesproken. Status project: 
definitiefase.  
 
Derde ontsluitingsweg (zie ook programma 4) 
Het project omvat de realisatie van een nieuwe ontsluitingsweg tussen de kernen van Edam en Volendam. 
Deze weg ligt in het verlengde van de N244 en sluit aan op de Dijkgraaf Poschlaan. In 2021 selecteren we de 
aannemer voor de uitvoering en start de daadwerkelijke aanleg van de weg. Status project: ontwerpfase. 
 
Verplaatsing Brandweer Kwadijk (zie ook programma 2) 
Realisatie van een brandweerpost in Kwadijk op een nieuwe locatie en verkoop van de bestaande locatie. In 
2021 ronden we de omgevingsvergunningsprocedure af en start de bouw. De gemeenteraad heeft in het eerste 
kwartaal van 2021 de kredietaanvraag behandeld. Status project: ontwerpfase. 
 
Tijdelijke verplaatsing Brandweer Edam (zie ook programma 2) 
De brandweer Edam moet in het eerste kwartaal van 2021 (tijdelijk) verhuizen om de voortgang van de 
stadsherstelontwikkeling aan de Hoogstraat niet te vertragen. De gemeenteraad heeft in het vierde kwartaal 
van 2020 de kredietaanvraag behandeld. Status project: definitiefase. 
 
Parkeerplaats Singelweg (zie ook programma 4) 
Realisatie van een parkeerterrein voor circa 150 personenauto’s aan de Singelweg in twee fasen. Fase 1 is in 
2020 aangelegd. In 2021 onderzoeken we of we fase 2 ook moeten realiseren. Status project: initiatieffase. 
 



 

 

P+R terrein Oosthuizen (zie ook programma 4)  
In 2020 is van dit project de initiatieffase gestart. Als de gemeenteraad instemt met het benodigde 
investeringskrediet, start in 2021 de definitiefase. 
 
Purmer (zie ook programma 1) 
Uitvoering geven aan de twee opdrachten van de gemeenteraad:  

• Het opstellen van een gebiedsvisie voor de gehele Purmer, in samenwerking met de gemeenten 
Waterland en Purmerend.  

• Verkennen van het economische nut en de noodzaak en ruimtelijke mogelijkheden voor de realisatie 
van een bedrijventerrein. Bedoeld voor een deel van de Purmer dat is aangewezen in het kader van de 
Wet voorkeursrecht gemeenten (Wvg). 

 
Gymsportcentrum – Sportcampus (zie ook programma 5)  
Het project omvat de realisatie van een BVO gymsportcentrum van 2.980 m2. We leveren het nieuwe gebouw 
in 2021 op. Status project: voorbereidingsfase. 
 
Kindcentrum (zie ook programma 5)  
Het project omvat de realisatie van een opvangaccommodatie voor kinderen in de leeftijd 0-4 jaar, in 
combinatie met sociale huurwoningen. In 2021 hebben we de aannemer geselecteerd en is de bouw gestart. 
De gemeenteraad heeft in het vierde kwartaal van 2020 de kredietaanvraag behandeld. Status project: 
definitiefase. 
 
Bouwspeelplaats (zie ook programma 5) 
Realisatie van een bouwspeelplaats van 1.400 m2 in de Broeckgouw. De bouwspeelplaats leveren we in 2021 
op. Status project: voorbereidingsfase. 
 
St Vincentiusschool (zie ook programma 5) 
Nieuwbouw van de St. Vincentiusschool naar een Gespecialiseerd Onderwijs Centrum (GOC), op de locatie van 
de voormalige Zuidwester. In 2021 openen we het nieuwe schoolgebouw. Status project: voorbereidingsfase. 
 
Meester Hayeschool (zie ook programma 5)  
Nieuwbouw van de Meester Hayeschool in Beets op de huidige locatie. In 2021 beginnen we met de bouw van 
de nieuwe school. Status project: ontwerpfase. 
 

Realisatie van ruimtelijke initiatieven (van derden) 
 
Baandervesting   
Het betreft een ontwikkelgebied op het voormalige Korsnäss-terrein met: 

• 13 basiswoningen  

• 16 midden woningen 

• 9 luxe woningen 

• 5 levensloopbestendige woningen  

• 23 appartementen (ouderen) 

• 15 appartementen (starters)  

• 1 commerciële ruimte van circa 1.200 m2  
 
Baandervesting V.O.F (Bouwfonds Property Development en Kondor Wessel) ontwikkelen het project. We 
hebben als gemeente in dit project uitsluitend een faciliterende rol. De ontwikkelaar bepaalt het tempo. De 
verwachting is dat in 2021 de bouw van de woningen is gestart. Status project: voorbereidingsfase. 
 
Lange Weeren (zie ook programma 1)  
De Lange Weeren is een uitbreidingsplan aan de westrand van Volendam. De gebiedsopgave voor Lange 
Weeren omvat de realisatie van een woongebied. We hebben als gemeente in dit project uitsluitend een 
faciliterende rol. De ontwikkelaar bepaalt het tempo. We verwachten de anterieure overeenkomst in 2021 te 
sluiten, waarna we de planologische procedure kunnen starten. Status project: initiatieffase. 
 



 

 

Cultureel Centrum Oosthuizen 
Op de locatie van het Cultureel Centrum in Oosthuizen ontwikkelen we 22 seniorenwoningen. We hebben als 
gemeente in dit project uitsluitend een faciliterende rol. De ontwikkelaar bepaalt het tempo. De verwachting is 
dat in 2021 de omgevingsvergunning is afgegeven en we kunnen starten met de bouw van de woningen. Status 
project: ontwerpfase. 
 
Kraaiennest  
Op de locatie aan het Tunnelpad 7 in Oosthuizen vindt de herontwikkeling van 10 starterswoningen en 18 
doorstroomwoningen plaats. Het vaststellen van de GREX is door de gemeenteraad in het vierde kwartaal van 
2020 behandeld. De verwachting is dat in 2021 de omgevingsvergunning is afgegeven en we kunnen starten 
met de bouw van de woningen. Status project: definitiefase. 
 
Botterschool  
Op de locatie van de voormalige Botterschool realiseren we 28 duurzame grondgebonden huurwoningen in het 
zogenaamde middensegment. De verwachting is dat in 2021 de omgevingsvergunning is afgegeven en we 
kunnen starten met de bouw van de woningen. Status project: definitiefase. 
 
Hoogstraat  
Herontwikkeling van de Hoogstraat naar: 

• Atelierwoningen 

• Startersappartementen 

• Seniorenwoningen 

• Gezinswoning  

• Middeldure appartementen 

• Winkelruimten  
 
We hebben als gemeente in dit project uitsluitend een faciliterende rol. De ontwikkelaar bepaalt het tempo. De 
verwachting is dat in 2021 de omgevingsvergunning is afgegeven en we kunnen starten met de bouw van de 
woningen. Status project: voorbereidingsfase. 
 
Maria Goretti  
Het project omvat het ontwikkelen van de locatie Maria Goretti naar circa 71 sociale huurwoningen, waarvan 
16 zorgwoningen. We hebben als gemeente in dit project overwegend een faciliterende rol. De ontwikkelaar 
bepaalt het tempo. De verwachting is dat in 2021 de bestemmingsplanprocedure is afgerond en de 
omgevingsvergunning is afgegeven. Status project: definitiefase. 
 
Oude Seinpaal  
De herontwikkeling van de voormalige sporthal naar 54 sociale huurwoningen door W.B.V. “de Vooruitgang”. 
We hebben als gemeente in dit project uitsluitend een faciliterende rol. De ontwikkelaar bepaalt het tempo. De 
verwachting is dat in 2021 de omgevingsvergunning is afgegeven en we kunnen starten met de bouw van de 
woningen. Status project: ontwerpfase. 
 
Klein Oostinje  
W.B.V. “de Vooruitgang” heeft een initiatief ingediend voor de realisatie van 20 woonunits bij Klein Oostinje. 
Als in 2020 de haalbaarheid van dit initiatief is aangetoond, kan de initiatiefnemer besluiten het verdere proces 
te vervolgen. Dit beslist de initiatiefnemer zelf. We hebben als gemeente een faciliterende rol. De verwachting 
is dat in 2021 de participatie en de bestemmingsplanprocedure kunnen starten. Status project: initiatieffase. 
 
Zonnesingel  
W.B.V. “de Vooruitgang” heeft een initiatief ingediend voor de realisatie van 20 woonunits bij de Zonnesingel. 
Als in 2020 de haalbaarheid van dit initiatief is aangetoond, kan de initiatiefnemer besluiten het verdere proces 
te vervolgen. Dit beslist de initiatiefnemer zelf. We hebben als gemeente een faciliterende rol. De verwachting 
is dat in 2021 de participatie en de bestemmingsplanprocedure kunnen starten. Status project: initiatieffase. 
 
  



 

 

Bokkingstraat  
Binnen dit project onderzoeken we de mogelijke herontwikkeling van de Bokkingstraat en omgeving naar 
woningen en winkels. We hebben als gemeente in dit project een faciliterende rol. De ontwikkelaar bepaalt het 
tempo. Status project: initiatieffase. 
 
Marina Beach 
Lokale horecaondernemers hebben een initiatief ingediend om een strandpaviljoen op te zetten op het 
strandje nabij het Marinapark in Volendam. We hebben als gemeente in dit project een faciliterende rol. De 
ontwikkelaar bepaalt het tempo. Status project: initiatieffase. 
 
Purmer (zie ook programma 1) 
Uitvoeren van de twee opdrachten van de gemeenteraad.  

• Het opstellen van een gebiedsvisie voor de gehele Purmer in samenwerking met de gemeenten 
Waterland en Purmerend. 

• Verkennen van het economische nut en de noodzaak en ruimtelijke mogelijkheden voor de realisatie 
van een bedrijventerrein. Bedoeld voor een deel van de Purmer dat is aangewezen in het kader van de 
Wet voorkeursrecht gemeenten. 

 
Noorderstraat  
Herontwikkeling van de Noorderstraat met de sloop en bouw van sociale huurwoningen door de 
WoonCompagnie. We hebben als gemeente in dit project een faciliterende rol. De ontwikkelaar bepaalt het 
tempo. Status project: initiatieffase. 
 
Singelwijk  
Onderzoek onder de bewoners in de wijk naar de verbetering van de leefbaarheid en het imago. Onderzoek 
vindt plaats in samenwerking met andere partijen. Status project: initiatieffase. 
 

Wat hebben we daarvoor gedaan? 
Realisatie van sportaccommodaties/scholen/maatschappelijke voorzieningen/nieuwe 
openbare ruimte 
 
Scheepswerf Botter+ 
In 2021 is de procedure voor de omgevingsvergunning afgerond en zijn we gestart met de bouw. De 
aangevraagde subsidie bij de provincie vanuit het Ambitieprogramma/Meekoppelkansen is toegekend. Eind 
april 2022 verwachten we het project casco op te leveren aan de huurders. Daarna vindt de museale invulling 
plaats via Perspekt, in overeenstemming met de aangevraagde subsidie en fondsen. Status project: 
realisatiefase. 
 
Meekoppelkansen  
De gemeenteraad heeft op 27 mei 2021 ingestemd met de uitvoering van alle vier de geprioriteerde 
meekoppelkansen: Afrit Noordeinde, Steiger Etersheim, Kruising Warder en Kitesurflocatie Edam. En heeft 
daarvoor krediet beschikbaar gesteld onder de voorwaarden van de verleende subsidies. De ontwerpen van de 
Meekoppelkansen werken we in 2022 verder uit in overleg met het Hoogheemraadschap en de Alliantie. 
Vervolgens vragen we de vergunningen aan en, als dat mogelijk is, ook de subsidie. Status project: 
ontwerpfase. 
 
Deimpt 
De gemeenteraad heeft in juli 2021 besloten een project in voorbereiding te nemen. Het betreft de huisvesting 
van de samen te voegen brandweerkorpsen Edam en Volendam op de locatie de Deimpt. In deze fase 
onderzoeken we op welke manier we de huisvesting kunnen realiseren. Vanwege aanbestedingsregels is een 
integrale benadering met de eigenaar van het pand van de Rabobank niet mogelijk. Status project: 
initiatieffase. 
 
Tase-terrein 
In mei 2021 heeft de gemeenteraad de voorkeur uitgesproken voor een ontwikkeling van het Tase-terrein naar 
‘wonen’. Dit is zonder huisvesting van de gemeenteraad, college en organisatie. In deze fase onderzoeken we 



 

 

op welke manier we het Tase-terrein kunnen ontwikkelen. In 2021 hebben wij de voormalige St. 
Vincentiusschool aan de Meidoornstraat 17 en de woning aan de Julianaweg 5 in eigendom gekregen. De visie 
voor het Tase-terein is nog niet vastgesteld. Status project: initiatieffase. 
 
Steven van Dorpelhal 
We zijn in gesprek met FC Volendam, RKAV Volendam en EVC om afspraken te maken over de Steven van 
Dorpelhal. Na deze gesprekken leveren we aan de gemeenteraad een raadsvoorstel inclusief 
investeringskrediet aan. 
 
Derde ontsluitingsweg (zie ook programma 4) 
De eerste fase van het Groenplan is uitgevoerd. In september 2021 is na de aanbestedingsprocedure het 
contract met de aannemer getekend. De voorbereidende werkzaamheden zijn gestart. Status project: 
realisatiefase. 
 
Verplaatsing Brandweer Kwadijk (zie ook programma 2) 
Samen met een bouwteam werken we aan de optimalisatie van het ontwerp en de uitwerking van het 
technische ontwerp. In januari 2022 publiceren we de omgevingsvergunning. De aanbesteding vindt plaats als 
we de optimalisatie hebben afgerond en de omgevingsvergunning onherroepelijk is. Status project: 
voorbereidingsfase. 
 
Tijdelijke verplaatsing Brandweer Edam  (zie ook programma 2) 
Eind 2021 starten we met de werkzaamheden. 
 
Parkeerplaats Singelweg (zie ook programma 4) 
Het onderzoek naar fase 2 is uitgesteld vanwege corona. Wel hebben we onderzoek gedaan naar het 
verbeteren van de veiligheid en bereikbaarheid van de parkeerplaats Singelweg. Dit in verband met het te 
verwachten intensievere gebruik ervan. Vanwege de komst van de tijdelijke brandweer is een deel van de 
parkeerplaats bij de bibliotheek namelijk buiten gebruik. 
 
P+R terrein Oosthuizen (zie ook programma 4) 
Het college heeft besloten om over 1 à 1,5 jaar aanvullend onderzoek te doen naar de parkeerdruk in de 
omgeving Raadhuisstraat. Het project bevindt zich daardoor nog steeds in de initiatieffase. In de 
begrotingsraad van 4 november 2021 is een motie aangenomen om direct te starten met de planning van het 
P+R terrein tussen het Kraaiennest en de ijsbaan. Hiervoor ontvangt de gemeenteraad in februari 2022 een 
voorstel. 
 
Purmer (zie ook programma 1) 
In de themaraad van juni 2021 hebben we de rapportage van de ruimtelijke verkenning en het economisch 
onderzoek gepresenteerd. In september is hier in het raadsplein verkennend over gesproken. Vervolgens is het 
raadsvoorstel in de gemeenteraad van november behandeld. Het proces voor de gezamenlijke omgevingsvisie 
is gestart met een extern onderzoeksbureau. Met onze ambtelijke organisatie en ketenpartners hebben 
hiervoor interactieve bijeenkomsten plaatsgevonden. 
 
Gymsportcentrum – Sportcampus (zie ook programma 5) 
Het Gymsportcentrum, vanaf nu Sportcampus, is gerealiseerd en opgeleverd in het vierde kwartaal van 2021. 
De vaste gebruikers (Mauritius, Fun en Fit, en CBW) richten hun eigen ruimtes in. De Sportcampus wordt begin 
2022 feestelijk geopend en in gebruik genomen. Status project: realisatiefase. 
 
Kindcentrum 
Momenteel richten we het bouwterrein in en doen we grondboringen voor de waterpompen. Naar 
verwachting is het project in juni 2022 gereed. Status project: realisatiefase. 
 
Bouwspeelplaats (zie ook programma 5) 
De bouwspeelplaats is in het tweede kwartaal van 2021 opgeleverd en geopend. We verbreden het terrein 
zodra de bouwweg van het gymsportcentrum - Sportcampus - is verwijderd.  
 
  



 

 

Nieuwe St Vincentiusschool/De Aventurijn (zie ook programma 5) 
In 2021 is het schoolgebouw geopend en in gebruik genomen. Voor het project maken we in 2022 een 
financiële eindafrekening en eindevaluatie op. 
 
Meester Hayeschool (zie ook programma 5) 
Afgelopen jaar hebben we het ontwerp van de nieuwbouw van de Hayeschool in Beets op de huidige locatie 
gerealiseerd. Er zijn twee participatierondes geweest. Voor de zomervakantie heeft het schoolbestuur de 
omgevingsvergunning aangevraagd. Deze is verleend en inmiddels onherroepelijk. Het schoolbestuur is nu 
bezig met het voorbereiden van de bouw en de tijdelijke huisvesting. In 2022 start de bouw van de nieuwe 
school. 
 
Singelwijk  
We hebben in het vierde kwartaal van 2021 een integrale enquête gehouden naar ervaringen en 
verbetermogelijkheden op gebieden als zorg, wonen, openbare ruimte, veiligheid en scholing. We gaan een 
plan van aanpak formuleren voor een integrale, gebiedsgerichte benadering van de Singelwijk op alle 
benodigde gebieden. Deze leggen we begin 2022 aan het college voor. 
 

Realisatie van ruimtelijke initiatieven (van derden) 
 
Baandervesting 
Het bestemmingsplan is onherroepelijk verklaard en de omgevingsvergunning is verstrekt in 2021. Het 
bouwrijp maken is gestart in 2021. In 2022 starten we met de bouw van de woningen. Status project: 
realisatiefase. 
 
De Lange Weeren  
In 2021 is een integriteitsonderzoek uitgevoerd. Het project is in afwachting van besluitvorming door het 
Presidium en de gemeenteraad. Status project: initiatieffase. 
 
Cultureel Centrum Oosthuizen 
In 2021 is het definitief ontwerp goedgekeurd en het bestemmingsplan opgesteld. De verwachting is dat in 
2022 de omgevingsvergunning wordt afgegeven en we met de bouw van de woningen kunnen starten. Status 
project: voorbereidingsfase. 
 
Kraaiennest  
In 2021 zijn het bestemmingsplan en de omgevingsvergunning onherroepelijk en zijn we gestart met de bouw 
van de woningen. Status project: realisatiefase.  
 
Botterschool 
In november 2021 is het bestemmingsplan vastgesteld door de gemeenteraad. In 2022 kunnen we starten met 
de bouw van 26 woningen. Status project: voorbereidingsfase. 
 
Hoogstraat  
Het project bevindt zich in de voorbereidingsfase. Er is beroep aangetekend. De verwachting is dat aan het 
einde van het tweede kwartaal van 2022 de omgevingsvergunning is afgegeven. Vervolgens kunnen we starten 
met het bouwrijp maken van de locatie. Hierna start de realisatiefase.  
 
Maria Goretti  
Het project bevindt zich in de ontwerpfase. Er hebben twee participatieavonden plaatsgevonden. De 
verwachting is dat we rond maart 2022 het bestemmingsplan inclusief de GREX aan de gemeenteraad kunnen 
voorleggen. 
 
Oude Seinpaal  
Het bestemmingsplan en de omgevingsvergunning zijn onherroepelijk. Het ontwerp van de openbare ruimte is 
vergevorderd en de initiatiefnemer is gestart met de sloop. De verwachting is dat de initiatiefnemer in maart 
2022 kan starten met de bouw. Status project: voorbereidingsfase. 
 



 

 

Klein Oostinje 
Het project is tijdens de initiatieffase beëindigd omdat een haalbaar scenario ontbrak.   
 
Zonnesingel  
De initiatiefnemer start naar verwachting begin 2022 met de participatie. Daarna kunnen we het plan op 
haalbaarheid onderzoeken. Status project: initiatieffase. 
 
Noorderstraat  
De intentieovereenkomst is gesloten. Status project: initiatieffase.  
 
Bokkingstraat e.o.  
De initiatiefnemer onderzoekt de mogelijkheden voor een bredere ontwikkeling. Hierna onderzoekt de 
initiatiefnemer de haalbaarheid. Status project: initiatieffase. 
 
Marina Beach  
De intentieovereenkomst is gesloten. Het participatieplan is getoetst en in uitvoering. Hierna volgt het 
haalbaarheidsonderzoek.  
  



 

 

Omgevingswet 

Portefeuillehouders: Wim Runderkamp, Wim Rijkenberg 
 

Coalitieakkoord  
De invoering van de Omgevingswet maakt geen deel uit van het coalitieakkoord maar sluit daar wel op aan als 
het gaat om de doelstelling van een verbeterde dienstverlening en het meer betrekken van de burgers bij de 
inrichting  van de ruimtelijke omgeving. 
 

Nadere toelichting 
Voor de invoering van de Omgevingswet is door de gemeenteraad een ambitie van vernieuwing vastgesteld. De 
komende jaren werken we volop aan het verwezenlijken van die ambitie. Om die reden is voor de jaren 2019, 
2020 en 2021 een bedrag van in totaal 1 miljoen euro opgenomen in de begroting. De taakstelling daarbij is 
enerzijds de realisatie van een digitaal toegankelijk systeem van vergunningverlening en regels voor de burgers. 
Het zogenaamde Digitaal Stelsel Omgevingswet. Daarnaast is een belangrijke doelstelling om de ruimtelijke 
ontwikkelingen meer integraal te maken. Door de scope van het beleid te verbreden en door belanghebbenden 
en partners hierbij te betrekken.  Dat vraagt om meer participatie in het ruimtelijk proces. 
 

Doelen en ambities 
• Bij inwerkingtreding van de Omgevingswet moet het digitale loket beschikbaar zijn voor onze inwoners. 

• Er is ervaring opgedaan met een integrale benadering van ruimtelijke plannen. 

• Er ligt een Omgevingsvisie voor de Gemeente Edam-Volendam. 
 

Wat wilden we daarvoor doen 
Een projectorganisatie werkt  volop aan genoemde onderdelen. Er moet nog veel werk verzet worden en ook 
bestuurlijke keuzes worden gemaakt. 
 

• Omgevingsvisie wordt ter vaststelling aangeboden. 

• Besluiten worden voorgesteld t.a.v. Bruidsschat. 

• Voorbereiding Handboek Omgevingsplan. 

• Voorstel tot nemen Delegatiebesluit. 

• Gebiedsverhalen opstellen. 

• Implementeren Digitaal Stelsel Omgevingswet. 
 

Wat hebben we daarvoor gedaan? 
• Doordat de gemeenteraad ervoor heeft gekozen de discussie over de Omgevingsvisie te koppelen aan de 

debatten over de Lange Weeren en de ontwikkeling van de Purmer is de besluitvorming verschoven naar 
de eerste helft van 2022.  

• De inventarisatie is voorgelegd aan de gemeenteraad en die heeft ingestemd met het proces van 
behandeling en het verdere traject. 

• Daarbij behoort ook het traject om te komen tot een handboek Omgevingsplan. We hebben de 
gemeenteraad tijdens een themabijeenkomst in november 2021 geïnformeerd over de voortgang van het 
proces. 

• We hebben het delegatiebesluit in december 2021 voorgelegd aan de gemeenteraad.  

• We nemen de gebiedsverhalen mee bij de opstelling van de Omgevingsvisie. Dit traject is dus volgens 
planning verlopen.  

• Doordat de inwerkingtreding van de Omgevingswet is uitgesteld, is dit onderdeel in de planning 
opgeschoven. We zijn hierbij grotendeels afhankelijk van de voortgang van het landelijk traject voor het 
Digitaal Stelstel Omgevingswet (DSO). 

 
  



 

 

Programma 4 Ruimtelijk Beheer 
  



 

 

Algemeen 

Het programma Ruimtelijk beheer is veelomvattend. Het bevat het beleid, de planvorming en de praktische 
uitvoering ten aanzien van veel verschillende elementen binnen onze openbare ruimte. Denk hierbij aan het 
onderhoud en beheer van bijvoorbeeld onze wegen, bruggen, sloten, sportvelden en rioleringen. Maar ook van 
het openbaar groen en de openbare verlichting. 
 
Binnen het programma vallen ook het beheer van onder meer de Centrale Antenne Installatie, het verkeers- en 
vervoersbeleid en verkeersveiligheid, ongedierte- en gladheidsbestrijding, onderhoud gemeentelijke 
gebouwen, coördinatie ondergrondse kabels en leidingen en het beheer van speelplaatsen en wegmeubilair. 
Een aantal specifieke onderdelen van het Programmaplan komen in dit programma aan de orde. In de clusters 
Verkeer & Vervoer, Markten, Digitale Infrastructuur en Schoon & Verzorgd die hierna volgen, lichten we de 
inhoud en voortgang nader toe. 

 
Realisatie prioriteit projecten 
We hebben een aantal prioriteiten die op de agenda stonden gerealiseerd. Van de in het In Gemeentelijk 
Verkeersplan genoemde projecten hebben we diverse projecten opgepakt en afgerond. Zoals aanpassing van 
de rotondes vanuit het principe ‘de fietser heeft voorrang’. Uitbreiding van het fietsparkeren bij het busstation 
van Edam en instelling van een voetgangerszone op het Zuideinde. Ook hebben we een onderzoeksvoorstel 
voor de invoering van betaald parkeren ter beoordeling voorgelegd aan de gemeenteraad. 
 
Derde ontsluitingsweg  
Het project omvat de realisatie van een nieuwe ontsluitingsweg tussen de kernen van Edam en Volendam. 
Deze ligt in het verlengde van de N244 en sluit aan op de Dijkgraaf Poschlaan. Afgelopen jaar is de aannemer 
geselecteerd en zijn we gestart met de voorbereidende werkzaamheden. Het project bevindt zich vanaf maart 
2022 in de realisatiefase. 
 
Julianaweg 
We hebben belangrijke stappen gezet richting de reconstructie van de Julianaweg. Een uitgebreid en succesvol 
participatieproces heeft uiteindelijk geleid tot een voorkeursvariant voor de herinrichting van de Julianaweg.   
Op basis van deze voorkeursvariant is een schetsontwerp voor de hele Julianaweg gemaakt. In november heeft 
de gemeenteraad hiermee ingestemd en het benodigde krediet vrijgegeven. De uitwerking van het eerste 
plandeel, de Corridor, naar een voorlopig ontwerp is inmiddels gestart. De Corridor omvat het bedrijventerrein 
aan en rondom de Julianaweg, vanaf het knooppunt Zeedijk tot (en eventueel met) de kruising met de 
Burgemeester van Baarstraat. Ook in de vervolgfases blijft participatie een belangrijk onderdeel van het proces. 
 
Centrale Antenne Inrichting (CAI) 
Op basis van het onderzoek naar de toekomst van het gemeentelijk CAI netwerk heeft de gemeenteraad 
besloten het CAI netwerk te behouden. En daarnaast een glasvezelnetwerk aan te leggen dat we gaan 
exploiteren met een samenwerkingspartner. Het onderzoek naar en de selectie van de meeste geschikte partij 
is gaande. 
 
Groene, duurzame samenleving 
We hebben verschillende stappen ondernomen voor een groener en duurzamer Edam-Volendam. Zo heeft het 
in 2020 vastgestelde groenbeleidsplan een vertaling gekregen naar een groenbeheerplan. Dit geeft concrete 
handvatten voor een meer biodiverse inrichting en een natuurvriendelijker beheer van ons openbaar groen.  
 
In 2021 zijn de Regionale Energie Strategie (RES) 1.0-versie en de Transitie Visie Warmte (TVW) vastgesteld. 
Mede door de inzet op biodiversiteit zijn we goed op weg met de verduurzaming van onze gemeente. 
 
Voor wat betreft de RES 1.0 is er in de energieregio Noord-Holland Zuid hard gewerkt aan een 
Uitvoeringsprogramma RES 1.0. Dit programma is bedoeld om afspraken, kaders en een aanpak vast te leggen 
voor het proces naar de RES 2.0. Dit start in 2022. Voor de TVW is de volgende stap om in 2022 te starten met 
het uitwerken van verschillende Wijkuitvoeringsplannen (WUP’s) voor de vier zogeheten kansrijke wijken die in 
het document zijn aangewezen. Verder heeft Edam-Volendam dit jaar op de MRA Duurzaamheid Top 
ingestemd met een vijftal afspraken. Drie Green Deals voor de onderwerpen circulaire houtbouw, circulair 



 

 

textiel en de MRA als fietsmetropool. En twee afspraken voor het MRA Circulaire Economie programma. Deze 
hebben betrekking op de inzet van circulaire plastics en op de concretisering van de in 2018 gemaakte 
afspraken over circulair inkopen. 
  



 

 

Verkeer en Vervoer 

Portefeuillehouder: Wim Runderkamp 
 

Coalitieakkoord  
• Behoud van busvervoer naar Amsterdam Centraal Station, waarbij gedwongen overstappen op de 

Noord/Zuidlijn onwenselijk is. 

• Bewaken en behouden van de verkeersveiligheid in Edam-Volendam. 

• Realisatie van voldoende parkeervoorzieningen op loopafstand van de centra, waarbij in beginsel geen 
betaald parkeren wordt ingevoerd voor de eigen bewoners. 

• Het garanderen van een goede doorstroming op het hoofdwegennet in Edam en Volendam. 

•  

Nadere toelichting 
Niet van toepassing. 
 

Doelen en ambities 
Openbaar vervoer 

• Goed regionaal openbaar vervoer met een goede aansluiting van verschillende openbaar-
vervoervoorzieningen. 

• Behoud van de rechtstreekse verbinding naar Amsterdam Centraal Station zonder verplichte overstap. 
 
Verkeersveiligheid 

• Verbetering verkeersveiligheid. 

• Bewustwording (on)wenselijk gedrag. 
 
Parkeren 

• Minder overlast van toeristisch parkeren van zowel bussen als auto’s. 

• Verbeteren van de duidelijkheid van de parkeerregimes. 

• Terugdringen van parkeerdruk. 

• Uitbreiden van de stallingsmogelijkheden voor fietsen in centrums Edam en Volendam en bij openbaar 
vervoer haltes. 

 
Doorstroming 

• Goede en veilige doorstroming van zowel het gemotoriseerde verkeer als het fietsverkeer op het 
hoofdwegennet. 

 

Wat wilden we daarvoor doen 
Openbaar vervoer 
Door de corona crisis hebben de vervoerders zes maanden extra gekregen om zich in te schrijven op de 
aanbesteding van de concessie Zaanstreek-Waterland. In 2021 beoordelen we deze inschrijvingen. Hierdoor is 
de definitieve ingangsdatum van de nieuwe concessie nog niet bekend.  
 

Verkeersveiligheid 
Aanpak fietsknelpunten (Verkeersplan 2018-2023) 
In 2020 heeft een inventarisatie plaatsgevonden van de fietsknelpunten in de gemeente. In 2021 starten we 
met de aanpassing van de knelpunten.  
 
Aanpak voetgangersoversteekplaatsen (Verkeersplan 2018-2023) 
We hebben alle voetgangersoversteekplaatsen in de gemeente geëvalueerd volgens onze geldende richtlijnen. 
Deze zijn gebaseerd op het advies van het CROW. In 2021 beginnen we met de aanpassing van de 
oversteekplaatsen die niet voldoen aan onze richtlijnen. 
 
Looproute Dijkgraaf de Ruiterlaan, tussen Grote Ven en Julianaweg (Verkeersplan 2018-2023) 
Langs de Dijkgraaf de Ruiterlaan, tussen Grote Ven en Julianaweg, leggen we een voetpad aan van 1,5 meter 
breed. 



 

 

Aanleg verkeersremmende maatregelen dorpskernen (Verkeersplan 2018-2023) 
In de kleine dorpskernen starten we in 2021 met het aanleggen van verkeersremmende maatregelen. Ook 
leggen we waar mogelijk op wegvakken fietsvoorzieningen aan. 
 
Rouleren Smileys (max. snelheid) en bewustwordingscampagnes (Verkeersplan 2018-2023) 
Voortzetten van de gedragscampagne waarbij we weggebruikers op de juiste snelheid en hun gedrag wijzen. 
 

Parkeren 
Parkeerdruk meting 
In 2021 houden we in de gehele gemeente een parkeerdrukmeting om de parkeerdruk te monitoren. 
 
Uitbreiding parkeercapaciteit Donata Steurhof 
Uit de parkeerdrukmeting in 2018 is gebleken dat de parkeerdruk in de Donata Steurhof onevenredig hoog is. 
Daarom gaan we hier in 2021 de parkeercapaciteit uitbreiden door de aanleg van extra parkeerplaatsen. 
 
Parkeerplaats Singelweg (programma Projecten) 
Realisatie van een parkeerterrein voor circa 150 personenauto’s aan de Singelweg in twee fasen. Fase 1 is in 
2020 aangelegd. In 2021 onderzoeken we of we fase 2 ook moeten realiseren. Status project: initiatieffase. 
 
Busparkeren Egbert Sneijderplein (programma Projecten) 
We hebben onderzoek laten doen naar het parkeren van toeristenbussen op verschillende locaties. In 2021 
werken we de plannen voor de parkeervoorzieningen voor toeristenbussen op het Egbert Sneijderplein uit. Om 
vervolgens tot realisatie over te gaan.  
 
P+R terrein Oosthuizen (programma Projecten) 
In 2020 is van dit project de initiatieffase gestart. Als de gemeenteraad instemt met het benodigde 
investeringskrediet, staren in 2021 de definitiefase en de ontwerpfase. 
 

Doorstroming 
Reconstructie Julianaweg 
In 2020 zijn de voorbereidende werkzaamheden voor de reconstructie van de Julianaweg gestart. In 2021 start 
de uitvoering van dit project. 
 
Regionale ontwikkeling 
Voor de regionale bereikbaarheid van onze gemeente zijn er verschillende projecten waarin we participeren. 
De belangrijkste projecten zijn Bereikbaarheid Waterland voor de N247 en de onderdoorgang Broek in 
Waterland en de Hoornse lijn.  
 

Wat hebben we daarvoor gedaan? 
Verkeersveiligheid 
In 2021 hebben we niet alleen verdere uitvoering gegeven aan het Verkeersplan 2018-2023. Ook hebben we 
andere projecten in het kader van verkeersveiligheid gerealiseerd. Hieronder een overzicht: 
 

• Op alle rotondes binnen onze gemeente hebben fietsers voorrang gekregen. Hiermee voldoen we aan 
de landelijke richtlijnen en is de veiligheid voor fietsers toegenomen. 

• Na participatie met de bewoners van het Bootslot en de Dukaton zijn beide wegen in 2021 
gereconstrueerd. Het deel van de Bootslot en de Dukaton in de 30 km-zone is hierbij meer ingericht 
als verblijfsgebied door het asfalt te vervangen door klinkers. Ook zijn in de 50-km zone de 
fietsvoorzieningen verbeterd. Dit is gedaan door de fietsstroken te verbreden en rood asfalt aan te 
brengen. 

• Na de herinrichting van het Zuideinde is er op het Zuideinde en de Haven een voetgangerszone 
ingesteld. 

• De Ventersgracht is fysiek afgesloten met een beweegbare paal. Hierdoor is de verkeersveiligheid in 
het verblijfsgebied rondom het Europaplein toegenomen. 



 

 

• Op het Groot Westerbuiten is een inrijverbod voor landbouwverkeer ingesteld. Dit verkeer moet nu 
via de N247 en N244 naar de Purmer rijden. Hierdoor is de verkeersveiligheid voor met name fietsers 
op het Groot Westerbuiten toegenomen. 

• Op het Oorgat geldt vanaf januari 2022 een inrijverbod voor vrachtverkeer. Hierdoor is de veiligheid 
voor met name fietsers toegenomen. 

• Voor de kleine kernen is een plan met verschillende maatregelen opgesteld voor het verbeteren van 
de verkeersveiligheid. Dit plan hebben we besproken met de dorpsraden en leggen we in 2022 voor 
aan de bewoners. Hierna voeren we het plan uit.  

• Voor een voetpad langs de Dijkgraaf de Ruiterlaan, tussen de Grote Ven en de Julianaweg, zijn in 2021 
de eerste schetsen gemaakt. Het definitieve ontwerp is in het eerste kwartaal van 2022 gereed. In het 
tweede kwartaal starten we met de werkzaamheden. 

• De herinrichting van de Zuidpolderlaan en de Seevancksweg is voorbereid. Over de Zuidpolderlaan zal 
in 2022 participatie plaatsvinden met bewoners. De Seevancksweg richten we in volgens de principes 
van ‘duurzaam veilig in 2022’. Voor beide projecten geldt dat we een significant deel met een subsidie 
via de Vervoerregio financieren.   

 
Participatie 
Voor de verschillende projecten is het vanwege corona nagenoeg onmogelijk geweest om bewoners en 
belanghebbenden te laten participeren via bewonersavonden. De meeste participatie heeft schriftelijk 
plaatsgevonden. Projecten waar participatie voor heeft plaatsgevonden zijn: 

• uitbreiding parkeren Donata Steurhof 

• verkeersmaatregelen Oorgat 

• maatregelen verkeersveiligheidsplan kleine kernen 

• verkeerssituatie Singelwijk 

• studie onderdoorgang Broek in Waterland 

• uitbreidingsvoorstellen openbare laadcapaciteit 
 
Parkeren 

• Op het busstation Edam hebben we de fietsparkeerplaatsen met 100 plaatsen uitgebreid. 

• Voor de Donata Steurhof hebben we een plan opgesteld om de parkeercapaciteit met ongeveer 35 
parkeerplaatsen uit te breiden. De uitvoering start in 2022. 

• Om de parkeerdruk in met name de grote kernen in onze gemeente in beeld te krijgen hebben we een 
parkeerdrukmeting uitgevoerd. 

• In 2021 is het parkeerfonds Edam-Volendam beëindigd en heeft er verrekening met de verschillende 
ontwikkelaars plaatsgevonden. 

  



 

 

Infrastructuur 

Portefeuillehouder: Wim Runderkamp 
 

Coalitieakkoord  
Wij streven naar een goede doorstroming en veiligheid van het verkeer in onze gemeente. Projecten en 
aandachtspunten in dit kader zijn onder andere de verkeersontsluiting Broeckgouw, Waterrijk en Dijkgraaf 
Poschlaan 
. 

Nadere toelichting 
Vanwege verkeersdrukte en veiligheid op de Singelweg en Julianaweg en toekomstige ontwikkelingen als 
Broeckgouw en de ontsluiting Lange Weeren, streven wij naar aanleg van de Derde ontsluitingsweg Dijkgraaf 
Poschlaan. De ontsluiting moet verkeerstechnisch optimaal worden aangelegd en zoveel mogelijk rekening 
houdend met alle in het geding zijnde belangen. Dit alles binnen realistische financiële kaders. Na de 
bestemmingsplanprocedure in 2019 is in 2020 de onteigening afgerond en de werkvoorbereiding gestart. 
 

Doelen en ambities 
De ontsluiting moet bijdragen aan: 

• Vermindering van de verkeersdruk op de Julianaweg en de Singelweg.  

• Toekomstige ontsluitingsweg van de Lange Weeren.  

• Kortere fietsroute naar Purmerend 
 
Naast het aanleggen van deze weg is het zaak het hele verkeerssysteem te onderhouden en conform het 
vastgestelde verkeersplan te blijven ontwikkelen. 
 

Wat wilden we daarvoor doen 
• Realiseren van Derde ontsluitingsweg (valt onder projecten). 

 

Wat hebben we daarvoor gedaan? 
Derde ontsluitingsweg (zie ook programma 3) 
In september 2021 is na de aanbestedingsprocedure het contract met de aannemer getekend. De 
voorbereidende werkzaamheden zijn gestart. Status project: realisatiefase.  
 
Herprofilering Zuidpolderlaan 
Door de toekomstige verkeerstoename op de Zuidpolderlaan door de aanleg van de Derde ontsluitingsweg 
zetten we in op de verbetering van de verkeersveiligheid voor fietsers. Medio 2021 is een schetsontwerp 
opgesteld voor de aanleg van een tweezijdig fietspad aan de kant van de woningen. Na afstemming met de 
Vervoerregio hebben we een subsidieaanvraag ingediend. Het college heeft ingestemd met een verdere 
uitwerking. Hieraan geven we in 2022 opvolging. 
 
Julianaweg 
We hebben belangrijke stappen gezet richting de reconstructie van de Julianaweg. Een uitgebreid en succesvol 
participatieproces heeft uiteindelijk geleid tot een voorkeursvariant voor de herinrichting van de Julianaweg.   
In november heeft de gemeenteraad ingestemd met een op basis van de voorkeursvariant opgesteld 
schetsontwerp voor de hele Julianaweg. Ook is voor de uitvoering het benodigde krediet vrijgegeven. Inmiddels 
is gestart met de uitwerking van de Corridor, het eerste plandeel, naar een voorlopig ontwerp. De Corridor 
omvat het bedrijventerrein aan en rondom de Julianaweg, vanaf het knooppunt Zeedijk tot (en eventueel met) 
de kruising met de Burgemeester van Baarstraat. Ook in de vervolgfases blijft participatie een belangrijk 
onderdeel van het proces. 
 
  



 

 

Markten 

Portefeuillehouder: Wim Runderkamp 
 

Coalitieakkoord  
Bij de harmonisatie van markt- en standplaatsregelgeving is het in stand houden van de markten in Oosthuizen, 
Edam en Volendam een belangrijk uitgangspunt.  
 

Nadere toelichting 
Markten zijn belangrijke ontmoetingsplekken die in sociaal en economisch opzicht behouden moeten worden. 
Over het aanzicht van de markt in Volendam zijn veel negatieve signalen geweest. Mede in relatie tot de 
herinrichting van het Europaplein behoort een heroverweging van het aanzicht tot de mogelijkheden.  
 

Doelen en ambities 
1. Versterken van sociale waarde en economische wisselwerking tussen markt en middenstand. 
2. Verbetering van de markt Volendam in relatie tot de herinrichting van het Europaplein. 
3.  

Wat wilden we daarvoor doen 
In 2019 is de opstelling van de markt gewijzigd. Een deel van de Zeestraat is hierbij betrokken. Op het 
Europaplein is ruimte vrijgemaakt voor terrassen en kan de fontein in werking blijven tijdens de markt. Andere 
aanpassingen zijn niet voorzien waardoor we dit onderdeel als afgerond beschouwen. 
 

Wat hebben we daarvoor gedaan? 
Dit speerpunt is afgerond in 2020. 
  



 

 

Digitale infrastructuur 

Portefeuillehouder: Wim Runderkamp 
 

Coalitieakkoord  
Wij streven naar goed en snelle digitale infrastructuur voor de bewoners en bedrijven van de gemeente Edam-
Volendam, inclusief het buitengebied. 
 

Nadere toelichting 
Niet van toepassing. 
 

Doelen en ambities 
Een voor de hele gemeente goed werkende digitale infrastructuur. 
 

Wat wilden we daarvoor doen 
• Het vergunnen en afstemmen van de aanlegwerkzaamheden glasvezel grondgebied voormalig 

Zeevang. Dit hebben we inmiddels gerealiseerd en afgerond in 2021. 

• Realisatie uitkomst heroverweging toekomst CAI. 
Er wordt gewerkt aan een aanvullend onderzoek naar de toekomst van het CAI netwerk. Zodra de raad 
hierover een keuze heeft gemaakt, kunnen we kijken hoe we dit in de toekomst gaan realiseren.  

 

Wat hebben we daarvoor gedaan? 
Begin 2020 hebben we een onderzoek gestart naar de toekomst van het gemeentelijk CAI netwerk. Dit heeft in 
2021 geleid tot het raadsbesluit om het CAI netwerk te behouden. En daarnaast een glasvezelnetwerk aan te 
leggen dat we gaan exploiteren met een samenwerkingspartner. Het selectieproces van de externe partner 
bevindt zich in een vergevorderd stadium en zal zo mogelijk in het eerste kwartaal van 2022 zijn beslag krijgen. 
Hierna kan de uitrol en exploitatie van het glasvezelnet plaatsvinden. 
  



 

 

Schoon en verzorgd 

Portefeuillehouder: Wim Runderkamp 
 

Coalitieakkoord  
Wij streven naar een schoon en verzorgd straatbeeld. In dit kader streven wij o.a. naar: 

• Het behoud van de milieustraat in Oosthuizen en herinrichting van de gemeentewerf in Volendam 

• Optimalisatie inzamelmethodiek, door realisatie ondergrondse inzameling per ultimo 2023 en 
realisatie van rolcontainers in de buitengebieden 

• Verminderen van afvalstromen en te streven naar hergebruik van 75% van het huishoudelijk afval 

• Het op niveau brengen en houden van het onderhoud van de openbare ruimte (o.a. wegen, bruggen, 
groen, riolering e.d.). Het handboek HIOR is hierbij uitgangspunt.  

 

Nadere toelichting 
Niet van toepassing. 
 

Doelen en ambities 
• Een adequaat werkende afvalinzameling en milieutechnisch verantwoordelijke  verwerking.  

• Het in stand houden en waar nodig optimaliseren van een veilige en goed functionerende openbare 
ruimte. 

•  

Wat wilden we daarvoor doen 
• Communicatie over afvalscheiding om goede afvalscheiding blijvend te stimuleren. 

• In 2019 heeft de gemeenteraad onder andere de beleidsplannen Wegen, Havens en Bruggen, 
Schoeiingen en Kademuren vastgesteld. De komende jaren gaan we uitvoering geven aan deze 
plannen. 

• In 2020 heeft de gemeenteraad de beleidsplannen Baggeren en Groen vastgesteld. De komende jaren 
gaan we uitvoering geven aan deze plannen.  

• Realisatie van diverse onderhoudsprojecten in de openbare ruimte. Waaronder het lopende 5-jarige 
plan Openbare Verlichting en het Gemeentelijk Rioleringsplan.  

• Actualiseren van het VANG-beleid (Van Afval Naar Grondstof) en de verdere uitvoer hiervan.  
 

Wat hebben we daarvoor gedaan? 
Ondergrondse afvalcontainers 
Voor het omgekeerd inzamelen (restafval brengen op afstand) plaatsen we in de gemeente ondergrondse 
restafvalcontainers. Dit geldt niet voor de buitengebieden. Dit gebeurt later in fases. In 2021 hebben wij 6 
restafvalcontainers geplaatst voor circa 700 huishoudens. Op deze manier maakt eind 2021 circa 85% van de 
huishoudens in onze gemeente gebruik van een ondergrondse restafvalcontainer. De locaties van de containers 
bepalen we aan de hand van een aantal uitgangspunten en de uitkomst van een participatietraject. In de 
periode januari tot en met oktober 2021 hebben we naast de bovengenoemde restafvalcontainers een glasbak 
geplaatst. 
 
Restafval per persoon 
De hoeveelheid restafval per persoon per jaar moet fors verminderen: van 265 kilo in 2015 naar 100 kilo aan 
het einde van de planperiode. In 2019 bedroeg die hoeveelheid restafval 185 kilo per persoon en in 2020 was 
dit 210 kilo per persoon. In 2021 bedraagt dit 185 kilo per persoon. Eventuele afwijkingen zijn het gevolg van 
de diverse lockdowns (thuiswerken en horecasluiting) in 2021. Het bereiken van genoemde doelstelling vormt 
nog steeds een grote uitdaging voor de komende jaren. 
 
In het eerste kwartaal van 2021 heeft een herijking van het afvalbeleid plaatsgevonden. Tijdens een themaraad 
op 11 februari 2021 hebben we een presentatie gehouden en de notitie afvalbeleid besproken. Conclusies 
waren: vervolgen van de ingeslagen weg en stevig(er) inzetten op gedragsverandering. 
 
  



 

 

Communicatie  
Medio 2021 hebben we een start gemaakt met een communicatieplan om gedragsverandering rondom afval 
scheiden te realiseren. In verband met de coronamaatregelen zijn er in 2021 geen lesprogramma’s aangeboden 
op de basisscholen over afval scheiden en zwerfafval.  
 
Wegen 
In april 2019 heeft de gemeenteraad het beleidsplan wegen vastgesteld. Hierbij is gekozen voor een 
onderhoudskwaliteit B voor de gehele gemeente. In het HIOR gebied streven we een kwaliteitsniveau A na. Als 
gemeente dragen we zorg voor 439 km aan wegen, 26,4 km aan fietspaden en 140 km aan voetpaden.  
 
Straatwerk/asfaltwerk 2021 
In 2021 is binnen de raamovereenkomst planmatig groot onderhoud straatwerk uitgevoerd. Het gaat om de 
volgende projecten: Leliestraat, Torenmolen, Mercuriuslaan, Anjelierenstraat en omgeving, Zilverijzer, Bootslot 
en Dukaton. Binnen de oude kom van Volendam is volgens de HIOR het Dril uitgevoerd. Binnen de 
asfaltovereenkomst zijn door aannemer De Jong Zuurmond reparaties uitgevoerd aan de Dijkgraaf Poschlaan in 
Edam en het Noordeinde in Volendam. Door een tekort aan voorbereidingscapaciteit hebben we niet alle voor 
2021 geplande werken kunnen realiseren.  
 
Bruggen 
Op basis van de uitgevoerde inspecties hebben we het aankomend onderhoud aan de bruggen 
geïnventariseerd en geprioriteerd op basis van urgentie. Aan de hand hiervan is het werk uitbesteed aan de 
aannemer. Aan de Drilbrug zijn diverse reparaties uitgevoerd. Ook hebben we deze vanuit 
duurzaamheidsoverwegingen voorzien van een nieuwe conservering. De vuurwerkschade aan de brug naar het 
natuurpark is hersteld. We hebben voor beide bruggen de belangrijkste onderhoudstaken uitgevoerd. In 2022 
voeren we de resterende werkzaamheden uit. 
 
De bruggen waaraan geen onderhoud noodzakelijk is, zijn geheel gereinigd. Door bruggen regelmatig te 
reinigen verlengen we de levensduur. De beweegbare bruggen zijn gesmeerd, gelijktijdig zijn noodzakelijke 
reparaties uitgevoerd en storingen en schades door aanrijdingen opgepakt. Daarnaast hebben we onderzoek 
gedaan naar het gebruik van Chroom 6 en Asbest in de beweegbare bruggen, waarbij deze materialen mogelijk 
zijn toegepast. Dit omdat deze materialen invloed hebben op de werkwijze van het benodigde onderhoud.   
 
We hebben vastgesteld dat een aantal vaste bruggen vervangen moeten worden. Bij de belangrijkste bruggen 
hebben we nader onderzoek uitgevoerd om per brug te bepalen wat er dient te worden vervangen. Vervolgens 
hebben we concrete afspraken met aannemers gemaakt om deze in 2022 te vervangen. Verder is het 
archiefonderzoek naar alle bruggen in volle gang. Hierdoor komt een deel van de benodigde documenten voor 
de constructieve veiligheidsberekeningen beschikbaar. Op basis van de onderzoeksresultaten kunnen we in 
2022 hier verder invulling aan geven. 
 
GRP 
In december 2017 is het Gemeentelijk Rioleringsplan (GRP) 2018-2023 door de gemeenteraad vastgesteld.  
In 2021 zijn de volgende projecten uitgevoerd: 

• In de Mercuriusstraat is een nieuw verbindingsriool tussen twee rioolstelsels aangelegd, zodat beide 
stelsels elkaars berging kunnen benutten. Hiermee is de robuustheid van beide stelsels vergroot. 

• Het vervangen/relinen van de riolering in de Singelwijk in Edam is als bouwteam aanbesteed. In 2022 
bereiden we de werkzaamheden verder voor en voeren deze uit.  

• Een gedeelte van de riolering in het Middengebied nabij de Bootslot is voorafgaand aan de 
reconstructie vervangen en weer goed gelegd. 

• Het riool in een steeg aan het Slobbeland is voorzien van een relining. Hierdoor hoeft het riool niet 
vervangen te worden. 

• Het relinen van de aangetaste riolering in Warder is aanbesteed en voeren we in januari 2022 uit. 

• De riolering in de Coen de Koninglaan in Edam is hersteld en van een relining voorzien. 

• Voorafgaand aan de reconstructie van De Dril en omgeving in Volendam is een gedeelte van de 
riolering vervangen. 
 



 

 

Naast de uitvoerende werkzaamheden hebben we ook op het gebied van klimaat en grondwater onderzoeken 
uitgevoerd. Is het regionale plan voor klimaatadaptatie vastgesteld. En is er gewerkt aan een lokaal plan voor 
klimaatadaptatie dat we begin 2022 aan de gemeenteraad voorleggen.  
 
Groen 
Het groenbeheerplan is in november 2021 voorgelegd aan het college. De gemeenteraad is in december 
geïnformeerd via een raadsinformatiebrief, waarin we het plan hebben gepresenteerd. In dit plan zijn de 
ambities uit het groenbeleidsplan vertaald naar concrete beheermaatregelen.  
 
Voor de herinrichting van het pleintje aan de Dukaton met meer groen, heeft het externe bureau op basis van 
de online enquête een drietal voorlopige schetsontwerpen gemaakt. Na input van de betrokken disciplines 
heeft het bureau één schetsontwerp gemaakt. Deze is voorgelegd aan de deelnemers aan de enquête. De op- 
en aanmerkingen van de betrokken bewoners verwerken we (indien mogelijk) in het definitieve ontwerp. Dit 
sturen we uiteindelijk ter informatie naar alle omwonenden. De verwachting is dat we een en ander in het 
tweede kwartaal van 2022 realiseren. 
 
Voor het Boelenspark is in 2021 een voorbereidingskrediet bij de gemeenteraad aangevraagd en verkregen. 
Rond de zomer hebben we het maken van een “Visie Herontwikkeling Boelenspark” aanbesteed. Die 
aanbesteding heeft helaas geen geschikte kandidaat opgeleverd. In december is er alsnog een partij 
geselecteerd. Deze start in het eerste kwartaal van 2022 met het participatietraject als basis voor de op te 
stellen visie. 
 
Voor het vergroenen van de rotonde Chr. Van Abkoudestraat zijn de voorbereidingen gestart. Afhankelijk van 
de voortgang van de Derde ontsluitingsweg voeren we deze in 2022 uit. 
 
Beschoeiingen  
Zoals aangegeven in de jaarrekening 2020 hebben we in het eerste kwartaal van 2021 planmatig onderhoud 
uitgevoerd aan diverse beschoeiingen en damwanden. Dit op basis van het door de gemeenteraad vastgestelde 
beheer- en onderhoudsplan beschoeiingen en kademuren 2020 -2025, te weten: 
Beschoeiingen:  

• Noordeinde (grote parkeerplaats) 

• Voorhaven  

• Achterhaven  

• Matthijs Tinxgracht 

• Dick Tolstraat  

• Seevanksweg  

• Zwanenbloem  

• Tunnelpad  

• Kwadijk nabij glasbak en  

• Meeuwenstraat 
 

Houten damwanden:  

• Nieuwehaven  

• Dijkgraaf Poschlaan  

• Park naast Dijkgraaf Poschlaan  

• Bonifatius Guijtstraat  

• Leendert Spaanderlaan  

• De vissteiger Baandervesting 
 
Havens 
Op basis van uitgevoerde inspecties in 2020 hebben we de benodigde werkzaamheden geïnventariseerd en 
aanvullend onderzoek uitgevoerd. Op basis van urgentie hebben we de werkzaamheden vervolgens 
geprioriteerd. Na onderzoek zijn de urgente zaken direct opgepakt. Zoals het vervangen van het rode 
havenlicht in de buitenhaven in Edam en het herstellen van een uitspoellingsgat in de glooiing van de haven 
van Volendam. Dit laatste om het risico voor passanten weg te nemen. De overige zaken nemen we per gebied 
mee tijdens het grootonderhoud.   



 

 

De onderhoudsopdracht voor de haven van Volendam is opgesteld en bereiden we voor in samenwerking met 
een aannemer. Het doel is de werkzaamheden in 2022 uit te voeren. Voor de werkzaamheden in de haven van 
Edam zijn we nog in afwachting van enkele onderzoeksresultaten op basis waarvan we de scope kunnen 
vaststellen. Zodra we deze informatie hebben ontvangen, zetten we het aanbestedingstraject in gang.  
 
Beleidsplan openbare verlichting EV 2017-2021  
De overige werkzaamheden van het project zijn afgerond. Door corona en functieverschuivingen binnen onze 
sectie is de afronding van het project vertraagd. Hierdoor is het project verlengd tot 2022. Door corona loopt 
de levering van elektrische componenten momenteel veel vertraging op. Of en in hoeverre deze vertraging de 
afronding van de nog resterende werkzaamheden in 2022 beïnvloedt, is moeilijk te voorspellen.  
 
Verkeersborden  
Na het opschonen van de bebording in de Oude Kom gaan we de borden in de gehele gemeente opschonen en 
vernieuwen. Voor het opschonen en in kaart brengen van de borden hebben we in 2021 een aanbesteding 
gedaan. Deze is inmiddels afgerond. Hierdoor kunnen we in 2022 de borden opschonen, vernieuwen en in 
kaart brengen. 
  



 

 

Programma 5 Sociaal Domein/Samenleving 
  



 

 

Algemeen 

2021 was het jaar dat het coronavirus ons allemaal in zijn greep had. Maar ook het jaar dat onze gemeenschap 
zich enorm veerkrachtig heeft getoond. Ondanks alle beperkingen zijn we in staat gebleken om elkaar te blijven 
ontmoeten en met elkaar in verbinding te blijven. We hebben alles op alles gezet om inwoners binnen alle 
beperkingen de ruimte te bieden om zich te blijven ontplooien en hun talenten te ontwikkelen.  
 
Afgelopen jaar heeft ons gedwongen om onze focus te verleggen. In de veranderende wereld hebben we de 
samenwerking opgezocht met andere disciplines en maatschappelijke organisaties. Om met elkaar uitdagingen 
aan te gaan die complementair waren. 
 
Meer dan ooit kwam de nadruk in ons dagelijks handelen te liggen op de verbinding tussen beleid en 
uitvoering. Waarbij we bij alles wat we deden steeds weer het leidende principe “de inwoner centraal” 
nastreefden. De situatie die door het coronavirus is ontstaan heeft van de afdeling Samenleving vaak het 
uiterste gevraagd. We zijn er trots op dat we als afdeling steeds meer zichtbaar worden. Dat we in staat zijn 
gebleken om de ambities uit het bestuursakkoord waar te maken. Maar vooral op het feit dat we ondanks alle 
beperkingen én uitdagingen onze dienstverlening ten uitvoer hebben kunnen brengen. Deze koers zetten we 
voort! 
  



 

 

Jeugd 

Portefeuillehouder: Vincent Tuijp 
 

Coalitieakkoord  
De kwaliteit van de voorzieningen blijft behouden, zoals het Centrum voor Jeugd & Gezin (CJG), Club- en 
Buurthuiswerk (CBW) en sportvoorzieningen. Dit wordt uitgebreid door het realiseren van een 
bouwspeelplaats waar de jeugd zowel technisch als creatief bezig kan zijn. Hiertoe zal eerst onderzocht worden 
waar, door wie en in welke vorm dit het best gedaan gaat worden. 
 

Nadere toelichting 
Speelruimte 
We beheren momenteel 120 formele speelplekken binnen onze gemeente. Speelruimte is hiermee een van de 
meest zichtbare beleidsterreinen. Inmiddels hebben we de beleidsambities voor het spelen in de gemeente 
geactualiseerd. Het voorstel met de nieuwe kaders hebben we op 12 september 2019 aan de gemeenteraad 
voorgelegd. De gemeenteraad heeft ingestemd met scenario 3, ten behoeve van de nog te realiseren nota 
Speelruimte. Op 30 januari 2020 heeft de gemeenteraad de nota Speelruimte vastgesteld. Nu is het tijd om 
over te gaan tot de uitvoering daarvan. Dit proces bestaat uit een participatietraject en een 
aanbestedingsprocedure. Deze twee trajecten starten we dit jaar tegelijkertijd. 
 

Doelen en ambities 
Speelruimte 
We willen kinderen speelruimte bieden die veilig, divers, avontuurlijk en uitdagend is en zo bijdragen aan meer 
buitenspel voor kinderen. Dit heeft een positief effect op de ontwikkeling van kinderen en zorgt voor een 
laagdrempelige manier van sporten. Het is een gezond alternatief voor televisiekijken en gamen en stimuleert 
de ontmoeting tussen kinderen. Op basis van de nota Speelruimte maken we een uitvoeringsplan inclusief een 
geprioriteerde uitvoeringskaart. 
 
Bouwspeelplaats 
De bouwspeelplaats moet een plek zijn waar de jeugd van 6 tot en met 12 jaar, onder toezicht, maar wel zo vrij 
mogelijk moet kunnen spelen. Bijvoorbeeld hutten bouwen, klimmen of op een vuurtje iets lekkers maken. 
Hierbij leggen we de verbinding met het programma Kansrijk. Dit programma organiseert (na)schoolse 
activiteiten voor de jeugd waarbij talentontwikkeling op creatief, technisch of motorisch vlak centraal staat. Op 
deze manier kan de jeugd zich creatief, technisch en motorisch ontwikkelen. De bouwspeelplaats kan ook voor 
andere doelgroepen een belangrijke rol spelen. Bijvoorbeeld door ruimte te bieden voor vrijwilligerswerk, 
maatschappelijke stages en werkervaringsplaatsen. 
 

Wat wilden we daarvoor doen 
Speelruimte 
 
Op basis van de nota Speelruimte realiseren we een goed uitvoeringsplan, voorzien van een geprioriteerde 
uitvoeringskaart.  
 

Projecten in het Programma Projecten 
Bouwspeelplaats 
Dit project betreft de realisatie van een bouwspeelplaats van 1.400 m2 in de Broekgouw. Inmiddels is een 
locatie in de Broeckgouw aangewezen. De realisatie van de bouwspeelplaats is in twee trajecten opgesplitst: de 
exploitatie en de inrichting van het terrein. In 2019 heeft de gemeenteraad de voorkeur uitgesproken om de 
exploitatie bij een partij neer te leggen die professioneel toezicht kan houden op de jeugd. En die verbinding 
legt met het programma Kansrijk Jeugd dat (na)schoolse activiteiten talentontwikkeling Jeugd organiseert. 
Voor de selectie en contractering van deze partij is een openbare aanbesteding gestart. Ondertussen wordt de 
inrichting van het terrein verder ontwikkeld. We leveren de bouwspeelplaats in 2021 op. 
 

  



 

 

Wat hebben we daarvoor gedaan? 
Speelruimte 
De gemeenteraad heeft op 30 januari 2020 de nota Speelruimte vastgesteld. Na de vaststelling zijn we direct 
gestart met de voorbereidingen voor het vervangen van speelplekken in de kernen van Zeevang (2020-2021). 
De participatie van jeugd, ouders, opa’s en oma’s vormden hierbij een belangrijk onderdeel.  
 
In 2021 zijn we gestart met het participatietraject in Hobrede en Beets. De aanbesteding is inmiddels afgerond 
en de opdracht voor deze twee speelplekken is gegund. In januari 2022 zijn we gestart met de werkzaamheden 
in Beets. In Hobrede starten we in maart 2022.  
 
We zijn bezig met een meerjarig raamcontract voor de speeltoestellen voor de aankomende vier jaar. Het 
streven is om dit medio 2022 af te ronden. Op deze manier kunnen we sneller nieuwe speelplekken realiseren.  
 
In de nazomer van 2022 willen we gaan starten met het aanleggen, vervangen en/of herinrichten van de 
speelplekken in de overige kernen van Zeevang.  
 
Alle speeltoestellen hebben de jaarlijkse keuring en inspectie gehad en voldoen aan de veiligheidsnormen.  
 

Projecten in het Programma Projecten 

Bouwspeelplaats  
De bouwspeelplaats ‘De Bouwgouw’ is op 3 juli 2021 feestelijk geopend. De Alliantie Kansrijk (samenwerking 
CBW en Sportkoepel) voert de exploitatie uit. We verbreden het terrein zodra de bouwweg van de 
Sportcampus is verwijderd.  
  



 

 

Kunst en Cultuur 

Portefeuillehouder: Vincent Tuijp 
 

Coalitieakkoord  
Kunst en cultuur verrijken de samenleving. Vooral op het gebied van zang en muziek herbergt Edam-Volendam 
vele talenten. Muziek- en cultuureducatie voor de jeugd is belangrijk en de bibliotheek, muziekschool, CBW, 
musea en scholen werken  goed samen om inwoners te laten participeren en kennis te laten maken met kunst 
en cultuur . In dit kader hebben wij de volgende ambities en doelen: 
 

• Door middel van krachtenbundeling, cultuureducatie en talentontwikkeling, goede faciliteiten en 
lokale infrastructuur kan het kunst- en cultuurbeleid voor de komende jaren worden geëffectueerd en 
de beschikbare middelen efficiënter worden verdeeld. Culturele evenementen en activiteiten van 
amateurverenigingen dragen bij aan de aantrekkingskracht en leefbaarheid en het beeld naar buiten 
van de gemeente.  

• Goede en laagdrempelige bereikbaarheid van de fysieke en digitale bibliotheekvoorziening voor alle 
bewoners en doelgroepen. Het aanbod binnen de vijf functies van het bibliotheekwerk wordt daarbij 
afgestemd op de lokale behoeften van de doelgroepen en burgers. 

• Het proces van subsidieaanvragen waar mogelijk te vereenvoudigen.  

• Initiatieven van onderop voor culturele evenementen worden gestimuleerd en gefaciliteerd.  

• De verbinding met de activiteiten vanuit de toeristische invalshoek zal meer aandacht krijgen.  

• Het cultuurplatform speelt een rol als adviseur bij de uitvoering van de cultuurnota.  
 

Nadere toelichting 
Met het kunst en cultuurbeleid geeft de gemeente aan welk belang ze hecht aan de aanwezigheid en inzet van 
kunst en cultuur voor iedereen: jong en oud, vitaal en kwetsbaar, bewoners en bezoekers. Met de ambities en 
de doelstellingen wordt richting gegeven aan de uitvoering van het beleid dat in co-creatie met de uitvoerende 
organisaties in het veld tot stand gebracht zal worden. Veel van de programmapunten uit de vorige 
beleidsperiode voor het gemeentelijke beleid op het gebied van kunst en cultuur, konden (deels) worden 
gerealiseerd en worden gecontinueerd. Wij willen in de komende periode meer faciliteren en aanjagen om 
vernieuwing te stimuleren en ruimte te geven. Goede initiatieven komen meestal ‘van onderop’.  
 
De ambities en doelstellingen zijn geclusterd in vijf programma’s: 
1. Talentontwikkeling van de jeugd  
2. Levendige historie 
3. Inclusie door kunst  
4. Participatie en leefbaarheid  
5. Zichtbaarheid en imago 
 

Doelen en ambities 
We willen nieuwe activiteiten mogelijk maken en initiatieven stimuleren door krachten te bundelen en 
verbindingen te leggen. Wij menen dat hier kansen liggen. Daarom willen we de komende jaren vooral inzetten 
op het vergroten van de zichtbaarheid, het stimuleren van samenwerking én het leggen van dwarsverbanden 
tussen de culturele instellingen, verenigingen, het onderwijs, maatschappelijke partners, de zorg en 
ondernemers. Een voorbeeld hiervan is EuroArt 2021. Samenwerking op basis van eigen initiatief, kracht en 
kwaliteit. Wij verwachten dat hierdoor kennis kan worden gedeeld en vraag en aanbod van activiteiten meer 
op elkaar kunnen worden afgestemd. Wij verwachten dat bovengenoemde partijen voldoende cultureel 
ondernemend zijn. 
 

Wat wilden we daarvoor doen 
• Middels de samenwerking met diverse partijen willen wij een goede krachtenbundeling bevorderen. 

Te denken valt aan samenwerking in programmering, publieksbenadering, bedrijfsvoering en 
faciliteiten. 

• In het kader van de evaluatie van de relevante subsidieregelingen zal bezien worden waar de 
administratieve lasten voor de subsidieaanvrager beperkt kunnen worden.  



 

 

• Het uitvoeren van de cultuurnota. 

• EuroArt en de kunstmaand 2021. 
 

Wat hebben we daarvoor gedaan? 
Uitvoeren Cultuurnota 
In 2021 zijn er voor de programmalijnen "Talentontwikkeling van de Jeugd", "Levendige Historie", "Inclusie 
door Kunst en Cultuur" en "Zichtbaarheid en Imago" projecten voortgezet. Hierbij is sprake van een nauwe 
samenwerking tussen de culturele sector, toerisme, het sociale domein en het onderwijs op het gebied van 
innovatie en verbetering. 
 

• Alliantie Kansrijk is verantwoordelijk voor het realiseren van de doelstellingen voor de programmalijn 
Talentontwikkeling van de Jeugd. Het gaat hier om creatieve activiteiten voor de jeugd en 
cultuureducatie op scholen in samenwerking met Cultuureducatie met Kwaliteit (CMK3).  

• Op het gebied van Zichtbaarheid en Imago is er een samenwerking met toerisme op gemeentelijk- en 
regionaal vlak (MRA). Het Toeristisch Ondernemers Platform (TOP) en Cultuurplatform hebben een 
onderlinge afstemming opgestart. Edam-Volendam participeert in de Proeftuin Bereikbaarheid van de 
MRA Cultuurimpuls. 

• In 2021 heeft de cultuurcoördinator diverse projecten geïnitieerd voor de uitvoering van de 
programmalijn Zichtbaarheid en Imago.  

• Voor de museale aanpak van het project Botter+ (bouw van de Historische Scheepswerf) is in 2020 
een masterplan ontwikkeld. Om de museale aanpak te kunnen realiseren is in 2021 via externe 
fondsenwerving budget gegenereerd. 

 
Gastheerschap EuroArt en Kunstmaand 
In het weekend van 23 tot en met 26 september 2021 heeft het gastheerschap van de jaarvergadering van 
EuroArt plaatsgevonden. De Kunstmaand ‘De Onthulling’ vond plaats van 25 september tot en met 31 oktober 
2021.   
 
Impact coronamaatregelen op culturele sector  
De culturele sector is ook in 2021 hard getroffen. De coronamaatregelen hebben een ongekende impact op de 
uitvoering van culturele activiteiten gehad. Zo is de uitvoering van het programma Leefbaarheid en 
Cultuurparticipatie nagenoeg tot stilstand gekomen. Veel van de activiteiten van verenigingen of andere 
bewonersinitiatieven zijn afgezegd en subsidieaanvragen zijn ingetrokken. Musea, podia, bibliotheken en 
andere culturele instellingen hebben groot financieel verlies geleden door de nieuwe lockdown. Om de 
culturele sector te kunnen ondersteunen hebben we als gemeente in 2021 aanspraak gemaakt op de tweede 
ronde van het Provinciale Noodfonds voor Kunst en Cultuur van de Provincie Noord-Holland voor het 
Volendams Museum.  
 
Het Volendams Museum heeft een subsidie van € 40.158 ontvangen om de schade als gevolg van corona te 
dekken. Dit bedrag bestaat uit de subsidie van € 26.103 van het Provinciale Noodfonds voor Kunst en Cultuur 
van de provincie Noord-Holland (65%) én de matching bijdrage van de gemeente Edam-Volendam van € 14.055 
(35%).  
  



 

 

Onderwijs 

Portefeuillehouder: Vincent Tuijp 
Portefeuillehouder Onderwijshuisvesting: Wim Rijkenberg 
 

Coalitieakkoord  
Onderwijs vervult een centrale rol in onze maatschappij. Een leven lang leren en jezelf blijven ontwikkelen is 
tegenwoordig heel gewoon. Dat moet ook, want door onder meer automatisering en robotisering zullen de 
beroepen van vandaag niet meer de beroepen van morgen zijn. Omdat onderwijs moet voorbereiden op 
werkzaamheden die nog niet bestaan, is nauwe samenwerking tussen het bedrijfsleven, onderwijs en de 
gemeente noodzakelijk.  
 

Nadere toelichting 
Niet van toepassing. 
 

Doelen en ambities 
Onderwijs 
 
Wij streven naar een goed en bereikbaar onderwijs voor alle kinderen van de gemeente met een goede 
overdracht tussen scholen en gemeente. Hierbij hebben wij o.a. de volgende (deel)ambities: 

• realisatie en behoud van een zo breed mogelijk onderwijsaanbod binnen de gemeente, met behoud van 
kleine scholen in buurten en dorpen.  

• Voor het passend onderwijs, zowel voor beneden- als bovengemiddelde leerlingen is een goede verbinding 
met het gemeentelijk team een voorwaarde, waarbij schoolmaatschappelijk werk en de 
leerplichtambtenaren een cruciale rol vervullen.  

• Bewegings- en cultuuronderwijs is belangrijk, het liefst met vakleerkrachten in het primair onderwijs.  
 
Onderwijshuisvesting 
 
Wij streven naar een gezamenlijke visie op onderwijshuisvesting in samenwerking met de schoolbesturen. De 
gezamenlijke visie wordt verder uitgewerkt in het Integraal Huisvestingsplan  Onderwijs  (lees: IHP). 
Doelstellingen in dit kader zijn o.a.: 

• Het realiseren van schoolgebouwen, die voldoen aan de speerpunten v.w.b. duurzaamheid (ENG) en 
luchtbehandeling (‘frisse scholen’). Daarnaast dient een modern schoolgebouw de flexibiliteit en 
functionaliteit te hebben om toekomstige onderwijsontwikkelingen te kunnen faciliteren. 

• Transparantie voor alle partijen: Op basis van een IHP worden heldere criteria en methodieken toegepast 
ten aanzien van renovatie (vernieuwbouw) en vervangende nieuwbouw. In het IHP staat beschreven 
wanneer en hoeveel er per school moet worden geïnvesteerd in renovatie of vervangende nieuwbouw.  

De scholen beter integreren in de samenleving: welke functies kunnen de scholen (inclusief schoolpleinen) 
hebben voor de wijk? (Integraal Kind Centrum, verhuur ruimten aan maatschappelijke instanties , etc.) 
 

Wat wilden we daarvoor doen 
Onderwijs 
Voor alle leerlingen is structureel aandacht binnen de uitvoering van zowel de lokale als de regionale agenda 
Passend Onderwijs. De lokale en regionale samenwerking is de afgelopen jaren geïntensiveerd. Het 
schoolmaatschappelijk werk en de leerplichtambtenaren vormen in het kader Zorg voor de Jeugd een 
verbindende schakel tussen onderwijs en gemeente. 

In 2018 is de gemeente samen met scholen in Edam-Volendam met het programma Samen Beter gestart. Met 
dit programma versterken wij de samenwerking en komen we tot een gezamenlijke afstemming van inhoud en 
agenda binnen het Sociaal Domein van de gemeente Edam-Volendam. Er zijn doelen en prioriteiten 
vastgesteld. De focus ligt op het versterken van de zorgstructuur, de inzet en voorlichting online veiligheid en 
genotsmiddelen (LEF) en persoonsvorming (talentontwikkeling).  
 
De uitwerking van het onderwerp talentontwikkeling heeft geleid tot het programma Kansrijk. Kansrijk biedt 
jeugd van 4 tot 18 jaar uiteenlopende activiteiten aan waarmee zij hun talenten kunnen ontdekken en 



 

 

ontwikkelen. Voor het programma LEF zijn in 2019 alternatieve activiteiten voor de vrijdag- en zaterdagavond 
ontwikkeld. In 2019/2020 is de uitvoering van deze opdracht bij de Alliantie Kansrijk (samenwerking CBW en 
Sportkoepel) neergelegd. De Alliantie Kansrijk coördineert en geeft dit aanbod vorm samen met de jeugdigen, 
ouders, stakeholders (waaronder Samen Beter) en denktank LEF. Monitoring en evaluatie zijn hierbij 
belangrijke speerpunten. 
 
Onderwijshuisvesting 

• Afronden IHP met vastgestelde vierjarige begrotingscyclus. 

• Aanpassen van de verordening voor de borging van het IHP. 

• Opstellen en gezamenlijk ondertekenen van een vaststellingsovereenkomst in het kader van het IHP 
voor de juridische borging van de IHP-afspraken. 

• Voorbereiden en uitvoeren van de vervangende nieuwbouw Sint Vincentiusschool (locatie 
Zuidwester). 

• Voorbereiden en uitvoeren van de vervangende nieuwbouw Meester Hayeschool (Beets). 

• Uitvoeren van het IHP. 

• Werken met een digitaal dashboard ten aanzien van het kwaliteits-, functionaliteits- en 
onderhoudsniveau van schoolgebouwen (digitaal koppelen MJOP’s aan uitgangspunten en planning 
IHP). 

• Integrale studie uitvoeren naar nieuwbouw scholencombinatie Trimaran-Piramide. 
 

Projecten in het Programma Projecten 
St Vincentiusschool 
Nieuwbouw van de St. Vincentiusschool naar een Gespecialiseerd Onderwijs Centrum (GOC), op de locatie van 
de voormalige Zuidwester. In 2021 openen we het nieuwe schoolgebouw. Status project: voorbereidingsfase. 
 
Meester Hayeschool 
Nieuwbouw van de Meester Hayeschool in Beets op de huidige locatie. In 2021 beginnen we met de bouw van 
de nieuwe school. Status project: ontwerpfase. 
 

Wat hebben we daarvoor gedaan? 
Onderwijs 
• Het onderwijsaanbod is ongewijzigd gebleven. Hierdoor is een zo breed mogelijk onderwijsaanbod 

aanwezig en hebben we kleine scholen in buurten en dorpen kunnen behouden.  

• Het Schoolmaatschappelijk werk (SMW) is voortgezet. We hebben een nieuwe overlegstructuur opgezet 
waardoor er een nog stevigere verbinding ontstaat tussen leerplichtambtenaren, het gemeentelijk 
zorgteam en het voorliggend veld. In samenwerking met de scholen, het SMW en de leerplichtambtenaren 
zijn hierdoor tijdens de lockdowns alle kinderen in beeld gebleven.  

• Op de lokale onderwijsagenda Samen Beter zijn naast de prioriteiten Zorgstructuur, Kansrijk 
(talentontwikkeling Jeugd, cognitief/creatief/technisch/sportief) en Voorlichting (alcohol en drugs) twee 
prioriteiten toegevoegd. Te weten: Ouderbetrokkenheid en Burgerschap. Op deze thema’s ontwikkelen we  
een visie en verdere samenwerking. 

• De activiteiten vanuit programma Kansrijk, LEF, Jongerenwerk en voorlichting op scholen (alcohol en 
drugs) zijn waar mogelijk voortgezet. Vanwege de coronamaatregelen zijn de activiteiten veelal in de 
buitenruimte en/of digitaal aangeboden.  

• Vanuit programma Kansrijk bieden we op alle scholen cultuurlessen aan, naast de al bestaande 
sportlessen. 

 

Onderwijshuisvesting 
Afronden IHP met vastgestelde vierjarige begrotingscyclus 
We zijn al geruime tijd met  schoolbesturen in overleg om samen een Integraal Huisvestingsplan Onderwijs 
(IHP) op te stellen. Dit brengt veel discussie met zich mee, waardoor het proces langer duurt dan gewenst. 
Tussentijds is de gemeenteraad geïnformeerd over de voortgang.  
 
  



 

 

Discussie over bekostiging 
Als gemeente krijgen we geld van het rijk om de scholen te bekostigen. Maar deze bekostiging beperkt zich tot 
het niveau ‘bijna-energieneutraal’, ofwel BENG. Om de klimaatdoelstellingen te halen, streven we naar 
‘energieneutrale’ gebouwen. En naar gezonde leefbare onderwijsgebouwen waar de kinderen zich optimaal 
kunnen ontwikkelen. Om deze hogere ambities te bereiken vragen we de schoolbesturen om bij te dragen aan 
de bekostiging. Want een energieneutraal gebouw betekent minder jaarlijkse kosten voor een schoolbestuur. 
Zij krijgen immers wel jaarlijks geld van het rijk voor energie- en onderhoudskosten. We zijn met elkaar in 
gesprek hoe we deze rijksvergoeding kunnen inzetten om onze ambities te realiseren.  
 
Investeringsbudget 
Het investeringsbudget dat in de begrotingscyclus tot 2025 is opgenomen, bedraagt 9,5 miljoen euro. Dit is het 
uitgangspunt voor de vernieuwingsscenario’s van de scholen. Dankzij een objectief beoordelingssysteem is 
vastgesteld welke scholen op de prioriteitenkalender komen voor (ver)nieuwbouw. De Edamse scholen zijn als 
eerste aan de beurt en starten een haalbaarheidsstudie. Het gaat om De Nieuwe School, De Piramide en De 
Trimaran. 
 
IHP: instrument voor lange termijn 
Het IHP maakt ook inzichtelijk welke investeringen na 2025 nodig zijn. Het is een doorkijk van zestien jaar die 
we jaarlijks actualiseren. We maken de volgende zaken in het IHP inzichtelijk: 

• Strategie voor onderwijshuisvesting op basis van de PO- en VO-Visie 

• Status en onderhoudsniveau van de schoolgebouwen 

• Leerlingenprognoses (per wijk) 

• Energieneutraliteit en reductieprognose CO2 

• Scenariovorming integrale kindcentra 

• Benodigde investeringen 

• Planning 
 
We verwachten in 2022 het IHP met de nieuwe gemeenteraad vast te kunnen stellen. 
Verordening 
Na het vaststellen van het IHP passen we de verordening aan.  
 

Projecten in het Programma Projecten 

St Vincentiusschool – De Aventurijn  
Op 1 oktober 2021 is de St. Vincentiusschool officieel in gebruik genomen. De naam is omgedoopt naar De 
Aventurijn.  
 
De school heeft op dit moment ruim 80 leerlingen en kan volgens de prognoses nog verder doorgroeien naar 
95 leerlingen. Het oude onderwijsgebouw is inmiddels officieel teruggegeven aan de gemeente. Dit is ook 
verwerkt in het register van het Kadaster. Voor het project maken we in 2022 een financiële eindafrekening en 
eindevaluatie op. 
 
Meester Hayeschool  
Afgelopen jaar hebben we het ontwerp van de nieuwbouw van de Hayeschool in Beets op de huidige locatie 
gerealiseerd. Er zijn twee participatierondes geweest. Voor de zomervakantie heeft het schoolbestuur de 
omgevingsvergunning aangevraagd. Deze is verleend en inmiddels onherroepelijk. Het schoolbestuur is nu 
bezig met het voorbereiden van de bouw en de tijdelijke huisvesting. In 2022 start de bouw van de nieuwe 
school. 
  



 

 

Sport en recreatie 

Portefeuillehouder: Vincent Tuijp 
 

Coalitieakkoord  
Sport dient om een samenleving te creëren waar de inwoners zich gezond en gelukkig voelen. Sport en 
bewegen zijn onderdeel van de (dagelijkse) activiteiten om dat te bereiken. Een integrale benadering zorgt 
ervoor dat iedereen kan meedoen en aan de kwetsbare groepen kansen worden geboden om samen met 
elkaar gezond en kansrijk op te groeien en oud te worden. Of het nu gaat om de jonge jeugd kennis te laten 
maken met verschillende sporten, de opgroeide jeugd een sportieve vrijetijdsbesteding te bieden of de 
senioren van de gemeente te blijven betrekken bij sportieve activiteiten zowel als deelnemer en/of als 
vrijwilliger. Om dit te bereiken moet de infrastructuur (faciliteiten) op orde zijn en ondersteunen we die 
groepen die dat nodig hebben om deel te nemen aan sport.  
 
In dit kader zullen o.a. diverse sportaccommodaties worden vernieuwd. Denk hierbij o.a. aan de nieuwe 
Seinpaal, de bouw van de nieuwe turnhal Broeckgouw, het vervangen van het kunstgras op veld 1 en het 
ombouwen van een natuurgrasveld naar een nieuw kunstgrasveld en het renoveren van een natuurgrasveld bij 
RKAV.  

Nadere toelichting 
Om bovenstaande te bereiken zijn afgelopen jaren diverse sportaccommodaties vernieuwd en ontwikkeld. Dit 
jaar zal er ook een sportaccommodatiebeleidsplan worden ontwikkeld om naar de toekomst een onderbouwd 
en flexibel toekomstbestendig plan te realiseren waarin zowel (gemeentelijke) sportaccommodaties als de 
sportieve openbare ruimte gecombineerd worden (vanuit de omgevingswet). 
 

Doelen en ambities 
We willen een (sport)accommodatiebeleidsplan dat inzicht biedt in de huidige en toekomstige wensen en 
behoeftes van de inwoners, verenigingen en gemeente. En dat ons in staat stelt deze wensen en behoeften 
beter op elkaar af te stemmen. 
 

Wat wilden we daarvoor doen 
• In kaart brengen van de wensen en behoeften van de inwoners, verenigingen en gemeente. 

• Hierbij gaan we uit van de bestaande situatie en voorzieningen en zoeken naar afstemming zoeken voor de 
toekomst. 

• Uitvoeren van de vastgestelde Sportnota. 
 

Projecten in het Programma Projecten 

Gymsportcentrum - Sportcampus 
Het project omvat de realisatie van een BVO gymsportcentrum van 2.980 m2. We leveren het nieuwe gebouw 
in 2021 op. Status project: voorbereidingsfase  
 

Wat hebben we daarvoor gedaan? 
 

• Aan de hand van onderzoeken hebben we een startfoto gemaakt voor sport. 

• De uitkomsten van de onderzoeken gebruiken we ook voor het in ontwikkeling zijnde accommodatiebeleid. 

• In overleg met sportverenigingen zorgen we voor een zo optimaal mogelijke bezetting van de binnen- en 
buitensportaccommodaties.  

• Waar nodig is de voorbereiding voor het onderhoud en vervanging van onderdelen van de 
binnensportaccommodaties gestart. 

• De (sporttechnische) inrichtingen van de diverse binnensportaccommodaties zijn afgestemd met en op de 
behoeften van de huidige vakleerkrachten Lichamelijke Opvoeding i.r.t. het Athletic Skills Model (ASM). 

• Er is een nieuwe glijbaan in het zwembad geplaatst (binnen- en buitenbad). 

• Uitvoering van Lokaal Sportakkoord onder regie van de koplopersgroep. 

• Verdere uitvoering van de Sportnota, onder andere door de inzet van Sportkoepel en Sportservice. 
 

  



 

 

Projecten in het Programma Projecten 
Gymsportcentrum - Sportcampus  
Het gymsportcentrum, vanaf nu Sportcampus, is gerealiseerd en opgeleverd in het vierde kwartaal van 2021. 
De vaste gebruikers (Mauritius, Fun en Fit, en CBW) richten hun eigen ruimtes in. Het project bevindt zich in de 
realisatiefase. De Sportcampus wordt begin 2022 feestelijk geopend en in gebruik genomen.  
  



 

 

Werk en Inkomen 

Portefeuillehouder: Vincent Tuijp 
 

Coalitieakkoord  
Werkgeverservicepunt 
Wij streven naar behoud van het Werkgeversservicepunt (WSP) als netwerkorganisatie. In het WSP werken 
consulenten van de regiogemeenten, het UWV en Werkom (tot 2018 BaanStede) samen op het terrein van: 
 

• Acquisitie: de consulenten stemmen met elkaar af welke bedrijven worden bezocht en delen de 
vacatures; 

• Matching: de gevonden vacatures worden samengevoegd met de kandidaten van de verschillende 
organisaties om de ‘beste’ match te bewerkstelligen; 

• Inzet instrumenten: de deelnemende organisaties en gemeenten stemmen de verschillende 
mogelijkheden op elkaar af waar het gaat om inzet van bijvoorbeeld subsidies en coaching, om regionale 
concurrentie te voorkomen. Dit overleg vindt wekelijks plaats.  

 
Stichting Werkplus 
De inzet is het behoud van het "goede" van (voormalig) BaanStede: een zo goed mogelijke werkplek bieden aan 
WSW-ers. Bij het uiteenvallen van de gemeenschappelijke regeling BaanStede blijven we samenwerken in de 
regio om mensen een zo goede mogelijke plek te bieden. 
 

Nadere toelichting 
We hebben de uitvoering van de Wsw en de Participatiewet met elkaar verbonden door te werken vanuit één 
'team werk'. Dit team bestaat uit consulenten Werk en Jobcoaches die de ondersteuning, toeleiding, matching, 
bemiddeling, plaatsing, jobcoaching en het accounthouderschap verzorgen. En uit de Wsw-ers en de 
doelgroepen van de Participatiewet. We hebben het team gepositioneerd binnen de sectie Breed Sociaal Loket.  
Hiermee geven we vorm aan de uitvoering van de doorlopende ontwikkellijn dagbesteding - beschut werk - 
garantiebanen. 
 
De teammanager van de stichting WerkPlus overlegt zo nodig met de beleidsadviseur van de Participatiewet en 
de sectie Breed Sociaal Loket. Deze overleggen gaan over het beleid, de uitvoering en de overlap/afstemming 
tussen de Wsw en Participatiewet. De teammanager is verantwoordelijk voor de uitvoering van de oude 
regeling WSW van vóór 2015. 
 

Doelen en ambities 
We willen dat zoveel mogelijk inwoners kunnen (blijven) meedoen aan de samenleving en waar mogelijk 
binnen een reguliere werkomgeving. Iedereen die kan werken is aan het werk of bereiden we hierop voor. We 
willen dat statushouders sneller en vaker aan het werk kunnen. Voor mensen met een arbeidsbeperking bieden 
we continuïteit in de begeleiding en een meer integrale ondersteuning. 
 

Wat wilden we daarvoor doen 
We zorgen ervoor dat we de mogelijkheden van de doelgroep goed in beeld hebben. Instrumenten en 
voorzieningen zetten we op maat in. Deze moeten bijdragen aan de ontwikkeling van de werkzoekenden en/of 
aan de bereidheid van werkgevers om werkzoekenden een (leerwerk)baan te bieden. Om de 
arbeidsmarktpositie van statushouders te versterken, zetten we in op het gelijktijdig aanbieden van 
taalonderwijs en (vrijwilligers)werk. Bij de voorbereidingen op de nieuwe Wet Inburgering werken we samen 
met andere gemeenten in de arbeidsmarktregio. Om de sluitende aanpak voor mensen met een 
arbeidsbeperking beter te organiseren passen we de wet- en regelgeving aan. De positionering en 
gecombineerde aanpak Wsw en Participatiewet werken we op basis hiervan verder uit. 
 

  



 

 

Wat hebben we daarvoor gedaan? 
Vroegsignalering schuldhulpverlening 
Schulden belemmeren de mogelijkheid om mee te doen in de samenleving en om te gaan werken. Toch is werk 
met een behoorlijk inkomen een voorwaarde voor het voorkomen en oplossen van schulden.  
 
Om dit nog beter mogelijk te maken hebben we vroegsignalering ingericht. Via een webapplicatie geven 
zogenaamde vaste lasten partners inwoners met betalingsachterstanden door aan ons. Zij zijn hiertoe wettelijk 
verplicht. Vaste lasten partners zijn bijvoorbeeld woningcorporaties, nutsbedrijven en zorgverzekeraars. 
 
Als gemeente zijn we verplicht deze signalen op te volgen. Op gepaste wijze nemen we contact op met de 
betreffende inwoners. Dit doen we via een SMS, een e-mailbericht, brief, telefoontje of huisbezoek. Hoe we dit 
precies doen hangt af van de hoogte van de betalingsachterstand of het aantal achterstanden. We gaan met de 
inwoner in gesprek en bieden hulp aan. Als de inwoner dit wenst, maken we samen een plan van aanpak en 
bieden we concrete hulp aan.  
 
Via een aanbesteding hebben we een schuldhulporganisatie gecontracteerd die als gecertificeerde instelling de 
hulp uitvoert. We bieden deze hulp ook aan ondernemers aan. Dit gebeurt door een gespecialiseerd bureau, 
dat we eveneens via een aanbesteding hebben gecontracteerd.  
Deze aanpak zorgt ervoor dat schulden op voorhand kunnen worden voorkomen. En als deze er toch zijn, 
zoeken we naar een oplossing.  
 

Uitvoering WSW door de Stichting WerkPlus 
Bedrijfsvoering 
Voor de inkoop van de hr-werkzaamheden en salarisadministratie is het contract met Larcom verlengd voor 
2021 en 2022. Het ‘alleenrecht’ voor de uitvoering van een aantal gemeentelijke taken door de stichting 
WerkPlus is vastgesteld. Ook is in de vrije ruimte van het bestaande contract van het leerlingenvervoer een 
verlenging afgesproken voor het groepsvervoer van de merendeels beschut werk medewerkers.  
Deze medewerkers werken bij het leerwerkbedrijf Werkom in Purmerend. De inkoop van diensten en 
producten is hiermee in lijn gebracht met de wettelijke inkoopverplichtingen. Werkom heeft per 1 januari 2022 
het contract beschut werk opgezegd. Hier zijn uitgebreide onderhandelingen over de inkoopcondities en 
prijsstelling van de dienstverlening aan voorafgegaan. Dit heeft eind december 2021 geleid tot uitgangspunten 
om te komen tot een nieuw contract van Stichting WerkPlus met Werkom per 1 januari 2022. 
 
Cao WSW 2021-2025  
De cao SW 2021-2025 is in oktober 2021 definitief vastgesteld. Deze heeft een looptijd van vijf jaar: van 1 
januari 2021 tot en met 31 december 2025. Een belangrijke afspraak in de nieuwe cao is de mogelijkheid om 
twee jaar vóór het bereiken van de AOW-leeftijd te stoppen met werken (RVU-regeling). Deelname aan deze 
regeling is vrijwillig en alleen mogelijk gedurende de looptijd van de cao, dus tot 31 december 2025. Met 
medewerkers van WerkPlus die hiervoor in aanmerking komen zijn persoonlijke gesprekken gevoerd. Zij krijgen 
hierbij onafhankelijk financieel advies van een deskundige, gefinancierd door Stichting WerkPlus.  
  



 

 

Zorg en Welzijn 

Portefeuillehouder Zorg en Welzijn: Vincent Tuijp 
Portefeuillehouder Volkshuisvesting: Wim Rijkenberg 
 

Coalitieakkoord  
Zorg 
Wij willen zorgen voor een betere verbinding en samenwerking tussen formele en informele zorg, waarbij 
beter en meer gebruik kan worden gemaakt van voorliggende voorzieningen. De transformatie zal vooral vorm 
krijgen in de verbinding tussen de verschillende beleidsvelden waarbij we ons niet beperken tot jeugd, WMO 
en participatie. Bijvoorbeeld ook cultuur en sport spelen een belangrijke rol, maar ook veiligheid, 
omgevingsvisie en dergelijke kunnen een rol spelen.  
 
Wij bieden een helder en goede toegang voor onze kwetsbare burgers. Het project Toegang zorgt ervoor dat 
ongeacht waar de burger binnenkomt (BSL, CJG, WSP) de cliënt op dezelfde integrale wijze geholpen wordt. 
Schotten tussen WMO, jeugd en participatie verdwijnen.  
 
Wij streven ernaar de positie van de kwetsbare burger te versterken door (extra) inzet van informele zorg (o.a. 
mantelzorg). Het streven is hierbij waar mogelijk het accent van curatief naar preventief te verleggen. Wij 
streven naar het leveren van ondersteuning op maat, zodat mensen langer thuis kunnen blijven wonen en 
actief deel kunnen nemen aan de samenleving. Het gaat hierbij o.a. om: 
 

• het versterken van het sociale netwerk 

• gezond en veilig opgroeien 

• werken naar vermogen 

• goede toegang tot voorzieningen 

• zorg op maat 

• toeleiding naar zorg 

• versterking eigen kracht 

• versterking van samenkracht  
 
Statushouders 

• Wij willen zorg kunnen dragen voor een goede huisvesting van statushouders. Daarbij is het streven gericht 
op het kunnen voldoen aan de taakstelling vanuit het rijk.  

• Als gevolg van het groter aantal statushouders in onze gemeente wordt breed ingezet op scholing, 
participatie, gezondheidszorg en sociaal cultureel werk en vluchtelingenwerk 

 
Wonen en zorg 
Wij streven naar de realisatie van voldoende wooneenheden waar goed in de zorgbehoefte kan worden 
voorzien. 
 
Leefstijl 
Gestreefd wordt naar positieve gezondheid. De mens staat hierin centraal, en niet de ziekte of beperkingen. Er 
zijn naast een ziekte of bepaalde beperkingen een heleboel vlakken waarop een mens wel gezond is. Het 
versterken van deze vlakken zorgt ervoor dat de persoon mee kan doen in de samenleving. 
Preventie krijgt hierin een prominente plek, waarin integraliteit met andere domeinen centraal staat.  
 
Ook alcohol ontmoediging en drugsbestrijding maken een belangrijk onderdeel uit van het leefstijlbeleid, met 
name voor de doelgroep jeugd, in de vorm van het programma LEF.  Zie programma 2 voor een korte 
beschrijving van het programma LEF. 

  



 

 

Nadere toelichting 
Wonen en Zorg 
De Woon-Zorgvisie is eind 2018 vastgesteld. Het doel is om mensen op een goede manier zo lang mogelijk thuis 
te kunnen laten wonen. Dit betekent dat we voldoende laagdrempelige voorzieningen faciliteren, aandacht 
hebben voor eenzaamheid en dementie en de samenwerking opzoeken met zorgverzekeraars, zorgaanbieders 
en woningcorporaties om deze doelstelling samen waar te maken.   
 
Nieuwe Wet inburgering 
Het huidige inburgeringsstelsel voldoet niet: inburgeraars doen te lang over hun inburgering en het stelsel 
prikkelt niet om op het hoogst mogelijke niveau de Nederlandse taal te leren. De verbinding met participatie 
wordt onvoldoende gemaakt en de doorgaande lijn tussen de asielopvang en verdere inburgering bij 
gemeenten verloopt onvoldoende soepel. Inburgeraars zijn kwetsbaar op een vrije markt waar fraude 
voorkomt door instellingen die misbruik maken van de mogelijkheden die het leenstelsel ze biedt. Hervorming 
is dus nodig. 
 
De nieuwe Wet Inburgering is van kracht per 1 januari 2022 ( was eerst 1 juli 2021). In het nieuwe stelsel 
krijgen gemeenten de regie over de inburgering. Nieuwkomers worden hiermee vanaf het eerste moment goed 
begeleid zodat zij zo snel mogelijk kunnen meedoen in de samenleving, het liefst via betaald werk. Gemeenten 
zijn verantwoordelijk voor het welzijn van al hun burgers en hebben concrete taken op het gebied van welzijn, 
werk, inkomen en gezondheid. De Wet inburgering moet hierbij aansluiten zodat gemeenten integraal en op 
maat kunnen werken.  
 
Wet Inburgering 
Voor de groep inburgeringsplichtigen die nog onder de huidige Wet inburgering 2013 vallen komt de nieuwe 
Wet inburgering te laat. Om ook hen goed te kunnen ondersteunen hebben gemeenten extra middelen van het 
Rijk gekregen.  
 

Doelen en ambities 
Zorg 
De decentralisaties in het sociaal domein hebben tot doel de ondersteuning te richten naar het principe één 
gezin, één plan, één regisseur (project Allen voor één). Verder invulling geven aan optimaliseren van processen 
en communicatiestructuur blijft een aandachtspunt om de burgers op maat en effectief zorg te leveren. 
 
Statushouders 
Vanuit de gemeente willen we meer regie. Hierdoor kunnen we een programma opzetten dat beter op 
statushouders is afgestemd, meer aansluiting heeft bij de lokale gemeenschap en de kansen op werk vergroot. 
 
Wonen en Zorg 
We streven naar optimale voorzieningen en voldoende geschikte woningen zodat onze inwoners zo lang 
mogelijk op een goede manier thuis kunnen blijven wonen. 
 
Leefstijl 
Om een gezonde leefstijl binnen de gemeenschap te ondersteunen, willen we het bewustzijn over het belang 
hiervan verder vergroten. We blijven daarom programma’s voor de jeugd op vrijdag en zaterdag ontwikkelen. 
En zetten meer in op gezamenlijke handhaving met horeca en gemeenschap. 
 

Wat wilden we daarvoor doen 
• Implementatie Project Toegang 

• Versterken Voorliggend veld 

• Beleidsmonitor Sociaal Domein 

• Uitvoering programma LEF 

• Preventie van overgewicht vanuit het project Gezond Opgroeien 

• Verdere integratie benadering van sport, kunst & cultuur, WMO en Leefstijl om onderlinge versterking te 
realiseren 

 

  



 

 

Projecten in Programma Projecten 

Kindcentrum 
Het project omvat de realisatie van een opvangaccommodatie voor kinderen in de leeftijd 0-4 in combinatie 
met sociale huurwoningen. In 2021 hebben we de aannemer geselecteerd en is de bouw gestart. De 
gemeenteraad heeft in het vierde kwartaal van 2020 de kredietaanvraag behandeld. 
 

Wat hebben we daarvoor gedaan? 
Implementatie Project Toegang  
Op de afdeling Samenleving zijn we gestart met het project ‘doorontwikkeling’. Doelstelling van dit project is 
het ontwikkelen van een organisatiestructuur binnen de afdeling. Hiermee creëren we een signaleringsfunctie, 
versterken we de kracht van samen in de wijk en bestrijden we eenzaamheid. We kijken hierbij naar de 
inrichting van onder andere het Voorliggend veld, Wijksteunpunt, Centrum voor Jeugd en Gezin en Breed 
Sociaal Loket.   
 
Aansluitend aan de aanbesteding algemene Toegang (18+) is een programma van eisen opgesteld. Dit heeft als 
doel om in meer kernen laagdrempelige informatie, advies en doorverwijspunten welzijn, wonen en zorg in te 
richten vanaf de tweede helft van 2022. Op deze manier kunnen we wijkgericht activiteitenprogramma’s 
aanbieden. Hiermee creëren we een signaleringsfunctie, versterken we de samenkracht in de wijk en bestrijden 
we eenzaamheid. Samenkracht houdt in dat inwoners meer met en voor elkaar gaan doen, zonder tussenkomst 
van de gemeente of een andere organisatie. 
 
Versterken Voorliggend veld  
2021 was mede door corona vooral een jaar van voorbereiding. Er heeft een herijking van de taken binnen het 
Wijksteunpunt plaatsgevonden. Bij het verstrekken van subsidies (bekostiging in het algemeen) sturen we 
sterker op de realisatie van maatschappelijke effecten. Diensten zoals maatschappelijk werk, 
mantelzorgondersteuning en ondersteuning kwetsbare inwoners hebben we in aanloop naar de nieuwe 
aanbesteding scherper gedefinieerd. Hierdoor zijn we in staat om eerder in de hulpvraag van de doelgroep te 
voorzien. En kunnen we preventieve zorg inzetten om formele zorg te voorkomen of uit te stellen. Op deze 
manier voorkomen we ook overlap.  
 
Er was vooral veel aandacht voor eenzaamheid en mantelzorgers binnen onze gemeente. In de zorg voor 
mantelzorgers en het verstrekken van informele respijthulp boden we onvoldoende ondersteuning. Om deze 
leemte op te vullen hebben we per 1 januari 2022 een contract afgesloten. In januari 2022 is de opening van 
Het Buitenhuis, een respijthotel voor inwoners met dementie. Het afgelopen jaar zijn alle voorbereidingen 
hiervoor gedaan. 
 
Binnen onze gemeente ervaren inwoners diverse vormen van eenzaamheid: sociale eenzaamheid, ernstige 
eenzaamheid of emotionele eenzaamheid. De eenzaamheid wordt met name ervaren onder mensen met: 
 

• niet-goed ervaren gezondheid 

• een beperking 

• onvoldoende regie over eigen leven  

• hoog risico op angst of depressie  

• moeite met rondkomen  

• niet-westers allochtonen  

• eenpersoonshuishoudens  

• 75 jaar en ouderen 
 
Via informatieve huisbezoeken inventariseren we in welke behoeften het voorliggend veld kan voorzien. 
Daarnaast richten we een sociale kaart in. Deze is bedoeld om het netwerk van sociale ketenpartners te 
versterken. En om tijdige en efficiënte door- en terugverwijzing voor zorgvragers te bevorderen.  
 
Jeugdbeleid 
Eén van de speerpunten is onze jeugdigen voldoende kansen bieden om hun talenten te ontwikkelen en hen 
veilig te laten opgroeien tot zelfstandige volwassenen. In onze visie op het jeugdhulpstelsel hanteren we een 
aantal uitgangspunten, gebaseerd op de transformatiedoelen uit de Jeugdwet. Zoals bijvoorbeeld: 



 

 

• het inzetten op preventie 

• het versterken van het ‘normale’ leven 

• jeugdigen groeien zo ‘thuis mogelijk’ op  

• alle jeugdigen zijn veilig 
 
Er heeft een aanbestedingsprocedure plaatsgevonden voor de nieuwe inkoop lokale toegang Jeugd. Dit betrof  
jeugd maatschappelijk werk, pedagogische advisering, begeleiding voor mensen met een beperking, 
jongerenwerk en schoolmaatschappelijk werk.  
 
Doel van de aanbesteding is: 
 

• Inrichten van een dekkend aanbod van preventieve voorzieningen, jongerenwerk en ondersteuning 
binnen segment A (ondersteuning welke we aanbieden vanuit het Team Jeugd van het BSL met 
procesregie van één van onze zorgregisseurs). Met als doel een deel van de jeugdigen en gezinnen, die 
nu doorverwezen moeten worden naar specialistische jeugdhulp, eerder in beeld te krijgen. Hierdoor 
kunnen we ze snel en lokaal helpen.  

• Effectieve samenwerking binnen het voorliggend veld, het BSL en andere partners binnen het sociaal 
domein. Zodat we van elkaar weten wie wat doet, waardoor er goede doorwijzing en afschaling kan 
plaatsvinden. De afgelopen jaren hebben we gezien dat het voor onze partners, verwijzers (zoals 
huisartsen) én inwoners niet altijd duidelijk was welke dienstverlening er voor hen beschikbaar is. Het 
is van belang hier voldoende bekendheid aan te (blijven) geven, ook wanneer contracten al langer 
lopen. Dit om te voorkomen dat het aanbod naar de achtergrond verdwijnt en bepaalde (vernieuwde) 
samenwerkingsvormen uit zullen blijven.  

• Optimale bereikbaarheid en toegankelijkheid van het voorliggend veld en Team Jeugd van het BSL. Om 
onze inwoners, samenwerkingspartners en verwijzers goed van dienst te kunnen zijn, is het van belang 
dat aanbieders goed bereikbaar zijn. Zowel telefonisch bij de start van zorg, als op locatie waar de hulp 
geboden wordt. Als dit nodig is ook buiten kantoortijden.  

 
Beleidsmonitor Sociaal Domein 
Om de beschikbare en gewenste informatie binnen het breed sociaal domein inzichtelijk te maken zijn 
zogenaamde startfoto’s gemaakt. Deze laten een aantal witte vlekken zien. Daarnaast wordt de 
gevraagde/gewenste informatie momenteel beter op elkaar afgestemd. 
 
In 2021 is gewerkt aan het opbouwen van de raadsmonitor sociaal domein. Een onderdeel van het ontwikkelen 
van datagestuurd of datagedreven werken binnen onze organisatie. Dit houdt in sturen op basis van 
onbewerkte feiten en ruwe data, met als doel het nemen van betere beslissingen. De monitor is een 
instrument om belangrijke data beter toegankelijk te maken en overzichtelijk te presenteren. Het online 
dashboard biedt in een oogopslag op hoofdlijnen inzicht in de actuele situatie van diverse beleidsvelden binnen 
het sociaal domein. Na verloop van tijd zijn ook trends zichtbaar. Zo kunnen we gerichter inspelen op 
maatschappelijke ontwikkelingen en onze dienstverlening daarop afstemmen. Het is aan de organisatie om de 
ontwikkelingen in de data te duiden en het bestuur daarover te adviseren. Naar verwachting is de 
raadsmonitor in het voorjaar van 2022 grotendeels gereed. Daarna wordt deze permanent aangevuld en 
verbeterd en voorzien van updates.  
 
Uitvoering programma LEF  
Kort samengevat gaat LEF over het terugdringen van middelengebruik door jongeren tot 18 jaar. Daarvoor 
organiseren we onder andere alternatieve activiteiten op vrijdag- en zaterdagavond. Ook dit jaar heeft het 
programma geleden onder de coronamaatregelen. De beperkende maatregelen hebben niet alleen invloed 
gehad op het aantal activiteiten, maar ook op onderzoek en handhaving. Hierdoor zijn we min of meer in een 
pauzestand gezet.  
 
Onder de noemer ‘Weekend Fun Nights’ (WFN) organiseert LEF alternatieve activiteiten. Tussen alle lockdowns 
door was WFN een groot succes. Ondanks de beperkingen werden ieder weekend gemiddeld vijf activiteiten 
georganiseerd door de aangesloten organisatoren. Dit heeft geresulteerd in meer dan 1.000 aanmeldingen van 
jongeren voor de alternatieve activiteiten. Al met al een mooi resultaat in een moeilijk jaar.  
 
  



 

 

Preventie van overgewicht vanuit het project Gezond Opgroeien  
Samen met de gemeentes Landsmeer, Oostzaan, Wormerland en Zaanstad doen we sinds 2018 mee met het 
project Gezond Opgroeien. Het project wordt gefinancierd vanuit ZonMw. 
 
In onze gemeente is sinds 2018 een centrale zorgverlener actief. Deze begeleidt kind én gezin naar een 
gezonde leefstijl. De aanpak is succesvol: afgelopen jaar zijn er 22 trajecten afgerond en 9 trajecten lopen nog. 
De leeftijd van de kinderen loopt van 3 tot 20 jaar. 
 
Dankzij de werkgroep Gezond Opgroeien zijn er verbindingen ontstaan met andere gemeentes. Ook binnen 
onze gemeente ontstaat er steeds meer samenwerking met professionals rondom het opgroeiende kind. Zoals 
met scholen en kinderdagverblijven. In 2021 heeft het thema armoede extra aandacht gekregen in de 
werkgroep Gezond Opgroeien. 
 
Preventieakkoord Edam-Volendam 
In 2021 hebben we een gemeentelijk preventieakkoord opgesteld met verschillende lokale partners zoals CBW, 
Sportservice, Sport-Koepel, Vitaal Waterland. Focus ligt hierbij op de ‘gezonde keuze de gemakkelijkste’. Er is 
aandacht voor gezond opgroeien en een gezonde en rookvrije omgeving. Ook is er vanuit de LEF-aanpak een 
samenwerking met de partners rondom genotmiddelengebruik. 
 
JOGG-gemeente 
Sinds september 2021 is Edam-Volendam JOGG-gemeente. De organisatie JOGG wil met deze aanpak de 
leefomgeving van kinderen en jongeren gezonder maken. Er is een JOGG-regisseur aangesteld die optreedt als 
verbinder tussen initiatieven en partijen in de gemeente. Hiermee hebben we meteen een link gemaakt met 
het preventieakkoord. Vooraf hebben we een plan van aanpak gemaakt waarin we input van professionals uit 
het veld hebben verwerkt. Het landelijke JOGG-team heeft ons hierbij ondersteund. In het plan van aanpak 
staan de doelen en acties voor 2022 en 2023 beschreven. Het is geen statisch document. De overeenkomst 
tussen de gemeente en JOGG loopt tot en met 31 december 2023. 
 
Concrete activiteiten 2021 
Vanuit Gezond Opgroeien en JOGG zijn er in 2021 verschillende activiteiten georganiseerd. Denk aan: 

• Webinars voor professionals over gezond gewicht en het gesprek hierover.  

• Webinar en fysieke bijeenkomst over een gezonde omgeving voor sportverenigingen. 

• Diverse sportverenigingen maakten plannen om hun kantine gezonder te maken.  

• Basisscholen en voortgezet onderwijs maakten plannen voor de promotie van gezonde voeding . 
Sommigen voerden deze ook al uit. Hierbij is soms gebruik gemaakt van subsidie Jong Leren eten of 
subsidie Gezonde School. 

• Kinderopvangcentra hebben meer beweegcoaches en zijn nog meer bezig met voeding. 

• Kookworkshop voor kinderen over gezond koken in de PX. 

• De centrale zorgverlener heeft een positieve rol gespeeld in een aantal gezinnen waarbij een kind 
overgewicht heeft.  

 
Verdere integratie benadering van sport, kunst & cultuur, Wmo en Leefstijl om onderlinge versterking te 
realiseren 
Op het moment dat we documenten aan portefeuillehouders voorleggen geven we in ons advies standaard aan 
wat de relaties tussen de vakgebieden zijn. Bij nieuwe beleids- en bekostigingsvoorstellen geven we aan welke 
onderwerpen deze aanpalende vakgebieden versterken. 
 
Statushouders 
Dit jaar heeft vooral in het teken gestaan van de voorbereidingen die nodig zijn om vanaf 1 januari 2022 onze 
taak uit te voeren vanuit de nieuwe Wet Inburgering. Er is heel hard gewerkt om alles op tijd georganiseerd te 
krijgen. Ter voorbereiding op de intrede van deze wet hebben we een nieuw team Inburgering opgezet. Het 
team heeft zich beziggehouden met de opzet van het beleid. Daarnaast zijn de achterstallige werkzaamheden 
die vanuit de huidige wet zijn ontstaan opgepakt. En is alvast de nieuwe instroom benaderd die vanuit de 
nieuwe wet ontstaat. Er is hard gewerkt om alles op tijd klaar te hebben. 
 



 

 

Vanaf januari 2022 zijn statushouders verplicht om te participeren. Het doen van vrijwilligerswerk valt hier ook 
als mogelijkheid onder. Door vrijwilligerswerk leren zij de Nederlandse taal sneller en doen zij gelijk mee in 
onze samenleving. Voor het activeren en laten participeren van statushouders is een pilot gestart. 
Statushouders verrichten gedurende een half jaar vrijwilligerswerk. Hiermee kunnen ze hun taalvaardigheid en 
participatie vergroten en zo toewerken naar (idealiter) betaald werk. Deze pilot ronden we medio 2022 af.  
 
Onder de noemer “Inburgering Statushouders, Gezinsmigranten en ‘ondertussengroep’” uit het coalitieakkoord 
zijn het afgelopen jaar een aantal (wettelijke) taken uitgevoerd.  
 
Wmo en wonen 
In juni 2021 heeft het Culicafé de deuren in woonzorgcentrum Friese Vlaak geopend. Daarmee beschikken de 
bewoners van het in december 2020 opgeleverde complex over een ontmoetingsplek. Hier vinden activiteiten 
plaats en kunnen buurtbewoners elkaar treffen onder het genot van een culinair hapje en drankje.  

 
SlimoTheek 
Inwoners kunnen sinds mei 2021 bij de SlimoTheek slimme producten lenen die zelfstandig thuis wonen 
aangenamer maken. Denk bijvoorbeeld aan: 

• een videodeurbel 

• een sleutelvinder 

• een smartphone met extra grote toetsen  

• een eenvoudige tablet om te kunnen beeldbellen  
 
Als de proef bevalt, kunnen mensen het product kopen. De SlimoTheek is bedacht voor ouderen en hun 
mantelzorgers, maar staat open voor alle inwoners. Zij kunnen de SlimoTheek eens per maand bezoeken op 
een van de volgende drie locaties: PX in Volendam, de Singel in Edam en de Seevanck in Oosthuizen. Een 
wijkverpleegkundige geeft ter plaatse advies en uitleg. De pilot is een samenwerking tussen CBW, 
GeneratieThuis, het Netwerk Dementie Zaanstreek-Waterland en onze gemeente.  
 

Projecten in Programma Projecten 
Kindcentrum   
Het project omvat de realisatie van een opvangaccommodatie voor kinderen in de leeftijd 0-4 jaar, in 
combinatie met sociale huurwoningen. In 2021 hebben we de aannemer geselecteerd en is de bouw gestart. 
De gemeenteraad heeft in het vierde kwartaal van 2020 de kredietaanvraag behandeld. Momenteel richten we 
het bouwterrein in en doen we grondboringen voor de waterpompen. Naar verwachting is het project in juni 
2022 gereed. Status project: realisatiefase. 
  



 

 

Zorg en Veiligheid 

Portefeuillehouder Veiligheid: Lieke Sievers  
Portefeuillehouder Zorg: Vincent Tuijp 
 

Coalitieakkoord  
Veiligheid vormt de basis voor een leefbare samenleving. Voorkomen is beter dan genezen. Daar waar sprake is 
van ernstige overlast is vrijwel altijd ook sprake van een zorgcomponent en is een stevige integrale aanpak 
nodig vanuit de gemeente. Komende tijd zal vooral ingezet worden op doorontwikkeling van onze lokale 
netwerken. Kleine dingen klein houden is het devies. Het slimmer inzetten van de schaarse middelen of het 
realiseren van een beter resultaat met dezelfde financiële middelen is leidend. Verbindingen zowel in- als  
extern moeten worden uitgebreid en geïntensiveerd.  
 

Nadere toelichting 
Het doel van de decentralisaties in het sociaal domein is ondersteuning bieden vanuit het principe één gezin, 
één plan, één regisseur (project Allen voor één). In situaties waarbij onveiligheid optreedt voor inwoners, 
maakt zorg altijd deel uit van de oplossing. Dit vraagt om afstemming in de ondersteuning op gemeentelijk en 
regionaal niveau. Diverse ketenpartners spelen hierin een rol, elk vanuit hun eigen expertise en opdracht. 
Om tot een betere netwerkaanpak Zorg & Veiligheid te komen is het nodig de ketens van zorg en veiligheid in 
Edam-Volendam en in geheel Zaanstreek-Waterland dichter bij elkaar te brengen. Er is tot nu toe nog vaak 
gedacht en gehandeld vanuit de afzonderlijke ketens. En niet vanuit de netwerkgedachte die de inwoners de 
noodzakelijke zorg en veiligheid kan bieden.  
 

Doelen en ambities 
We streven ernaar de inwoner/het gezin zo snel als mogelijk in de passende zorg te krijgen en houden. En 
vervolgens door te geleiden naar het lokale veld wanneer de hulp afdoende is geweest. Als gemeenten en 
zorginstanties creëren we een doorlopende zorglijn en organiseren met elkaar de hulp rondom de inwoner/het 
gezin. Van lokale hulp tot de meest intensieve hulp binnen de domeinen zorg en veiligheid. Vanuit het 
netwerkverband pakken we gezamenlijk de verantwoordelijkheid voor en het eigenaarschap van de casus op. 
De inwoner staat hierbij centraal en de hulp organiseren we samen met de inwoner. 
 

Wat wilden we daarvoor doen 
• Doorontwikkeling Wet Verplichte GGZ.  

• Doorontwikkeling Zorg en Veiligheidshuis. 

• Doorontwikkeling Veilig Thuis. 

• Bestendigen netwerk Zorg & Veiligheid. 
 

Wat hebben we daarvoor gedaan? 
Doorontwikkeling Wet verplichte geestelijke gezondheidszorg (Wvggz) 
De afgelopen twee jaar is er binnen de regio veel samengewerkt op het gebied van de Wvggz. De uitvoering 
van het meldpunt en het verkennend onderzoek is belegd bij de GGD ZaWa. Dit sluit aan bij de al bestaande 
structuren zoals het Meldpunt Advies en Bijzondere Zorg. Na evaluatie is besloten om de overeenkomst te 
verlengen voor twee jaar. 
 
Doorontwikkeling Zorg en Veiligheidshuis 
Voor het Zorg en Veiligheidshuis (ZVH) heeft 2021 in het teken gestaan van de doorontwikkeling. Deze 
doorontwikkeling was tweeledig: een organisatorische en een inhoudelijke op de convenant taken. Het ZVH is 
in 2021 beheersmatig overgegaan van de GGD ZaWa naar de gemeente Zaanstad. De regie op de strategische 
ontwikkeling van het ZVH is belegd bij het Bestuurlijk overleg Zorg & Veiligheid. De inhoudelijke 
doorontwikkeling is samen met de partners van het ZVH vormgegeven. Een van de speerpunten hierbij is de  
aansluiting op het lokale veld. 
 
Doorontwikkeling Veilig Thuis 
De doorontwikkeling van Veilig Thuis is een continu proces. Het afgelopen jaar stonden in het teken van het op 
orde brengen van de formatie en interne werkprocessen bij Veilig Thuis en de samenwerking met de lokale 



 

 

teams. Om inzicht te krijgen in de benodigde formatie bij Veilig Thuis is er een onafhankelijk 
tijdschrijfonderzoek uitgevoerd. De eerste stappen voor het ophogen van de formatie zijn gezet. Deze worden 
gefinancierd vanuit al beschikbare middelen. De interne werkprocessen bij Veilig Thuis zijn op diverse punten 
aangepast. Veilig Thuis heeft onder andere een crisisteam ingericht, dat naast crisiszaken dagelijks de 
veiligheidstaxaties van de politiezorg meldingen doet. In samenwerking met Veilig Thuis en de lokale teams van 
de gemeenten zijn hernieuwde samenwerkingsafspraken opgesteld. Dit moet leiden tot een verbeterde 
dienstverlening aan inwoners. De uitkomsten van de ontwikkelingen van het afgelopen jaar vormen de basis 
voor de hernieuwde overeenkomst met Veilig Thuis. Deze is begin 2022 gereed. 
 
Bestendigen netwerk Zorg & Veiligheid 
Het afgelopen jaar is het netwerk Zorg & Veiligheid verder uitgebreid en is de betrokkenheid van de 
ketenpartners vergroot. Dit leidt tot een verbeterde samenwerking op het gebied van casuïstiek. We hebben 
de structuur voor de samenwerking en besluitvorming verbeterd en voortgezet in 2022. 
 

Projecten in Programma Projecten 
 
Singelwijk 
We hebben in het vierde kwartaal van 2021 een integrale enquête gehouden naar ervaringen en 
verbetermogelijkheden op vele gebieden: zoals zorg, wonen, openbare ruimte, veiligheid en scholing. We gaan 
een plan van aanpak formuleren voor een integrale, gebiedsgerichte benadering van de Singelwijk op alle 
benodigde gebieden. Deze leggen we begin 2022 aan het college voor. 
  



 

 

Programma 6 Financiën & Algemene 
dekkingsmiddelen 
  



 

 

Algemeen 

Het programma financiën en algemene dekkingsmiddelen is het laatste programma van het jaarverslag. 
Algemene dekkingsmiddelen zijn middelen die geen vooraf bepaald bestedingsdoel hebben. Naast de 
algemene dekkingsmiddelen verantwoorden we in dit programma baten en lasten die niet onder te brengen 
zijn in andere programma's. Voor het grootste deel bestaat dit programma uit belastingen (lokale heffingen) 
waarvan de besteding niet gebonden is, de uitkering uit het gemeentefonds en overige baten en lasten. 
 

Onze financiële positie 

Het college heeft voortdurend oog voor de externe ontwikkelingen en de financiële mogelijkheden die de 
gemeente heeft. Een verantwoord financieel beheer voor de korte én lange termijn vormt hierbij het 
uitgangspunt. Dit om de financiële weerbaarheid van onze gemeente naar de toekomst te kunnen borgen. Dit 
beleid, en dat van voorgaande jaren, heeft ervoor gezorgd dat onze financiële positie goed is. Dit is wederom 
bevestigd door drie organisaties die, ongevraagd, onze financiële positie hebben beoordeeld.  
 

Provincie Noord-Holland 
Provincie Noord-Holland geeft jaarlijks aan onder welke vorm van toezicht een gemeente valt. De provincie 
baseert dit op de begroting voor het betreffende jaar. Voor 2021 (en ook voor 2022) is aangegeven dat onze 
gemeente onder het zogenaamde ‘repressieve toezicht’ valt. Dit betekent dat toezicht achteraf plaatsvindt. We 
hoeven besluiten dus niet vooraf ter goedkeuring aan de provincie voor te leggen.  
 

BDO Accountants 
Uit de jaarlijkse benchmark die BDO Accountants uitvoert onder alle gemeenten in Nederland komen we ook  
in 2021 goed uit de bus. Op alle getoetste risicocriteria scoren we ‘minst risicovol’. Daarmee krijgt de gemeente 
Edam-Volendam het rapportcijfer 10.  
 
In de benchmark beoordeelt BDO gemeenten op onderstaande risico’s. Hierbij maken zij gebruik van de kaders 
van de provinciale toezichthouders, te weten: 
 

• netto schuldquote 

• solvabiliteitsrisico 

• grondexploitatie 

• structurele exploitatieruimte 

• belastingcapaciteit 
 

VNG 
De VNG heeft een ‘monitor financiële conditie gemeenten’. In deze monitor worden eveneens een aantal 
ratio’s bekeken van alle gemeenten in Nederland. Van de 355 gemeenten scoren er 54 een onvoldoende. Onze 
gemeente scoort in deze monitor een 6,5. Als gevolg van een negatief resultaat over 2020 en een lening voor 
zogenaamd ‘kort geld’ in december 2020 (afgelost in januari 2021) scoren we lager dan eerdere jaren (8). 
Echter nog steeds ruim voldoende. 
 

Conclusie onderzoeken 
In 2021 heeft het college verschillende verbeteringen doorgevoerd in de bedrijfsvoering en ombuigingen in de 
begroting voorgesteld. Bovenstaande onderzoeksresultaten bevestigen dat dit collegebeleid, evenals dat van 
voorgaande jaren, heeft bijgedragen aan de huidige positieve financiële situatie. En dat onze gemeente er 
financieel nog steeds goed voor staat.  
 

Regionaal coronabeleid 
In 2021 hebben we met behulp van verschillende (financiële) instrumenten de eerder geboden hulp aan 
inwoners, instellingen en ondernemers in onze gemeente doorgezet. In de vergadering van 16 december 2021 
heeft de gemeenteraad, via de Winternota 2021, informatie ontvangen over de financiële consequenties van 
deze instrumenten. Vanaf de start van de pandemie zijn de maatregelen en instrumenten afgestemd in 
regionaal verband. Dit omdat de pandemie een gemeente overstijgende aanpak vergde. Hierdoor is er binnen 



 

 

de regio op een nagenoeg uniforme wijze gebruik gemaakt van de mogelijkheden die gemeenten kunnen 
toepassen.  
 
Via de beschikbare kanalen (waaronder het Startersloket) zijn ondernemers ook door ons gewezen op de 
financiële ondersteuningsmogelijkheden die het Rijk via de gemeenten aanbiedt. Dit met het doel om 
ondernemers een zo volledig mogelijke ondersteuning te bieden. Voor instellingen op het gebied van kunst, 
cultuur en sport zijn aanvragen voor ondersteuning bij de provincie en het Rijk ingediend.  
 
Over het jaar 2020 heeft het college ook ruimte geboden voor verlaging van de huurkosten bij commerciële 
verhuur door de gemeente. En voor verdere ondersteuning van instellingen in de non-profit sector in de vorm 
van een gift. Het college heeft deze ondersteuning ook voor 2021 mogelijk gemaakt.  
 

Landelijk 
De gemeente Edam-Volendam, vertegenwoordigd door de wethouder voor economische zaken, is voorzitter 
van het portefeuillehoudersoverleg Economische Zaken in de regio Zaanstreek-Waterland. En is daarmee 
afgevaardigde namens onze regio in het Bestuurlijk Overleg Economische Zaken in de MRA. Hierdoor zijn we 
ambtelijk ook nauw betrokken bij de ontwikkeling en totstandkoming van zowel regionale als landelijke 
regelingen. 
 

ROM NH 
Op 9 september 2021 heeft de gemeenteraad ingestemd met de oprichting van de ROM. Tegelijk heeft de 
gemeenteraad ook ingestemd met een deelname van € 900.000 (1% van de gemeentelijke begroting) in deze 
ROM. De ROM zal regionaal de puzzel in de samenwerking met andere fondsen en partners dichtleggen. De 
ROM doet dit met een financieringsaanbod en met business development. Voor onze gemeente betekent dit 
dat we financiële ruimte creëren voor ondernemers die actief willen bijdragen aan de verduurzaming van hun 
bedrijf. De ROM springt daar op in. Hierdoor kunnen ook onze lokale ondernemers hun duurzame initiatieven 
doorontwikkelen en zo een bijdrage leveren aan een duurzaam Edam-Volendam.  
 

NV ALLIANDER 
NV Alliander is een van de grote netbeheerders van Nederland. De gemeente Edam-Volendam is één van de 
aandeelhouders van NV Alliander. Om uitvoering te kunnen geven aan de energietransitie in Nederland staat 
NV Alliander voor de uitdaging het energienetwerk uit te breiden. Hiervoor zijn forse investeringen nodig. NV 
Alliander heeft zijn aandeelhouders gevraagd om te investeren in de verstrekking van een aanvullend 
werkkapitaal in de vorm van aandelen. De kapitaalinjectie gebeurt in de vorm van een zogenaamde 
obligatielening welke op termijn wordt omgezet naar aandelen. Op 25 november 2021 heeft de gemeenteraad 
aangegeven geen bedenkingen te hebben tegen dit voorstel. Met de verstrekking van aanvullend werkkapitaal 
heeft het college ook gevolg gegeven aan moties van de gemeenteraad om, waar mogelijk, de komende jaren 
te ondersteunen in de energietransitie. 
 
  



 

 

Financiën en algemene dekkingsmiddelen 

Portefeuillehouder: Hans Schütt, Wim Runderkamp (vastgoed) 
 

Coalitieakkoord  
• Wij streven naar een goed, gezond en transparant financieel beleid, waarbij risico's in kaart zijn en 

gemonitord worden en het inkoop- en aanbestedingsbeleid voldoet aan de richtlijnen. 

• Wij streven naar 'grip' op ons vastgoed. Verkoop van vastgoed is daarbij geen doel op zichzelf, net zo min 
als behoud van het eigendom.  

 

Nadere toelichting 
De gemeente Edam-Volendam streeft er naar om meerjarig een sluitende begroting te kunnen presenteren.  
 

Doelen en ambities 
De doelen van de gemeente zijn beschreven in de verschillende programma’s. De dekking van de uitgaven die 
noodzakelijk zijn om deze doelen te bereiken komen uit verschillende bronnen. Naast de specifieke bronnen 
beschikt de gemeente over algemene dekkingsmiddelen zoals hierboven beschreven.   
Met deze meerjarige begroting wordt de doelstellingen van de gemeente bereikt met een zo laag mogelijk 
niveau van lokale heffingen. 
 
Het vastgoed van de gemeente dient meerdere doelen. Inmiddels is beleid vastgesteld waarop gestuurd kan 
worden. De implementatie van dit beleid is voorzien voor de komende jaren en zal blijvend aandacht hebben.  
 

Wat wilden we daarvoor doen 
• Implementatie van het vastgoedbeleid en het vastgoedbeheer. 

• Uitvoering geven aan  het meerjarig onderhoudsprogramma voor vastgoed, waarin duurzaamheid een 
aandachtspunt is. 

 

Wat hebben we daarvoor gedaan? 
Financieel beleid 
Het college streeft naar een goed, gezond en transparant financieel beleid. Vijf maal per jaar vindt hierover 
overleg plaats met de Commissie Planning Control Audit en Risk. We behandelen naast de reguliere 
documenten zoals de begroting, jaarrekening en tussentijdse rapportages ook de financiële beleidsstukken 
inhoudelijk. Deze inhoudelijke voorbespreking vindt plaats vóór de besluitvormende behandeling in de 
gemeenteraad.  
 

Belangrijke ontwikkelingen in 2021 
Nota Reserves en Voorzieningen 
In 2021 is de Nota Reserves en Voorzieningen herzien. Met deze nota geven we gevolg aan aanbevelingen van 
de controlerende accountant. Dit doen we om meer transparantie en ordening aan te brengen in het aantal 
reserves en voorzieningen van de gemeente. Op 25 november 2021 heeft de gemeenteraad ingestemd met 
een nieuwe Nota Reserves en Voorzieningen.  
 
Financiële Verordening 
Als gevolg van nieuwe inzichten, evaluatie en aanscherping van intern beleid, diverse wetswijzigingen en 
vereisten van de provincie Noord-Holland als toezichthouder, bleek het noodzakelijk de Financiële Verordening 
van onze gemeente te herijken. Tegelijk is de verordening aangepast aan het VNG-model. Op 16 december 
heeft de gemeenteraad ingestemd met de nieuwe Financiële Verordening.   
 
Met de vaststelling van bovenstaande beleidsstukken heeft het college twee belangrijke beleidsstukken laten 
vaststellen. Dit als onderdeel van het totale financiële beleid van de gemeente.  
 
  



 

 

Vastgoed  
We hebben de implementatie van het vastgoedbeleid voortgezet. Onderdeel hiervan was het actualiseren van 
de lopende huurovereenkomsten van ons vastgoed. Uitgangspunt is dat we alleen nog huurovereenkomsten 
overhouden die voldoen aan de landelijke standaard, het ROZ-model.  
 
In totaal hebben we 42 huurovereenkomsten, waarvan:  

• 26 (62%) actueel zijn en ingericht volgens het ROZ-model.  

• 6 (14%) verouderd zijn. Deze actualiseren we bij de eerstvolgende mogelijkheid naar het ROZ-model. 

• 10 (24%) aflopen binnen afzienbare tijd, binnenkort worden opgezegd of betrekking hebben op 
vastgoed dat we gaan afstoten. Hierop ondernemen we geen actie.  

 
De meerjaren onderhoudsplannen van ons kernvastgoed zijn voorzien van duurzaamheidsmaatregelen. Op 
basis van deze plannen werken we aan het verduurzamen van ons vastgoed. Zo hebben we dit jaar de meeste 
van onze locaties voorzien van ledverlichting en is in het stadskantoor een luchtbehandelingskast met 
warmteterugwinning geplaatst. Daarnaast hebben we de sporthallen de Opperdam, het Bolwerck en de 
Seinpaal voorzien van zonnepanelen. 
 


